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                                                                                                                                          SAŽETAK 
 

SKUPŠTINA HERCEGOVAČKO-NERETVANSKE ŽUPANIJE JE PRVU GODINU 

MANDATA RADILA BEZ USVOJENOG PROGRAMA RADA, DOK JE PREOSTALE TRI 

GODINE, KASNILA SA USVAJANJEM OVOG DOKUMENTA KOJI SUŠTINSKI 

ODREĐUJU NJEN RAD. Skupština HNŽ je u prvoj godini svoga mandata radila bez jasnih 

smjernica i plana rada. Preostale tri godine  stavljajući se u inferioran položaj u odnosu na Vladu 

HNŽ, nakon usvajanja Programa rada Vlade, zaključkom  je isti proglašavala svojim Programom  rada 

sa njoj  prilagođenim rokovima. Na ovaj način je kontinuirano kršila svoj Poslovnik o radu koji jasno 

određuje na koji način Skupština HNŽ usvaja ovaj, za njen rad važan dokument 

SKUPŠTINA HERCEGOVAČKO-NERETVANSKE ŽUPANIJE JE U PROTEKLE ČETIRI 

GODINE TRI PUTA KRŠILA ZAKON O PRORAČUNIMA FEDERACIJE BOSNE I 

HERCEGOVINE JER NIJE POŠTIVALA NJIME PROPISANE ROKOVE ZA USVAJANJE  

PRORAČUNA. Skupština HNŽ je u svakoj osim u 2012.godini usvajala Proračun nakon isteka 

zakonskih rokova koji kažu da se proračun za narednu godinu usvaja prije isteka tekuće. Usvajanjem 

Odluke o privremenom financiranju  sebi je dodatno davala prostora za neodgovorno  ponašanje po 

pitanju izrade i usvajanja ovog važnog dokumenta. Uz to, tijekom cijelog mandata nisu činjeni nikakvi 

ozbiljniji pokušaji kako bi Proračun dobio predznak razvojnog, a ne socijalnog karaktera kakav je bio i 

u prethodnom mandatu.  

 

AKTUALNI SAZIV SKUPŠTINE HNŽ JE PROVEO I ZADNJU GODINU SVOGA 

MANDATA BEZ ZAVRŠENOG  PROCESA  KONSTITUIRANJA, A TIJEKOM 2014. 

GODINE SU SE DOGODILE I TURBULENCIJE U REDOVIMA  SKUPŠTINSKOG 

RUKOVODSTVA. Skupština HNŽ  je i završila svoj mandat bez  predstavnika srpskog naroda u 

rukovodstvu  ove institucije. A  nakon prosvjeda građana, u februaru 2014, koji su tražili ostavku 

predsjedavajućeg Skupštine, isti je dao ostavku na ovu funkciju. U drugom kvartalu ove godine 

ponovo su isplivali na površinu stranački i osobni interesi koji su doveli do smjene dva  ministara u 

Vladi HNŽ i dijela rukovodstva Skupštine iz reda hrvatskog naroda, a  koji su članovi HDZ 1990.  

NEDOVOLJNO POŠTIVANJE VLADE PREMA SKUPŠTINI I ZANEMARIVANJE 

OBVEZA, NAJOČITIJE JE NA PRIMJERU ZASTUPNIČKIH PITANJA. Tijekom cijelog 

mandata Vlada  HNŽ je svoje  nepoštivanje prema Skupštini pokazivala zanemarivanjem  svojih 

obveza utvrđenih Poslovnikom o radu Skupštine, tako što nije redovito odgovarala na postavljena 

zastupnička pitanja. S druge strane, ne poduzimajući nikakve značajne mjere kako bi natjerala Vladu 

da ispunjava svoju obvezu odgovaranja na zastupnička pitanja u propisanom roku od 30 dana, i sama 

Skupština ne samo da je  kršila Poslovnik o radu već je  ignoriranje Vlade na njihove pojedinačne 

zahtjeve kontinuirano tolerirala.   

DO KRAJA MANDATA SKUPŠTINA NIJE USPOSTAVILA SVOJU WEB STRANICU. 

Skupština je pokazala svoju krajnju neodgovornost prema građanima jer se nije dovoljno zalagala za 

uspostavu svoje  web starnice . Inertnost Skupštine po ovom pitanju, čije se rješavanje godinama 

odlaže, je naprosto neshvatljiva, naročito kada se ima u vidu, s jedne strane, da ovaj projekt  ne 

iziskuje velike financijske izdatke, nego bi, naprotiv, mogao napraviti značajne uštede, a s druge 

strane, da je Skupština HNŽ jedna od rijetkih institucija vlasti u BiH bez službene web stranice. 

SLABI REZULTATI - SKUPO PLAĆENI NERAD. Obzirom na ostvarene vrlo skromne rezultate 

za sve četiri godine mandata, tijekom kojih realizacija programskih aktivnosti nije nikada dosegnula 
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niti do 50%, ne možemo a ne konstatirati da su zastupnici u Skupštini bili skupo plaćeni za svoj 

(ne)rad 

SKUPŠTINA JE  USVOJILA JE NEDOVOLJAN BROJ ZAKONA IAKO JE U AKTUALNOM 

MANDATU OSTVARILA BOLJE REZULTATE NEGO U PRETHODNOM. Rezultati 

aktualnog saziva Skupštine, i pored toga što su znatno  viši od rezultata prethodnog saziva, krajnje su 

niski. Najniža realizacija zakona ostvarena je u 2011. godini, kada je za čitavu godinu usvojeno svega 

3 zakona, a u 2012., isto kao i u 2014. godini, za samo osam mjeseci. U 2013.godini je realizirano 

62% od ukupno realiziranih programskih zakona. 

RADNA TIJELA NISU OSTVARILA SVOJU ULOGU ODREĐENU POSLOVNIKOM O 

RADU SKUPŠTINE.Skupština ne prakticira česta održavanja sjednica povjerenstava i u ovom 

mandatu ih je svela na minimum. Povjerenstvo za jednakopravnost spolova nije održalo u cijelom 

mandatu niti jednu sjednicu.Praksa je da se povjerenstvo sastaje po potrebi, odnosno po zaprimljenim 

materijalima koji zahtjevaju mišljenje i stav toga povjerenstva, a sačinjeni zapisnici se usvajaju i 

potpisuju tek na njegovim slijedećim zasjedanjima, tako da se detaljne informacije o radu 

povjerenstava dobivaju čak par mjeseci nakon održane sjednice. 

 

DOK SU SE NETO PLAĆE SMANJIVALE, BROJ NEZAPOSLENIH TIJEKOM 

PROTEKLIH GODINA JE U BIO U PORASTU. Broj nezaposlenih je bio u stalnom porastu u 

protekle četiri godine, a neto plaća koja je u HNŽ  poslije Sarajevske županije bila najveća u 

Federaciji BiH, je iz godine u godinu bila u padu.Pored velikog akumuliranog deficita kroz sve četiri 

godine, na lošu financijsku i gospodarsku situaciju ukazuju i revizorska izvješća koja su za prve dvije 

godine dobila negativno mišljenje, a za 2013.godinu je izrečeno mišljenje s rezervom.  
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UVOD  

 
 
Izvješće o monitoringu rada Skupštine Hercegovačko-neretvanske županije/kantona, daje pregled rada 

ove institucije u madatnom razdoblju 2010.-2014. godine. 

 

Cilj izvješća je sumiranje i jednostavno prikazivanje podataka do kojih su Centri Civilnih Inicijativa 

došli prateći rad Skupštine Hercegovačko-neretvanske županije/kantona od dana konstituiranja pa do 

1.9.2014.godine. 

 

Pri kreiranju Izvješća, kao ulazni parametri, korištena su ranija Izvješća o monitoringu rada Skupštine 

Hercegovačko-neretvanske županije/kantona, zapisnici sa održanih sjednica Skupštine i povjerenstava, 

kao i ostali materijali dostavljeni od strane ove institucije, te  informacije prikupljene neposrednom 

nazočnošću na  sjednicama Skupštine.  

 

Ovo Izvješće je jedan u nizu pokušaja Centara Civilnih Inicijativa da kontinuiranim praćenjem i 

periodičnim izvješćivanjem, omogući javnosti uvid u rad institucija vlasti nastojeći  iste učiniti 

odgovornijim i efikasnijim u izvršavanju svojih obveza. 
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 KONSTITUIRANJE,STRANAČKI SASTAV SKUPŠTINE,VLADAJUĆA KOALICIJA 
 

Od 30 zastupnika koliko ih broji Skupština HNŽ/K, na kandidacijskim listama prijavljenih stranaka  

2010. godine, ponovno se našlo 14 zastupnika ( 47%) koji su bili zastupnici u mandatnom razdoblju 

2006. – 2010. godina. Ponovno povjerenje građana dobila su samo 4 zastupnika iz prethodnog saziva 

Skupštine  i to: Tomislav Martinović (HDZ BiH); Diana Zelenika (HDZ 1990); Ramiz Jelovac (SDA) 

i Aner Žuljević (SDP).  

Skupština HNŽ/K  konstituirana je 03.12.2010. godine, ali je „krnje“ rukovodstvo izabrano tek na 

7.sjednici Skupštine održanoj 25.8.2011.godine. Naime, tada je izabrano rukovodstvo Skupštine iz 

reda bošnjačkog i hrvatskog naroda, dok se zastupnice iz reda srpskog naroda, Vesna Saradžić i Zora 

Dujmović nisu uspjele dogovoriti koja od njih će predstavljati srpski narod u kolegiju Skupštine. 

Ovakvo stanje je potrajalo sve do kraja mandata. Na izvanrednoj sjednici Skupštine održanoj 

14.03.2011. godine izabrani su izaslanici  za Dom naroda Parlamenta FBiH. 

Nakon prosvjeda koji su se dogodili u veljači 2014. godine, a na zahtjev Plenuma građana, u travnju je 

prihvaćena ostavka predsjedavajućeg Skupštine, a u lipnju je na zahtjev Skupštine smijenjen i 

dopredjsedavajući iz reda hrvatskog naroda, čemu je prethodio raskid koalicije HDZ BiH i HDZ 1990 

i  smjena ministara iz HDZ 1990 u Vladi HNŽ/K.  

Na  jedno od ministarskih mjesta imenovan je zastupnik Oliver Soldo, a na njegovo mjesto  potvrđen 

je zamjenski mandat Vlatku Marinoviću (HDZ BiH). 

U Skupštini HNŽ/K je sve do lipnja 2014. godine  participiralo osam političkih stranaka.Od tada je 

zastupnik Mirsad Ljeljak (SDP) nakon isključenja iz stranke, prešao u neovisne zastupnike i tako 

dočekao kraj mandata. 

R. br. Zastupnik 
(ime I prezime) 

Stranka Raniji angažman u vlasti Mandat u 
Skupštini 
 

1 Ramiz Jelovac SDA                  Zastupnik 2.    

2 Nusret Gosto SDA - 1.  

3 Edin Obradović SDA - 1.  

4 Zijat – Zijo Mušić SDA - 1.  

5 Šerif Špago SDA - 1.  

6 Valentina Aleksić HDZ BIH - 1.  

7 Ivka Babić HDZ BIH - 1.  

8 Nives Borovac - Rotim HDZ BIH - 1.  

9 Zora Dujmović HDZ BIH - 1.  

10 Zdravko Jakša HDZ BIH - 1.  

11 Vlatko Marinović HDZ BIH - 1.  
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12 Tomisalav Martinović HDZ BIH Zastupnik  2.  

13 Magdalena Pažin HDZ BIH - 1.  

14 Đuro Prkačin HDZ BIH - 1.  

15 Zoran Raič HDZ BIH - 1.  

16 Luka Faletar HDZ 1990 Ministar 1.  

17 Ante Markešić HDZ 1990 - 1.  

18 Dr. Diana Zelenika HDZ 1990 Zastupnik 2.  

19 Albert Šunjić HSP Ministar 1.  

20 Tomislav Perić NSRZB - 1.  

21 Semiz Čilić SDP BIH - 1.  

22 Aner Žuljević SDP BIH Zastupnik 2.  

23 Mirsad Ljeljak Neovisni 
zastupnik 

- 1.  

24 Vesna Saradžić SDP BIH - 1.  

25 Nerin Dizdar SDP BIH - 1.  

26 Safet Omerović SBIH Ministar u Vladi F BiH 1.  

27 Adis Bubalo SBIH - 1.  

28 Anel Kljako SBB - 1.  

29 Osman Macić SBB - 1.  

30 Huso Obradović SBB - 1.  

 
Tabela 1: Sastav Skupštine Hercegovačko-neretvanske županije/kantona1 

 

 

 

Skupštinu HNŽ, kako smo već istaknuli, čini 30 zastupnika - iz 8 političkih stranaka i jedan neovisni 

zastupnik.   
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Smjenom ministara HDZ 1990, od lipnja 2014.godine, vladajuću većinu u Skupštini Hercegovačko-

neretvanske županije čine zastupnici HDZ BiH, SDA i SDP. 
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OSNOVNE INFORMACIJE O RADU SKUPŠTINE – dinamika rada  
 

U četiri godine aktualnog mandata, Skupština Hercegovačko-neretvanske županije/kantona, održala je 

37 sjednica (44 zasjedanja) od čega su 32 redovite sjednice, 1 konstituirajuća, 2 izvanredne i 2 

tematske. Od 44 zasjedanja 7 zasjedanja predstavalja nastavak neke od sjednica. Zasjedanja su trajala 

175 sati  i 2 minuta, u  prosječnom  trajanju od 3 sata i 58 minuta po zasjedanju (cca.4 sata i 45 minuta 

po sjednici). Razmatrano je 282 mjere, od čega je realizirano 234 mjera.  

 

Godina nadnevak 
broj 

sjed. 
tip sjed. raz.mjera real.mjera poč.sjednice tr.sjednice 

2010. 3.12.2010. 1 Konstituira. 2 2 10:00 00:30 

 30.12.2010. 2 Redovna  2 2 11:15 04:15 

 

2011. 
11.2.2011. 3 

Redovna 

početak 
3 0 10:00 02:00 

 18.2.2011. 3 
Redovna 

nastavak  
2 1 10:15 04:15 

 8.3.2011. 4 Redovna  1 0 10:10 03:30 

 14.3.2011. 1 
Izvanredna 

početak  
4 1 11:00 03:35 

 21.3.2011. 1 
Izvanredna 

nastavak 
2 2 11:15 01:15 

 15-04-2011 5 Redovna  4 4 10:20 06:15 

 24.5.2011. 6 Redovna  7 0 11:20 04:40 

 25.8.2011. 7 Redovna  7 7 10:00 00:35 

 9.11.2011. 2 Izvanredna  1 1 11:40 00:50 

 23.11.2011. 8 Redovna  8 5 10:15 03:35 

 19.12.2011. 9 Redovna  6 5 11:20 04:40 

 

2012. 
10.1.2012. 10 Redovna  5 3 11:25 04:40 

 5.3.2012. 11 Redovna  13 12 11:20 05:20 

 19.3.2012. 12 Redovna  7 7 11:15 08:45 

 11.4.2012. 13 Tematska  11 9 11:15 05:45 

 30.4.2012. 14 Redovna  8 8 11:00 05:00 

 31.5.2012. 15 Redovna  7 6 11:25 06:05 

 12.7.2012. 16 Redovna  8 8 11:20 02:40 

 13.9.2012. 17 Redovna  6 5 11:30 04:40 

 10.10.2012. 18 Redovna  11 5 11:20 05:30 

 5.11.2012. 19 Tematska  11 11 11:20 05:35 

 21.12.2012. 20 
Redovna 

početak 
4 4 13:15 03:45 

 

2013. 
10.1.2013. 20 

Redovna 

nastavak  
14 12 11:15 04:45 

 15.1.2013. 21 
Redovna 

početak 
6 6 11:15 05:45 

 21.1.2013. 21 
Redovna 

nastavak 
1 0 11:15 02:45 

 30.1.2013. 21 
Redovna 

nastavak  
9 8 11:20 01:40 

 13.3.2013. 22 Redovna  11 11 11:00 03:00 

 20.3.2013. 23 Redovna  7 6 11:20 05:40 

 11.4.2013. 24 Redovna 4 1 11:00 04:20 
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početak 

 15.4.2013. 24 
Redovna 

nastavak  
5 5 14:30 02:30 

 28.5.2013. 25 
Redovna 

početak 
0 0 11:15 01:45 

 28.6.2013. 25 
Redovna 

nastavak  
13 10 09:00 03:30 

 26.7.2013. 26 Redovna  5 4 09:15 02:15 

 17.9.2013. 27 Redovna  5 5 10:00 02:15 

 19.11.2013. 28 Redovna  7 4 11:20 05:10 

 30.12.2013. 29 Redovna  3 3 11:15 04:00 

 

2014. 
4.2.2014. 30 Redovna  2 2 11:10 03:20 

 28.2.2014. 31 Redovna  8 8 09:30 06:15 

 7.4.2014. 32 Redovna  12 12 11:08 07:52 

 30.4.2014. 33 Redovna  14 14 11:15 04:35 

 13.6.2014. 34 Redovna  8 7 14:30 03:30 

 25.7.2014. 35 Redovna  8 8 10:00 02:30 

Ukupno:    282 234  175:02 

 
Tabela 2: Pregled temeljnih statističkih podataka o održanim sjednicama Skupštine HNŽ 

 

 

Najviše zasjedanja Skupštine je održano u 2013. godini – 14. To je i jedina godina u aktualnom 

mandatu, u kojoj je održano više od jednog zasjedanja mjesečno, u prosjeku. 

 
Grafikon 3 

 

U nastavku je grafički prikaz dinamike održavanja sjednica i realiziranih mjera  pojedinačno, za svaku 

godinu mandata. 
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Grafikon 6 

 
 

 
 
            Grafikon 7 
 

 

Od promatranih 46 mjeseci  mandata, 15 mjeseci nije održano niti jedno zasjedanje. U prosjeku, 

Skupština je svaki treći mjesec odmarala, odnosno nije održavala zasjedanja. 

 

Najviše mjeseci bez zasjedanja Skupštine bilo je u 2011.godini – 5. 

 

Pritom, zasjedanja Skupštine su u promatranom periodu trajala prosječno svega 3 sata i 58  minuta, 

uključujući  i 39 stanki tijekom cijelog mandata u ukupnom trajanju od 30 sati (što znači da je 

efektivni rad na zasjedanjima trajao u prosjeku  tri sata  i osamnaest minuta). 

  

Analizirajući mjere koje je Skupština Hercegovačko-neretvanske županije/kantona  razmatrala u ovom 

mandatu, vidljivo je kako najveći broj mjera predstavljaju zakoni koji čine oko 31%. Zatim slijede 

odluke, zaključci  itd. 
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Grafikon 8 

 

Aktuelna Skupština HNŽ/K  bila je najefikasnija u 2014. godini, kada je za 28 sati rada realizirala 51 

mjeru, odnosno 1,8 mjera po satu.  

 

 

 

Grafikon 9 

 

 

 

 

S druge strane, najviše vremena u radu na sjednicama provedeno je u 2012. godini (57 sati i 30 

minuta), u kojoj je realiziran i najveći broj mjera – 78. 
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Grafikon 10 

 

 

Poredimo li rezultate koje je aktualni saziv ostvario u svom dosadašnjem sa rezultatima ostvarenim  od 

strane prethodnog saziva Skupštine, dolazimo do podatka da je aktualni saziv u radu na sjednicama 

proveo duplo više vremena i realizirao skoro 3 puta više mjera od prethodnog saziva Skupštine.  

 

 

Grafikon 11 
 

 
Upoređujući broj u potpunosti realiziranih zakona (u formi prijedloga) uočavamo kako je i u ovom 

segmentu aktualni saziv ostvario bolje rezultate.2 

 

 

 
 
 

                                                           
2 Više u dijelu o Ukupnoj zakonodavnoj aktivnosti Skupštine HNŽ 

0,3

22,2

9,55

50,5

1,451

16 17

46

33

1

14 16

41

15

2006.stu-pro 2007. 2008. 2009. 2010.sij-lis

Efikasnost rada Skupštine po godinama prethodnog 
mandata

broj sati na sjednicama broj razmatranih točaka dnevnog reda broj raliziranih mjera

85,2

175,02

29 37

113

240

86

234

2006.-2010. 2010.-2014.

Poređenje aktualnog sa prethodnim mandatom

broj sati na sjednicama broj održanih sjednica

broj razmatranih točaka broj raliziranih mjera



Monitoring Skupštine Hercegovačko-neretvanske županije/kantona 
 

Centri civilnih inicijativa  15 
 

KLJUČNI DOKUMENTI ZA STVARANJE PREDUVJETA  ZA EFIKASAN RAD  
 

 

PROGRAM RADA SKUPŠTINE 

 

Kako smo u svojim ranijim izvješćima već istakli, neusvajanje Programa rada Skupštine HNŽ/K, na 

način propisan Poslovnikom o radu Skupštine, ukazuje na nedostatak odogovornosti u radu 

predstavnika vlasti i svjesno zanemarivanje obveze pravovremenog donošenja ovog akta ključnog za 

efikasan rad svake institucije.  

 

No, ne samo da Skupština dokument koji će usmjeravati njen rad tijekom cijele godine nije usvajala na 

vrijeme, nego ga uopće nije sama kreirila ili bar sukreirala, nego ga je u konačnici samo preuzimala od 

Vlade kao svoj program u okviru mjerodavnosti sa rokovima koji njoj odgovaraju. Nakon usvajanja 

Programa rada Vlade, Skupština bi usvojila zaključak kojim Program rada Vlade proglašava ujedno i 

Programom rada Skupštine sa prilagođenim rokovima po Poslovniku o radu Skupštine.3  

 

Iako članak 95. Poslovnika o radu Skupštine HNŽ/K kaže da Skupština Zaključkom odlučuje o svom 

radu, usvajanjem Programa rada na ovakav način i njegovim neobjavljivanjem u Narodnim Novinama 

krši se članak 46. Poslovnika o radu koji određuje proceduru za izradu ovog dokumenta, a članak 47. 

isključivo nalaže da se Program rada Skupštine HNŽ/K objavljuje u „Narodnim Novinama HNŽ/K“. 

 

Imajući u vidu i pasivnost Skupštine prema neodgovornosti Vlade, očigledno je da se Skupština stavila 

u krajnje inferioran odnos prema Vladi, dozvolivši joj da ona presudno utječe na sadržaj i rezultate i 

njenog rada i diktira dinamiku usvajanja akata koji trebaju doprinijeti boljem životu građana. 

Tolerirajući pasivnost i neodgovornost Vlade koja svojim neradom izravno utječe na efikasnost 

zakonodavne vlasti HNŽ/K, Skupština snosi dobar dio krivnje za lošu ekonomsku i socijalnu situaciju 

u kojoj se nalaze građani ove županije.  

 

 

institucija 

 

program  

 

datum usvajanja 

 

broj mjera u programu 

 

broj zakona  

Skupština HNŽ 2014. 7.4.2014. 40 36 

 2013. 20.3.2013. 61 48 

 2012. 19.3.2012. 59 47 

 2011.            - - - 

     

 2010. - - - 

 2009. - - - 

 2008. 29.4.2008. 53 22 

 2007. - -- - 

Tabela 3: Programi rada Skupštine – usvajanje i obim 

 

Podsjetimo da u prvoj godini svog mandata, aktualni saziv Skupštine HNK nije uopće usvojio godišnji 

Program rada, kršeći na taj način svoj Poslovnik o radu. 

 

                                                           
3 NN 3/2013. 
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Analizirajući realizaciju Programa rada, po godinama kao i udio realiziranih zakona u njima,  

dolazimo do zaključka kako je realizacija programa bila neprihvatljivo niska tijekom cijelog mandata i 

niti jedne godine nije dosegnula ni polovinu planiranog. Najviše planiranih mjera je razmatrano u 

2013. 
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rb. zakon godina usvajanja 

1. Zakon o elektroenergetskoj inspekciji 2012. 

2. 

 2012.
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Tijekom cijelog mandata nisu činjeni nikakvi ozbiljniji pokušaji kako bi Proračun dobio predznak 

razvojnog, a ne socijalnog karaktera kakav je bio i u prethodnom mandatu.  

 

Godina Visina proračuna Datum usvajanja Rebalans Datum usvajanja  

2007. 150.736.010,00 27.4.2007. 156.645.050,00 30.10. 2007. 

2008. 188.997.910,00 16.4.2008. 187.742.731,00 12.12.2008. 

2009. 179.066.820,00 20.4.2009. 166.511.110,00 
170.558.490,00 

28.8.2009. 
10.12.2009. 

2010. 187.129.700,00 23.4.2010. 169.299.270,00 30.12.2010. 

     

2011. 185.915.883,00 15.4.2011. 174.400.000,00 19.12.2011. 

2012. 179.142.630,00 19.3.2012. 174.680.082,00 21.12.2012. 

2013. 179.684.393,00 15.4.2013. 176.833.320,00 30.12.2013. 

2014. 181.872.950,00 7.4.2014. - - 

 
Tabela 5: Usvajanje Proračuna  HNŽ/K  po godinama 

 

 

O negativnom poslovanju i lošem upravljanju proračunskim sredstvima govore ocjene Ureda za 

reviziju institucija Federacije Bosne i Hercegovine koje su bile negativne za dvije godine, a za 2013. 

godinu je izrečeno mišljenje s rezervom.5 

 

 

 
 
 
 
  

                                                           
5 Pogledaj privitak 4 
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UKUPNA ZAKONODAVNA AKTIVNOST SKUPŠTINE HNŽ/K  
 

U protekle četiri godine aktualnog mandata, Skupština HNŽ/K je na svojim zasjedanjima razmatrala 

56 različita zakona, od kojih je u potpunosti (u formi prijedloga )  realizirala ukupno 38.  

 

 

 
Grafikon 16 

 

 

Najniža realizacija ostvarena je u 2011. godini, kada je za čitavu godinu usvojeno svega 3 zakona, a u 

2012., isto kao i u 2014. godini, za samo osam mjeseci. 

Od 38 realiziranih zakona u aktualnom mandatu, 27 je  temeljnih zakona, dok je ostalih 11 izmjena i 

dopuna već postojećih zakonskih akata. 

 

 

Grafikon 17 
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Zanimljivo je da su rezultati aktualnog saziva Skupštine, i pored toga što su krajnje niski, znatno viši 

od rezultata prethodnog saziva. U ukupnoj realizaciji mjera skoro 3 puta, a u realizaciji zakona za 

36%. 
 

 
 

Grafikon 18 
 

Sagledavajući ostvarene rezultate sa stajališta omjera realiziranih zakona u odnosu na ukupan broj 

realiziranih mjera uočavamo da je udio realiziranih zakona u prošlom mandatu oko 32%, a u 

aktualnom mandatu 16%. Značajna razlika u procentima rezutat je niskog broja ukupno realiziranih 

mjera u prethodnom mandatu. 

  

 

          

  

86

234

28
38

2006.-2010. 2010.-2014.

Odnos realiziranih mjera i zakona po mandatima

ukupan broj realiziranih mjera ukupan broj realiziranih zakona



Monitoring Skupštine Hercegovačko-neretvanske županije/kantona 
 

Centri civilnih inicijativa  21 
 

KOORDINACIJA RADA VLADE I SKUPŠTINE  
 
Promatramo li koordinaciju rada Skupštine i Vlade HNŽ/K, a uzimajući u obzir kako u trenutku 

zaključivanja raspolažemo samo informacijama o radu Vlade HNŽ/K do 29.5.2014.godine, napravit 

ćemo poređenje ovih institucija sa 29.5.2014.godine. Do 29.5.2014. godine Skupština HNŽ/K je 

realizirala 34, a Vlada 42 zakona, s tim da je jedan dio zakona usvojen za vrijeme Vlade u tehničkom 

mandatu, a neke je aktualna Vlada usvajala ponovno pod istim imenom ili nakon povlačenja iz 

skupštinske procedure. 

 

 

 
 

Grafikion 19. 
        

Važan segment odnosa ove dvije institucije je i odnos Vlade prema zastupničkim pitanjima i 

inicijativama. U ovom razdoblju, zastupnici su Vladi postavili 322 pitanja i pokrenuli 53 inicijative.. 

Vlada je odogvorila na 158 pitanja tj.na 49% zastupničkih zahtjeva.  

  

Može se zaključiti da Vlada HNŽ/K, u ovom segmentu ne pokazuje potrebnu razinu uvažavanja 

zastupnika, a ni ozbiljnost u izvršenju svojih obveza, jer  ne odgovara na zastupnička pitanja sukladno 

Poslovniku o radu Skupštine HNŽ, na što zastupnici često reagiraju. 
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POŠTIVANJE POSLOVNIKA O RADU  
 
U promatranom periodu bilo je kršenja Poslovnika o radu Skupštine u nekoliko segmenata i u više 

navrata. 

Skupština HNŽ/K završava svoj mandat a da nije dovršila proces konstituiranja jer nije izabran 

zamjenik predsjedika Skupštine iz reda srpskog naroda. 

Skupština HNŽ/K je kontinuirano, tijekom cijelog mandata kršila Poslovnik o radu jer  nije poštivala 

njime utvrđene procedure za izradu Programa rada. 

Usvajanje Proračuna HNŽ/K je kasnilo za svaku godinu mandata, čime su prekršeni rokovi propisani 

Zakonom o Proračunima Federacije  BiH.  

 
 

              TRANSPARENTNOST RADA SKUPŠTINE HNŽ/K  
 

Možemo reći da je transparentnost rada Skupštine HNŽ/K tijekom cijelog mandata bila na 

zadovoljavajućoj razini sukladno članku 87. Poslovnika o radu Skupštine HNK. 

 

Uopćeno gledajući, najveća zamjerka za vrijeme trajanja cijelog mandata odnosi se na nepostojanje 

službene elektroničke stranice, čime se uskraćuje mogućnost detaljnog informiranja građana o radu 

Skupštine, na najefikasniji način. Inertnost Skupštine po ovom pitanju, čije se rješavanje godinama 

odlaže, je naprosto neshvatljiva, naročito kada se ima u vidu kako ovaj projekt ne iziskuje velike 

financijske izdatke, nego bi, naprotiv, mogao napraviti značajne uštede. S druge strane, Skupština 

HNŽ/K je jedna od rijetkih institucija vlasti u BiH bez službene web stranice. Činjenica da je 

Skupština samo u 2013.godini na zahtjev zastupnika Olivera Solde prigodom usvajanja Proračuna u 

svoje financijske zahtjeve  uvrstila i stavku informatizaacije Skupštine podrazumjevajući pod tim i 

uspostavu web stranice i nabavku laptopa za zastupnike,  ukazuje na to kako je ovaj za građane vrlo 

važan vid informiranja, za Skupštinu krajnje nebitan.  

 

Stručna služba Skupštine (prema  iskustvu CCI-a) efikasna je i otvorena za suradnju, pozivi se 

blagovremeno dostavljaju (par dana prije sjednice), a materijali za sjednicu su na raspolaganju dva 

dana ranije. Stenogrami sačinjeni na temelju tonskog zapisa sa sjednice budu gotovi u roku  par dana i 

dostavljeni elektroničkim putem. 

 

 

Iako se Skupština u jednom trenutku, na početku 2014. godine zatekla  u izvanrednoj situaciji i trebala 

se naglo prilagoditi otežanim okolnostima rada, komunikacija sa javnosti je samo na kratko bila 

otežana. U  požaru koji se dogodio za vrijeme prosvjeda nezadovoljnih građana koji su eskalirali 

paljenjem zgrade Skupštine, uništene su ionako loše elektro i telefonske instalacije kao i kompletan 

skupštinski arhiv. Od tada, pa sve do lipnja, sjednice su se održavale na novoj, unajmljenoj lokaciji. 

Od lipnja Skupština ponovno održava sjednice u svom obnovljenom prostoru.  

 

 

 

 

 



Monitoring Skupštine Hercegovačko-neretvanske županije/kantona 
 

Centri civilnih inicijativa  23 
 

R. br. Predmet promatranja Stanje  

1 Sloboda nazočnosti sjednicama Skupštine DA   
2 Prijenos sjednica NE  
3 Postojanje web stranice NE  
4 Funkcionalnost web stranice -  
5 Dostupnost materijala Dobra  
6 Brzina odgovaranja na zahtjeve za dostavljanjem 

materijala 
Dobra  

7 Sadržajnost zapisnika sa sjednica Skupštine Dobra  
8 Dostupnost stenograma sa sjednica Skupštine DA  
9 Dostupnost odgovora na zastupnička pitanja DA   

10 Dostupnost podataka o nazočnosti sjednicama i 
razlozima izočnosti 

Djelimično  

11 Dostupnost podataka o pojedinačnom glasovanju 
zastupnika 

NE   

12 Postojanje sustava elektroničkog glasovanja NE   
13 Postojanje zapisnika sa sjednica povjerenstava Djelimično  
14 Sadržajnost zapisnika sa sjednica povjerenstava Prihvatljiva   
15 Dostupnost dokumenata u elektroničkom obliku DA   

16 Profesionalnost ikooperativnost stručnih službi Dobra  

 

 

Tabela 6. Informacija o transparenmtnosti rada Skupštine HNŽ/K 
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AKTIVNOSTI  ZASTUPNIKA  
 
NAZOČNOST NA SKUPŠTINI 

 

Kako smo već istakli, u promatranom periodu, održano je 44 zasjedanja (37 sjednica) Skupštine 

Hercegovačko-neretvanske županije/kantona, od kojih su na 7 bili nazočni svi zastupnici. 

 

Svim zasjedanjima  Skupštine nazočilo je 9 od 30 zastupnika Skupštine HNŽ/K.  

Na 1  zasjedanju nije nazočilo 7 zastupnika. 

Na 2-4 zasjedanja nije nazočilo 8 zastupnika. 

Na  5-10 zasjedanja nije naazočilo 5 zastupnika. 

Na 11 i više zasjedanja nije nazočio 1 zastupnik. 

 

 

Grafikon 20 

 

Svim sjednicama nazočili su: Valentina Aleksić (HDZ BiH), Nives Borovac-Rotim (HDZ BiH), Nerin 

Dizdar (SDP BiH), Ramiz Jelovac (SDA), Magdalena Pažin (HDZ BiH), Đuro Prkačin (HDZ BiH), 

Zoran Rajič (HDZ BiH), Šerif Špago (SDA) i Oliver Soldo (HDZ BiH)  na čije mjesto je na 

posljednjoj sjednici Skupštine imenovan Vlatko Marinović (HDZ BiH). 

 

Najviše izostanaka imali su Huso Obradović (SBB) 18 izostanaka i Ivka Babić (HDZ BiH).  

 

 

NAZOČNOST SJEDNICAMA POVJERENSTAVA  

 

Skupština HNŽ/K ima 11 radnih tijela u čijem radu sudjeluje 30 zastupnika (članovi su u više od njih). 

Rad povjernstava je jedna od slabih točaka Skupštine HNŽ/K. Rijetko se sastaju, a zapisnike sa 

zasjedanja ne usvajaju po više mjeseci. Prema podatcima iz dobivenih zapisnika, a koji datiraju sa 

koncem 2013. godine, radna tijela su održala ukupno 47 zasjedanja.  

 

Pet zastupnika nije nazočilo na po jednoj sjednici nekog od povjerenstava  čiji je član. 

Jedan zastupnik nije nazočio na dvije sjednice povjerenstva (Vesna Saradžić). 
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ZASTUPNIČKA PITANJA I INICIJATIVE6 

 

Na održane 32 redovite sjednice Skupštine HNŽ/K, u promatranom periodu, postavljeno je i 

pokrenuto ukupno 375 pitanja/inicijative.  

 

Pet zastupnika nije postavilo ili pokrenulo ni jedno pitanje/inicijativu. 

Dva zastupnika su postavila ili pokrenula jedno pitanje/inicijativu. 

Jedan zastupnik je postavio ili pokrenuo dva pitanja/inicijative. 

Dvadeset i dva zastupnika postavilo je ili pokrenulo tri i više pitanja/inicijativa. 

 

 
 

Grafikon 21 

 

Najviše zastupničkih pitanja i inicijativa, u promatranom periodu, postavili su ili pokrenuli zastupnici: 

Nerin Dizdar (48), Aner Žuljević (29), Diana Zelenika (28), Anel Kljako ( 28), Adis Bubalo (25), 

Vesna Sadadžić (24) i Zijat Mušić (24).Sedam  zastupnika postavilo je 55% svih postavljenih pitanja i 

inicijativa u skupštini u aktualnom mandatu.  

 

Ni jedno pitanje ili inicijativu nisu postavili zastupnici: Valentina Aleksić (HDZ BiH), Luka Faletar 

(HDZ 1990), Ante Markešić (HDZ 1990), Magdalena Pažin (HDZ BiH) i Vlatko Marinović (HDZ 

BiH) koji je mandat preuzeo na posljednjoj sjednici.. 

 

DISKUSIJE ZASTUPNIKA 

 

Na 44 zasjedanja održanih u aktualnom mandatu, diskutiralo se 624 puta. 

 

Četiri zastupnika Skupštine nije diskutiralo ni po jednoj točki dnevnog reda. 

Pet zastupnika je diskutiralo od 2-4 puta. 

Pet zastupnika je diskutiralo od 5-10 puta. 

Šesnaest zastupnika je diskutiralo 10 i više puta. 

 

                                                           
6 Prema članku 191.Zastupnici mogu postavljati zastupnička pitanja predsjedniku Vlade, bilo kojem njenom 

članu i svim tijelima koji su nositelji javno-pravnih ovlasti iz županijske mjerodavnosti.  
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Grafikon 22 

 

Zastupnici koji su se najčešće javljali za diskusiju u promatrnom periodu, su: Ramiz Jelovac (70), 

Aner Žuljević (60),Šerif Špago (57), Tomislav Martinović (55),  

 

S druge strane, zastupnici Valentina Aleksić, Magdalena Pažin, Zoran Rajič i Vlatko Marinović (na 

posljednoj sjednici preuzeo mandat) nisu uzeli učešća u raspravi ni po jednoj točki dnevnog reda. 

 

 

ZAKONODAVNA AKTIVNOST ZASTUPNIKA 

 

U promatranom periodu  zastupnici su bili predlagatelji dva zakona (Tomislav Martinović i Ramiz 

Jelovac predlagatelji Zakona o Izmjenama i dopunama Zakona o koncesijama; Vesna Saradžić i Aner 

Žuljević predlagatelji Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o knjižničkoj djelatnosti).  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

13%

17%

17%

53%

Diskusije u Skupštini HNŽ/K 
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PRIMANJA ZASTUPNIKA  

 

 
Svoj status u Skupštini HNŽ/K profesionaliziralo je 16 od 30 zastupnika. To su: Ramiz Jelovac 

(SDA), Edin Obradović (SDA), Šerif Špago (SDA), Nives Borovac–Rotim (HDZ BiH), Zdravko Jakša 

(HDZ BiH), Tomislav Martinović (HDZ BiH), Magdalena Pažin (HDZ BiH), Zoran Rajič (HDZ BiH), 

Luka Faletar (HDZ 1990), Albert Šunjić (HSP), Tomislav Perić (NSRZB), Nerin Dizdar (SDP), Safet 

Omerović (S BiH), Anel Kljako (SBB), Mirsad Ljeljak (SDP), Semiz Čilić (SDP). 

 

Dva zastupnika ostvaruju pravo razlike u plaći. To su Zora Dujmović (HDZ BiH) i Valentina Aleksić 

(HDZ BIH). 

 

Zijat Mušić, Đuro Prkačin i Vesna Saradžić su profesionalizovali svoj status u Domu naroda PFBiH, a 

taj status je imao i Aner Žuljević, do 1.9.2013. kada je deprofesionalizirao svoj status u DN. 

 

Svega 9 od 30 zastupnika Skupštine HNŽ/K prima samo paušal, u iznosu od 700 KM mjesečno.  

Pored profesionalno angažiranih zastupnika u Domu naroda Parlamenta Federacije Bosne i 

Hercegovine, u radu ovog parlamenta, kao neprofesionalni izaslanici, angažirani su Tomislav 

Martinović, Zora Dujmović, Luka Faletar i Huso Obradović.  

 

 

 
 

Grafikon 23 

 

 

Nije upitno što je određeni broj zastupnika profesionalizirao svoj status, te što ostvaruju redovita 

mjesečna primanja na koja se plaćaju i doprinosi na zdravstveno i mirovinsko osiguranje. Upitno je što 

se ne zna koliko traje njihov radni dan i koje su njihove obveze i dužnosti jer ova oblast nije definirana 

Poslovnikom o radu Skupštine HNŽ. 

 

U aktualnom mandatau zastupnici u Skupštini HNŽ su iz Proračuna HNK naplatili cca. 2 450.000,00 

KM, a uz to zastupnici koji su profesionalno angažirani u DN PF BiH još cca. 480.000,00 KM), što 

ukupno iznosi iz oba proračuna cca.  2. 930.000,00 KM.7 

                                                           
7U ove iznose nisu dodana prava poput prava na regres, naknade po zasjedanjima, naknade za rad u povjerenstvima i 

odborima, naknade za putovanje na sjednice za zastupnike koji nisu profesionalizirali svoj rad i nisu iz mjesta u kojem se 

53%37%
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Radno-pravni status zastupnika u Skupštini HNŽ/K
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Skupštini HNŽ/K
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        RADNA  TIJELA  SKUPŠTINE     
 

U svrhu olakšanja rada Skupštine i unapređenja efikasnosti i efektivnosti ukupnog skupštinskog rada, 

Skupština utemeljuje svoja stalna i privremena radana tijela.  Stalna radna tijela Skupština utemeljuje 

najkasnije šezdeset dana nakon svoga konstituiranja. Radna tijela razmatraju i daju mišljenja i 

prijedloge na nacrte i prijedloge zakona i drugih akata koje Skupština donosi. Utemeljuju se prema 

stranačkom sastavu Skupštine, a prijedloge za članstvo podnose klubovi zastupnika.8    

Skupština HNŽ/K ima 11 radnih tijela u čijem radu sudjeluju svi zastupnici. Skupština ne prakticira 

česta održavanja sjednica povjerenstava i u ovom mandatu ih je svela na minimum. Povjerenstvo za 

jednakopravnost spolova nije održalo u cijelom mandatu niti jednu sjednicu. 

 

Praksa je da se povjerenstvo sastaje po potrebi, odnosno po zaprimljenim materijalima koji zahtjevaju 

mišljenje i stav toga povjerenstva, a sačinjeni zapisnici se usvajaju i potpisuju tek na njegovim 

slijedećim zasjedanjima, tako da se detaljne informacije o radu povjerenstava dobivaju čak par mjeseci 

nakon održane sjednice.9 

 

R. 

br. 

Naziv  

povjerenstva 

Broj 

održanih 

sjednica 

Br. točaka 

dnevnog 

reda 

Broj 

razmatranih 

mjera 

 

1 Povjerenstvo za ustav 1 1 1  

2 Povjerenstvo za praćenje rada MUP-a, ljudska 

prava i građanske slobode 

8 12 12  

3 Povjerenstvo za zakonodavno – pravna pitanja 3 11 11  

4 Povjerenstvo za jednakopravnost spolova - - -  

5 Povjerenstvo za izbor i imenovanje 10 10 10  

6 Povjerenstvo za proračun, financije i ekonomsku 

politiku 

13 20 20  

7 Povjerenstvo za obrazovanje,kulturu, šport i 

mlade 

2 1 1  

8 Povjerenstvo za gospodarstvo, poduzetništvo i 

poljoprivredu 

3 6 6  

9 Povjerenstvo za graditeljstvo,prostono uređenje i 

zaštitu okoliša 

2 2 2  

10 Povjerenstvo za zdravstvo, rad, socijalnu politiku, 

izbjegle i raseljene 

2 2 2  

11 Povjerenstvo za utvrđivanje istovjetnosti tekstova 

na jezicima konstitutivnih naroda i informiranje 

3 6 6  

 
Tabela 7: Rad povjerenstava Skupštine HNŽ/K 

 

Najaktivnije, u promatranom  periodu bilo je Povjerenstvo za proračun, financije i ekonomsku 

politiku, čiji su članovi Gosto Nusret, Đuro Prkačin, Oliver Soldo i Aner Žuljević, a koje je održalo 13 

sjednice  i realiziralo 20 mjera.  

Ovdje je svakako bitno napomenuti da se jedan dio mjera, koji se razmatra na sjednicama radnih tijela 

usvaja na sjednicama tih radnih tijela bez daljnjeg prosljeđivanja na Skupštinu.  

                                                                                                                                                                                     
sjednica održava,dnevnice za službena putovanja i noćenja, pravo na položajni dodatak, razliku regresa za 

zastupnike koji nisu profesionalno angažirani,naknade za slučaj smrti,teške 

invalidnosti i bolesti, naknadu za otpremninu, pravo na osiguranje od posljedica nesretnogslučaja ili smrti. 
8 Poslovnik o radu Skupštine HNK  Poglavlje II. F. Radna tijela Skupštine članak 21. 
9 Zapisnici sa svih sjednica povjerenstava nisu usvojeni, tako da su podatci zaključno sa 2013.godinom 
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ZAKLJUČCI  I  PREPORUKE  
 

SKUPŠTINA HERCEGOVAČKO-NERETVANSKE ŽUPANIJE/KANTONA JE ZAVRŠILA 

SVOJ ČETVEROGODIŠNJI MANDAT BEZ ZAVRŠENOG PROCESA KONSTITUIRANJA. 

Preporučamo novom sazivu Skupštine da sukladno Poslovniku o radu Skupštine HNŽ/K nakon 

konstituiranja Skupštine prema  zakonski utvrđenim procedurama formira klubove konstitutivnih 

naroda i imenuje sve članove kolegija Skupštine.  

 

PRORAČUN HERCEGOVAČKO-NERETVANSKE ŽUPANIJE/KANTONA TIJEKOM 

ČETVEROGODIŠNJEG MANDATA NIJE NITI JEDNU GODINU USVOJEN U 

ZAKONSKOM ROKU.  Preporučamo Skupštini HNŽ/K da u narednom mandatu izbjegava lošu 

praksu kršenja Zakona o Proračunima Federacije  BiH i Poslovnika o radu Skupštine HNŽ/K, te isti 

usvaja u rokovima i procedurama predviđenim ovim važnim dokumentima. Takvim ponašanjem i 

realnim, razvojnim Proračunom značajno će doprinjeti boljem životu građana ove županije.  

 

PROGRAM RADA ILI NIJE NIKAKO USVAJAN ILI JE USVAJAN KRŠENJEM 

PROCDURA UTVRĐENIH POSLOVNIKOM O RADU SKUPŠTINE. Prestati s kontinuiranim 

kršenjem Poslovnika o radu Skupštine, te obvezno, poštivajući procedure utvrđene ovim dokumentom, 

usvajati godišnje  Programe rada kojima će se  odrediti jasne smjernice i ciljevi rada Skupštine.  

 

VLADA SKUPŠTINE HNŽ/K NE ODGOVARA REDOVITO NA ZASTUPNIČKA PITANJA I 

NA TAJ NAČIN KRŠI POSLOVNIK O RADU SKUPŠTINE. Zastupnici novog saziva Skupštine 

trebaju zauzeti odlučniji stav prema Vladi HNŽ/K i inzistirati na poštivanju rokova za odgovaranje na 

postavljena pitanja, što će predstavljati dodatni pritisak na Vladu  kako bi odgovornije radila svoj 

posao. 

 

NE POSTOJI WEB STRANICA SKUPŠTINE HNŽ/K. Skupština  treba žurno uspostaviti svoju 

web stranicu posredstvom koje će javnost upoznavati sa svojim radom i na kojoj će redovito 

objavljivati sve informacije za koje je javnost do sada bila uskraćena. 

 EVIDENTAN JE NEDOVOLJAN RAD SKUPŠTINSKIH POVJERENSTAVA. Zastupnici 

moraju koristiti poslovničku mogućnost i aktivnijim učešćem u radu skupštinskih povjerenstava  

značajnije utjecati na izradu i usvajanje dokumenata koji se nalaze u skupštinskoj proceduri. 
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PRIVITAK 1 – ZASTUPNIČKI  KARTONI  
 
 

Ime i prezime 

Ramiz Jelovac 

Stranka SDA 

Mandat 2. 

Pozicija Predsjedavajući 

Povjerenstva Povjerenstvo za obrazovanje, 

kulturu, šport i mlade; 

Povjerenstvo za zakonodavno –

pravna pitanja 

Nazočnost zasjedanjima skupštine 44/44 

Nazočnost sjednicama 

povjerenstva 

4 

Zastupnička pitanja 7 

Inicijative 1 

Diskusije 69 

Amandmani 26 

 

23.11.2011. 

Koliko je Zavod za zdravstveno osiguranje platio po sudskoj odluci za raskid ugovora sa firmom za 

isporuku lijekova i dali je od onih koji su to pokrenuli pravobranilac zatražio naknadu štete? 

 

Na osnovu kojih propisa, kojih uslova je ministarstvo obrazovanja dalo saglasnost za otvaranje 

privatnih fakulteta i šta je uzelo kao garanciju da će ti fakulteti moći održati cikluse? Jednom riječju, 

zaštita od prevare studenata' 

 

30.4.2012. 

Jablanički „Granit“, ono što iz medija vidimo dobro je da se tamo počima nešto radit, međutim pošto 

je bila procedura i koliko imam informaciju da je i sada pokrenut stečaj, stečajni postupak. Po zakonu 

o stečaju i zakonu o privrednim društvima kad dođe do stečaja onda vlasnici gube sve. Tad su na sceni 

povjerioci. Onaj ko je uložio kapital ako nešto ostane njemu se vraća. Znači u tom i jest njegov rizik. 

Pošto je stečaj zvanično otvoren, u proceduri, mene interesuje koga u medijskom dijelu predstavljaju 

predsjednik, potpredsjednik F BiH, ministar za privredu, u „Granitu“, jesu li povjerioce ili 

predstavnike državnog kapitala? Bez vijeća povjerilaca, odnosno skupštine povjerilaca stečajni 

upravnik nema šta da radi. Jeli HNK-a u „Granitu“ povjerilac, u kom iznosu i na koji način se ako je 

povjerilac izjašnjavao i ko je bio predstavnik kantona u skupštini povjerilaca kad je donešena odluka? 

 

Žitopromet Mostar, koliko imamo informaciju da je privatno preduzeće, u kom svojstvu ministar 

privrede onako javno, transparentno traži i koga zastupa, na stranu gigant, na stranu ovo sve ostalo, 

međutim u zakonskoj proceduri koga predstavlja ministar privrede u „Žitoprometu“ Mostar, jeli to 

lični, jeli partijski ili je neki drugi interes u tom preduzeću? 

 

13.9.2012. 

Koliko su škole primile u stalni radni odnos, a koliko je iz iste škole raspoređeno kao tehnološki višak 

u druge škole u zadnje tri školske godine, imenom i prezimenom? 
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Ime i prezime 

Nusret Gosto 

Stranka SDA 

Mandat 1 

Pozicija zastupnik 

Povjerenstvo Povjerenstvo za jednakopravnost 

spolova; Povjerenstvo za 

proračun,financije i ekonomsku 

politiku 

Nazočnost zasjedanjima skupštine 43/44 

Nazočnost sjednicama 

povjerenstva 

8 

Zastupnička pitanja 9 

Inicijative 1 

Diskusije 2 

Amandmani 7 

 

5.3.2012. 

Uvažene kolegice i kolege, gospodo predsjedavajući, obzirom da se obraćam prvi put ovom uvaženom 

domu ja vas sve pozdravljam, ja sam Nusret Gosto i ovom prilikom želim postaviti 2 zastupnička 

pitanja. Prvo je, koliko je MUP HNK, zapravo koliko u MUP-a HNK ima radnih mjesta za koje su 

predviđeni činovi: mlađi inspektor, inspektor, viši inspektor, samostalni inspektor i glavni inspektor, te 

koliko lica ima odgovarajući čin za to radno mjesto a koliko ih, obaveze na navedenim radnim 

mjestima obavlja kao vršioci dužnosti? 

 

Koliko je sadašnji komesar činovao lica u svom mandatu po navedenim činovima i zašto se ne činuju 

lica u čin glavnog inspektora? 

 

30.4.2012. 

Koliko ima neriješenih ubistava na području HNK-a od završetka rata, znači od 1995. godine do 

danas, i šta MUP preduzima na rješavanju istih? 

 

„Da li je narušena nacionalna struktura u MUP-u HNK-a od dana objedinjavanja 1997. godine do 

danas? Dakle, u tom smislu tražim da mi se dostavi pregled nacionalne strukture u MUP-u, znači 

stanje pri objedinjavanja 1997. godine i uporedni pregled na današnji dan, i to po policijskim 

stanicama, policijskim upravama i sektorima na nivou MUP-a HNK-a. 

 

13.3.2013. 

„Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve uvažene kolegice i kolege zastupnike, premijera i 

cijenjene ministre. Moje današnje zastupničko pitanje je upućeno kantonalnom ministarstvu za 

boračko-invalidsku zaštitu, i ono glasi: Kakvo je stanje u oblasti rješavanja stambene problematike 

boračke populacije, posebno u kontekstu stanogradnje, raspolaže li resorno ministarstvo podacima o 

procentu riješenosti ovog problema na nivou jedinica lokalne samouprave, dakle opština, i kakva je 

saradnja po ovom pitanju sa boračkim udruženjima? Hvala.“ 
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17.9.2013. 

Pozdravljam predsjedništvo Skupštine, uvažene kolegice i kolege zastupnike, ministre i sve prisutne. 

Ja danas imam jedno zastupničko pitanje, i ono je upućeno Ministarstvu za pitanja boraca i branitelja 

HNK-a. Kao što nam je poznato od 6. mjeseca imamo upražnjenu poziciju, zapravo pomoćnik 

ministra za sektor Armije Republike Bosne i Hercegovine, sama činjenica da je prošlo već, evo 4. 

mjesec je u toku kako je ta pozicija upražnjena, a naravno da to produkuje razne probleme u radu i 

adekvatnom zastupanju ove populacije u resornom ministarstvu. Tako da bi moje pitanje s tim u vezi 

glasilo: „Dali je ministarstvo pokrenulo proceduru popune upražnjenog mjesta pomoćnika ministra za 

sektor Armije Republike Bosne i Hercegovine, a ako nije kada ima namjeru to učiniti? Hvala 

 

19.11.2013. 

Pozdravljam predsjedništvo Skupštine, uvažene kolegice i kolege, cijenjene ministre, kao i sve 

prisutne. Ja danas imam jedno poslaničko pitanje, a ono je upućeno Vladi HNK-a, odnosno organima 

upravljanja Zavoda zdravstvenog osiguranja. Naime, kao što je kolega Šunjić rekao iz medija možemo 

čuti različite informacije o radu Zavoda zdravstvenog osiguranja o njihovoj, ja još uvijek mogu reći, 

navodnoj dubiozi, međutim također postoje i informacije u najmanju ruku rečeno, sumnjivom načinu 

poslovanja. A ja ovdje mogu skrenuti pažnju na jedan vid, konkretno radi se o nabavci softvera koji se 

primjenjuje u Zavodu zdravstvenog osiguranja. Pa bi moje pitanje današnje bilo sljedeće: Koji softver 

je u primjeni u Zavodu zdravstvenog osiguranja, ko je isporučilac, kad je nabavljen, po kojoj cijeni i 

kojoj proceduri, i koliko košta godišnje održavanje istog? Također, molim odgovor, po istim pitanjima 

za softver koji je bio u primjeni, odnosno koji je bio u korištenju prije upotrebe ovog novog softvera? 

Hvala. 

 

11.4.2013. 

„Uvaženi predsjedavajući, gospodo, kolegice i kolege, sve vas pozdravljam. Danas imam jednu 

inicijativu, koju bih preporučio vašoj pažnji i naravno i na usvajanje, a ona se odnosi na pokretanje 

inicijative za prekategorizaciju lokalnog puta Buna –Domanovići u put regionalnog karaktera. Naime, 

razlozi za ovakvu inicijativu leže u sve češćim zahtjevima lokalnog stanovništva za adekvatnim i 

značajno kvalitetnijim održavanjem tog puta nego što je sada slučaj. Budući da je sama ta putna 

komunikacija podijeljena, dakle podijeljena je nadležnost između Grada Mostara i Općine Čapljina, 

nažalost evidentno je, a tome možete posvjedočiti i svi vi koji makar sporadično prolazite tim putem, 

da se on nalazi u jako lošem stanju, a niti jedna od lokalnih zajednica ne održava svoj dio puta, pod 

navodnicima svoj, na adekvatan način. Tako da lokalno stanovništvo, koje je i inicijator ustvari 

ovakve inicijative, misli da bi prekategorizacijom tog puta došli do daleko kvalitetnijeg održavanja, a 

sama ta putna komunikacija zaslužuje jedan kvalitetniji tretman budući da njoj gravitiraju jeli i naselja 

na Dubravskoj visoravni. Tako da je i sama frekventnost saobraćaja na toj putnoj komunikaciji jako 
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prijem 2 državna službenika u Zavodu za zaštitu kulturno-historijskih spomenika, te konkurs za 2 

službenika u Ministarstvu zdravstva, rada i socijalne zaštite. Moje pitanje glasi -dali će rukovodioci 

navedenih organa HNK-a ispoštovati ustavnu i zakonsku obavezu i obezbjediti da se sa liste uspješnih 

kandidata za državne službenike u radni odnos prime kandidati različite nacionalnosti, te na taj način 

ispoštovati obavezu održavanja nacionalnog balansa državnih službenika po popisu iz 1991. godine? 

 

Drugo pitanje je upućeno Vladi HNK-a i Ministarstvu finansija također, a ono se odnosi nažalost na 

činjenicu da je sve evidentniji problem neplaćanja obaveza dobavljačima roba, usluga i radova, a dio 

tih obaveza organi HNK-a čak stvaraju i mimo odredbi člana 9, stav 5, Zakona o izvršenju budžeta 

HNK-a. Najočitiji primjer je recimo dugovanje Ministarstva pravosuđa, uprave i lokalne samouprave 

za poštanske usluge općinskih sudova Mostar i Konjic. Za dva navedena suda praksa neredovnog 

plaćanja poštanskih usluga ima istorijat puno duži od mandata aktuelne Vlade, ali je od 2011. godine 

primjetno naglo povećanje broja neplaćenih faktura, pa je recimo u 2011. godini za Općinski sud 

Konjic od 12 mjesečnih faktura ostalo neplaćeno njih 7, dakle više od pola, a isto tako i u 2013. godini 

od 12 mjesečnih faktura ostalo je neplaćeno također 7. Za Općinski sud Mostar u 2010. godini su npr. 

ostale neplaćene 4 fakture, a u 2013. godini čak 6 mjesečnih faktura. Usporedbe radi kako ide ovaj 

trend činjenica je da je za 2014. godinu plaćena samo januarska recimo faktura kako za Općinski sud 

Mostar tako i Konjic. I isto tako radi informacije zastupnika trenutno dugovanje po osnovu neplaćenih 

poštanskih usluga iznosi cirka 300.000 KM, a finansiranje sudova i obezbjeđenje normalnih uslova za 

rad u pravosudnim tijelima je maltene primarna obaveza kantonalnog budžeta. Podatke za druge 

sudove i pravosudne organe u HNK-a nemam, ali vjerujem da stanje nije puno drugačije od navedenih 

za općinske sudove Mostar i Konjic.  

Kad su u pitanju dobavljači drugih roba i usluga kao i radova, npr. izvođači radova na sanaciji 

oštećene zgrade Vlade HNK-a u proteklim protestima, su također na listi čekanja naplate za svoj rad, a 

obzirom da su potraživanja iz bliske prošlosti bojim se da će se i načekati.  

Obzirom da je danas kao tačka dnevnog reda trebala biti i analiza stanja u privredi HNK-a nalazim za 

shodno da skrenem pažnju da usporavanje novčanih tokova i gomilanje unutrašnjeg duga sigurno neće 

pomoći privrednicima i privrednim subjektima, dakle to neplaćanje im sigurno neće pomoći. naprotiv, 

pa u tom kontekstu imam pitanje koje glasi-koliko iznosi ukupno akumuliranje, ukupno akumulirano 

dugovanje HNK-a prema dobavljačima roba, usluga i radova nastalih u periodu od januara 2010. do 

decembra 2013. godine, obzirom da se po Zakonu o izvršenju budžeta HNK-a isti nalaze na četvrtom 

mjestu po prioritetu izvršenja svojih potraživanja, i na koji način Vlada, odnosno ministarstvo 

finansija planira riješiti evidentno sve veći problem? Hvala. 
 

 

Ime i prezime 

Edin Obradović 

Stranka SDA 

Mandat 1 

Pozicija zastupnik 

Povjerenstvo Povjerenstvo za zdravstvo, rad, 

socijalnu politiku, izbjegle i 

raseljene 

Nazočnost zasjedanjima skupštine 42/44 

Nazočnost sjednicama 

povjerenstva 

0 

Zastupnička pitanja 11 

Inicijative 0 
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Diskusije 13 

Amandmani 3 

 

5.3.2012. 

Poštovano predsjedništvo, kolege iz zakonodavne i izvršne vlasti, poštovani predstavnici štampe i 

ostali gosti. Moje poslaničko pitanje će biti upućeno Ministarstvu pravosuđa HNK i Kantonalnom 

sudu. Naime, Ustavni sud F BiH rješenje U15/11 od 21.06.2011. godine objavljeno u Službenim 

novinama HNK broj 6/2011 od 14.12.2011. godine je donio odluku o neustavnosti tužbi uposlenika 

RMC dr. Safet Mujić, a kasnije i Kliničkog centra Bijeli Brijeg zasnovanih na nepoštivanju 

Kolektivnog ugovora od strane osnivača i menadžmenta.  

Pitanje: Kako se poštuje ta odluka, ima li novih tužbi i izdavanja novih pravosnažnih rješenja u korist 

tužitelja uposlenika jedne i druge bolnice od dana donošenja ove odluke Ustavnog suda i njenog 

objavljivanja u Službenim novinama? Hvala. 

 

30.4.2012. 

Koliki je broj timova porodične medicine te zvanično registriranih pacijenata u ambulantama 

porodične medicine, a koji su potvrđeni i u Zavodu zdravstvenog osiguranja našega kantona, odnosno 

županije, za svaki dom zdravlja posebno? 

 

„Kolike su finansijske obaveze i eventualna potraživanja i dugovanja Zavoda zdravstvenog osiguranja 

drugih kantona prema Zavodu našega kantona, odnosno županiji? 

 

31.5.2012. 

Poštovano predsjedništvo, kolege iz zakonodavne i izvršne vlasti, poštovana štampo i ostali. Jedno 

pitanje ministarstvu turizma, trgovine i zaštite okoliša našega kantona, odnosno županije. Kakve 

aktivnosti poduzima spomenuto ministarstvo povodom učestalog i višegodišnjeg paljenja otpadnog 

materijala, u prvom redu automobilskih guma i plastike na južnim prilazima gradu, pri čemu ogromne 

količine otpadnih i kancerogenih čestica nanose nesagledive posljedice po zdravlje stanovnika Grada 

Mostara i šire? 

 

12.7.2012. 

Poštovano predsjedništvo, kolege iz zakonodavne i izvršne vlasti, poštovana štampo i ostali. Moje 

pitanje će biti kao hajde da kažem odgovor na odgovor od strane gosp. Semina Borića, ministra 

turizma. Pitanje je postavljeno prije mjesec i po. Ja sam zadovoljan hajde da kažem formom koja je 

dostavljena do mene jednim elaboratom šta se radi sa otpadom, paljenjem guma, gumenih materijala 

već ne znam kakvih stvari. Međutim, nisam zadovoljan u dijelu odgovora koji doslovno isijava 

nemoći, kao što sa nemoći isijavaju sva naša pitanja, odnosno odgovori koje dobijemo i postavljamo 

ovdje na ovoj Skupštini. Uglavnom imam dojam da se sva naša, odgovori na naša pitanja, da neko 

slaže, pravi elaborate da proba da zaobiđe srž problema iznalazeći ne znam kojekakve „kalavkade“, 

priče, ne znam šta je drugo, da skrene pažnju na nešto deseto. Da budem u ove dvije minute. Pitanje, 

ministarstvu turizma, zaštite i okoliša. Obzirom da ministarstvo turizma očito nema rješenje za 

problem paljenja otpadnog materijala u južnoj gradskoj zoni pitam isto ministarstvo šta će poduzeti u 

vezi sa ovim problemom narednih dana, odnosno mjeseci jer je stanje iz dana u dan gore? Tako da 

doslovno život u navedenoj zoni tokom večernjih i noćnih sati postaje nepodnošljiv. Svi oni koji idu 

prema Buni, prema Blagaju, pretpostavljam da su mnogi od vas tu i prisutni, svjesni ste istinitosti 

ovoga podatka o kojemu sada prezentiram. Nije mi jasno da se nešto ne može poduzeti, da samo 

imamo prazne priče, i MUP-a, odnosno Policije, i ministarstvo turizma!? Mislim da onakve stvari, 

ljudi koji imaju objekte za življenje i restorane, šta se već dole nalazi ne znam, da sa punim pravom 
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mogu da tuže kompletan ovaj grad, možda čak i kanton za štteu koja se nanosi. Iz dana u dan, iz 

mjeseca u mjesec, iz godine u godinu, ovaj grad je teroriziran od pojedinaca koji pale gume i plastične 

materijale. Ne trebam, laici, ima ovdje i par doktora, laici znaju da su to materijali čije je paljenje u 

zemljama Zapada, u zemljama u kojima postoje nekakvi zakoni koji se provode, da strogo određene 

lokacije i kontrole koje sežu evo već ne znam do kakvih vrhova vlasti. Hvala. 

 

13.9.2012. 

Poštovanje prisutnim. Moje pitanje je upućeno MUP-u našeg kantona, odnosno županije. A pitanje 

glasi –šta MUP kantona radi i planira na uvođenju reda u gradovima kantona, naročito Grada Mostara, 

a u vezi sa problemima, da ne kažem hoasu u saobraćaju? Pod A
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kantona/županije? Pitanje postavljam zbog žalbi, vjerujte kolega iz naše županije, o mogućim 

nepravilnostima i nedostatku kriterija pri izboru ljekara za upravne odbore i komisije. Kao mogućnost, 

hajde da kažem nekakve transparencije, predlažem prebacivanje istih, ta imenovanja njihova, na 

Ljekarsku komoru našeg kantona, odnosno županije. Hvala“ 

 

17.9.2013. 

„Pozdravljam prisutne. Moje pitanje je upućeno Ministarstvu zdravstva, a glasi: „Obzirom da su davno 

istekli rokovi za finalizaciju zaključaka ove Skupštine sa tematske sjednice o zdravstvu, održane 

prošle godine, tražim informaciju od vas o provedenim aktivnostima u vezi sa ovom problematikom“. 

Da napomenem, radi se o integraciji domova zdravlja Uzulovići i Dom zdravlja Stolac, te Dom 

zdravlja Šćipe sa Domom zdravlja Prozor-Rama, te razdvajanjima primarne od bolničke zdravstvene 

zaštite –Regionalnog medicinskog centra Mostar i Opšte bolnice Konjic, i to na zaključcima Skupštine 

ovoga zakona. Ako postoje razlozi ne realizacije koji su to, da bi se eventualno od strane bolničkih 

institucija reagovalo, ako već ne može pravovremeno onda bar adekvatno. Napominjem, da rješavanje 

ovih pitanja nije apsolutno nikome u interesu, barem onima koji rade u ovim institucijama, jer se radi 

o poboljšanju rada i efikasnosti navedenih institucija, a također i o finansijskim uštedama. Hvala.“ 

 

 

Ime i prezime 

Zijat Mušić 

Stranka SDA 

Mandat 1 

Pozicija zastupnik 

Povjerenstvo Povjerenstvo za izbor i imenovanje 

Nazočnost zasjedanjima 

skupštine 

 

43/44 

Nazočnost sjednicama 

povjerenstva 

9 

Zastupnička pitanja 17 

Inicijative 7 

Diskusije 45 

Amandmani 6 

 

 

 
9.11.2011. 

Za riječ je zamolio zastupnik gospodin Zijat-Zijo Mušić koji je odmah istaknuo kako iako dolazi 

ispred Platforme iznosi svoj osobni stav i kako nije spreman podržati ovu Vladu iz samo jednog 

principijelnog razloga, a to je zato što se cijelo vrijeme zalagao za to da novu Vladu čine novi ljudi 
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Preskočili smo olako Izvještaj Zavoda za zapošljavanje i tamo sam vidio da su oni dobili 5,6 milijona 

KM za isplatu duga onim demobilisanim borcima, pa bih volio odgovor: za koliko mjeseci i dinamiku 

kako će isplatit to, jer su dobili sa viših nivoa, znači želim odgovor: za koliko mjeseci i kojom 

dinamikom će vršit se isplata jer ljudi to čekaju? 

 

 

19.3.2012. 

Kratko. Prvo ostati ću pri stavu da se izjasnimo za sljedeću sjednicu dali su prvo poslanička pitanja, to 

ću tražit od Skupštine. A drugo, pošto neću pisat, tražim od vas stenogram svih mojih dosadašnjih 

govora do naredne sjednice, da vidim šta sam više postavio, ja postavljam, a vi, pa nije ovo smiješno, 

mi ovdje samo se igramo kao djeca, mi postavljamo pitanja, a ne dobivamo nikakav odgovor!? Ja 

mogu ponavljat, tražim stenograme i to bi trebala biti obaveza da mi se do iduće sjednice dostavi, pa 

ću tek onda postavljat ostala pitanja. 

 

30.4.2012. 

 Mene interesuje koliko je imenovanih komisija znači po svim osnovama, to neće biti puno nek malo 

zbiju, imenom i prezimenom ministarstva i Vlada jer i ministarstva mogu imenovati komisiju, a može 

i Vlada, pa me interesuje da mi se odgovori koje su imenovane sve komisije u prethodnih, evo u ovih 

6 mjeseci? 

 

12.7.2012. 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne. Ja ću prvo odgovore na moja postavljena 

pitanja i da se zahvalim, stvarno potrudili su se i ministri i Vlada, posebno se zahvaljujem onima koji 

su bili precizni pa ono što sam ja tražio i odgovorili mi. Vidim poznaju se ministar poljoprivrede i 

zdravstva, ono tačno, hvala i onima što su se potrudili pa iskopirali Službene novine, iako ih ja imam, 

ja nisam tražio onakve odgovore. Hvala i onim koji su mi rekli da to postoji u tim i tim Službenim 

novinama, ja sam sve to znao, ali eto bit ću djelomično zadovoljan odgovorom, valjda su i ostali 

poslanici dobili te odgovore pa se mogu snaći u toj šumi papira, a mogli smo to jednostavnije riješiti. 

Međutim, o tom pitanju ništa više. Zadovoljan sam, sad imam informaciju i sigurno ću tražiti jednom 

tačku dnevnog reda koja će biti ako prođe.  

Moje današnje pitanje bit će, ali opet jasno Vladi, svim ministrima i svima onima koji imaju pravo 

imenovati savjetnike, koji su to savjetnici, imenom i prezimenom, stručna sprema, položen državni 

ispit i ono što treba da stoji 5 godina radnog iskustva. Jasno je svi oni koji imaju pravo imenovati 

savjetnike imenom i prezimenom mislim da to ne bi trebalo, jer znam ima jedno godina dana jedna 

naša odluka i mislim kad dobijem odgovor imat ću vremena komentarisat to. Hvala. 

 

13.9.2012. 

Pozdravljam sve. Ja sam mislio da ćemo prvo biti upitani dali smo zadovoljni odgovorima koja smo 

dobili, a postavili ih na prethodnoj sjednici. To bi bio neki red. Ali evo ja ću se zahvalit ponovo onim 

koji su mi odgovorili na upit o imenima savjetnika i njihovoj stručnoj spremi. Hvala i onim koji nisu 

to uradili, imati će priliku vjerovatno da drugi put to urade. Međutim, u obrazloženju nekih od 

odgovora kaže se tamo, vjerovatno oni koji nisu imali uslove za savjetnika, pa su mi obrazloženje 

poslali kako je Vlada na sjednici u februaru mjesecu jednom svojom uredbom izmijenila jedan član 

zakona. I ja sad pošto sam doveden u situaciju da to, za mene to nije mogla Vlada uradit jer ne može 

Vlada mijenjati zakone uredbama, pa ću danas na ovoj sjednici postavit pitanje Uredu za 

zakonodavstvo Vlade HNK-a i Zakonodavno-pravnoj komisiji ove Skupštine, dali može Vlada 

uredbom da izmijeni bilo koji zakon, i da mi ove dvije ustanove odgovore? Ja mislim da to ne može 

uraditi, uredba može samo postojati tamo gdje ne postoji zakon. Hvala. 
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10.10.2012. 

Zahvaljujem predsjedavajući. Hvala puno onima koji su mi odgovorili i moliti ću opet, ovo nije 

pitanje, da oni koji nisu da u narednom periodu odgovore na moja do sad postavljena pitanja. Ja ću 

danas samo pokrenuti jednu inicijativu jer iz postavljenih danas pitanja vidi se da su obrazovanje, 

zdravstvo i MUP težišni problemi koliko ja mogu da shvatim u ovom kantonu. Imali smo jednu 

tematsku sjednicu o zdravstvu, najavljena je tematska sjednica o obrazovanju i ja bih pokrenuo danas 

inicijativu i da se Skupština izjasni da organizujemo i jednu tematsku sjednicu po pitanjima stanja u 

MUP-u HNK-a, jer zaista iz ovih pitanja koja su prethodila i iz onoga što ja kao poslanik znam 

potrebno je organizovati i tematsku sjednicu po pitanju stanja u MUP-u HNK-a. Hvala. 

 

17.9.2013. 

 Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne. Ja imam dva poslanička pitanja, jedno će biti 

u vezi već usvojenog zaključka, ali sam bio pripremio i poslaničko pitanje ako zaključak ne bude 

usvojen, ali i ovo pitanje će poslužiti onima koji trebaju praviti informaciju imajući u vidu postojanje 

mnogih nejasnoća i kontradiktornosti oko dešavanja poslije utakmice BiH –Slovačka, i tražim odgovor 

na sljedeća pitanja: Po čijem zahtjevu i na osnovu čije procjene i po čijoj je naredbi upotrijebljena 

Jedinica za podršku MUP-a HNK-a oko navedenih događaja, i dali je ista upotrijebljena po zakonu pri 

intervenciji na više stotina djece, omladine i drugih koji su slavili pobjedu reprezentacije svoje države 

na Trgu Musala, te dali je u skladu sa zakonom bilo dalje angažovanje pomenute jedinice pri 

zatvaranju ugostiteljskih objekata prema Autobuskoj stanici, i ko je na licu mjesta komandovao 

jedinicom i donosio odluke o intervenciji? Znači ova pitanja iz ovog zaključka će sigurno pomoći 

onima koji trebaju po usvojenom zaključku u roku od 7 dana ovoj Skupštini dostaviti izvještaj.“ 

 

I drugo moje poslaničko pitanje. Po informacijama, koje ne moraju da su tačne, samo znam jedno da 

se desila nova izmjena sistematizacije u Zavodu zdravstvenog osiguranja, i da je prilikom nove 

sistematizacije, a i u prethodnoj sistematizaciji tog Zavoda, bio poremećen, znači uveliko poremećen 

nacionalni balans, pa bi dobro bilo da se odgovori na poslaničko pitanje, od direktora do najnižih 

jedinica koji su to na rukovodećim mjestima ljudi i koje su nacionalnosti? Hvala.“ 

 

19.11.2013. 

 Zahvaljujem predsjedavajući. Ja imam dva, ali vrlo kratka pitanja. Znači prvo ministarstvu privrede. 

Tu je ministar. Kaže „Odluka o ispunjenosti uslova za zaključivanje ugovora o koncesiji i 

produživanju roka za preispitivanje ugovora o koncesiji sa koncesionarom „RIO“ d.o.o. Mostar za 

eksploataciju mineralne sirovine boksita na ležištu Jasenjani“. Ja bih samo kratko pojasnio pitanje, dali 

i ko je ovom koncesionaru, a po zakonu je obaveza i salgasnost lokalne uprave, dali ima i jeli postoji 

ova saglasnost lokalne uprave kada je u pitanju ova odluka o koncesionaru? I jasno je znači pitanje. 

 

Drugo moje pitanje, a vratiti ću se zašto, a postavio sam ga nekoliko puta, znao sam da ćemo doći u 

ovu situaciju, ovo je upućeno predsjedništvu Skupštine, zapravo službi Skupštine, zašto sam ja tražio 

nekoliko puta ovdje stenogram. E sad ću vam pročitat zašto. Mi imamo pravo pošto smo političari 

varat, lagat i svašta, drugačije mislit, ali smo u zaključku na toj sjednici koja je bila 17.-og ovako 

definsiali ovu tačku koja je danas po zaključku 4. Kaže „Obavezuje se Ministarstvo unutrašnjih 

poslova da u roku od 7 dana napravi izvještaj i dostavi ga. Nakon čega, dostavljenog izvještaja, a 

najkasnije u roku od 30 dana, zakazati tematsku sjednicu skupštine HNK-a po navedenoj temi“. I kad 

smo ja tražio maloprije da se to stavi onako kako smo mi izglasali ovdje, možda se prevarili, ali 

jednoglasno, imamo pravo mijenjat mišljenje ali na nekoj drugoj temi, a ono što jednom donesemo 

mislim da bi trebali poštovati. To govori o nama, to govori šta mi poštujemo i postavljam, ponovo 
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ponavljam pitanje, za svaki moj, ovo danas dva puta i koliko ću još puta izlaziti, na sljedećoj skupštini, 

ako nemamo stranice, a nemamo, što bi bilo dobro, da se sve ove rasprave danas na stranici Skupštine 

budem ja čitao, i svi građani koji hoće da prate naš rad, sve šta smo ovdje rekli, pa bi onda valjda 

mogli pošto više ljudski ovako ne možemo pričati jeli-nije, slago ovo-ono, onda možemo bar viditi 

ono što smo danas ovdje rekli. Nemamo one stranice, skupštinske stranice tamo na portalima, da 

možemo to vidit, ali mogu dobiti stenogram šta danas ja ovdje pričam i šta smo danas zaključili, da bih 

ja sljedeći put kad bude u pitanju ovakva tema pismeno mogao staviti na klupe ono što tražim. Eto 

mislim da će te me ovog puta razumjet zašto uporno tražim ono, jer mi ovdje prije mjesec dana 

ispričamo jedno, donesemo neke zaključke, došli danas i od tog nema ništa!? Eto ako me razumijete 

zato tražim ovo drugo poslaničko pitanje. Hvala. 

 

30.12.2013. 

 Prvo moje poslaničko pitanje je oduzeo Nerin, i odlično, baš sam mislio da dobijemo sve odgovore na 

dosad postavljena pitanja. Drugo moje poslaničko pitanje je Vladi HNK-a, vidio sam u Službenim 

novinama da je objavljeno da je Vlada usvojila statute Pozorišta i Kazališta, i objavila ih u Službenim 

novinama. Ja bih zamolio Ured za zakonodavstvo, Vladu, da ispravi grešku jer mislim da je to 

nezakonito jer mi smo suosnivači Kazališta i Pozorišta i ova Skupština treba dati saglasnosti na statute, 

i tek ih objaviti u Službenim novinama. Dobro, ako nisam u pravu neko će mi odgovorit da nisam u 

pravu, ja i tražim odgovor. 

 

7.4.2014. 

Zahvaljujem predsjedavajući. Ja ću kratko. Znači pitanje će biti Vladi i ministarstvu finansija, ako oni 

ne mogu onda i Poreznoj upravi, koliko je ukupno sredstava isplaćeno za rad svih komisija koje je 

imenovala Vlada, ko su ti ljudi koji su u komisijama, pojedinačno koliko su naplatili svoj rad, i 

pogotovo ako među tim komisijama ima profesionalaca poslanika u ovoj Skupštini!? Zašto ovo 
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postavljati pitanja!? Ali ja ću ga opet danas ponovit. Nisam ja pitao jeli se isplatilo nešto od 01.01. do 

01.07. ove godine, već koliko je Vlada i svi oni koji imenuju komisije isplatila ukupno rad u 

komisijama, u svim komisijama ove Vlade, ne samo od 01.01.-og, vjerovatno nije bilo sredstava, ali 

ako nije isplaćeno ono će biti isplaćeno, ljudi rade i imaju obavezu da im se isplati. I sad postavljam 

novo pitanje, koliko je ova Vlada, od formiranja ove Vlade, isplatila ukupno sredstava za rad u svim 

komisijama, i ako takvih ima u Skupštini, kaže „obratite se stručnoj službi Skupštine ako takvih ima“, 

pa valjda sam ja postavio pitanje za ovom govornicom, svima postavio pitanje!? I ovaj odgovor mi 

ništa nije značio, a sad ponavljam pitanje. Znači od kako je imenovana ova Vlada koliko je ukupno 

sredstava, i ko su ti koji u komisijama imaju ta sredstva? Ovo što nije isplaćeno ne znači ništa da im 

neće biti isplaćeno, odmah možda poslije 01.01. možda je već isplaćeno. Odgovor je ovako malo 

nejasan, pa ga ponavljam. 

 

Ime i prezime 

Šerif Špago 

Stranka SDA 

Mandat 1 

Pozicija zastupnik 

Povjerenstvo Povjerenstvo za ustav; Povjerenstvo 

za praćenje rada MUP-a, ljudska 

prava i građanske slobode 

Nazočnost zasjedanjima 

skupštine 

 

44/44 

Nazočnost sjednicama 

povjerenstva 

10 

Zastupnička pitanja 15 

Inicijative 2 

Diskusije 57 

Amandmani 81 

 

15.4.2011. 

Prvo je struktura sredstava na računima sudova u HNK-a, koja je namjena prikupljanja i u što su se 

trošila u 2010. godini? 

 

S obzirom da je bilo i na početku sjednice od predsjedavajućeg, visina prikupljenih sredstava na 

„eskorovu“ računu i način trošenja za 2008., 2009. i 2010. godinu? 

 

24.5.2011. 

Ja sam na prošloj sjednici zatražio, odnosno postavio poslaničko pitanje vezano za stanje sredstava na 

računima sudova u našem kantonu. Odgovor konkretan na to pitanje nisam dobio, ali u izvještaju o 

izvršenju Budžeta za 2010. godinu znači vidljivo je ono što smo govorili da se na računima sudova 

nalazi preko 4.000.000 KM. Ja ponovo insistiram, neću tražiti još da se stavi kao tačka dnevnog reda, 

znači da se dostavi o kojim sredstvima se radi i u koje svrhe se koriste znači sredstva koja su trenutno 

preko, odnosno sa 31.12.2010. godine bila preko 4.000.000 KM na računima sudova u našem kantonu. 

 

5.3.2012. 

Ja ću se nadovezati na pitanje doktora Obradovića. Samo radi uvoda, ovih dana, odnosno proteklih 

nekoliko mjeseci, vjerovatno ste svi upoznati, da zaposlenici zdravstvenih ustanova našeg kantona 

naplaćuju enormne cifre kad se tiče tužbi po ugovoru koji je čini mi se 2002. godine Federalna vlada 
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sklopila kad se tiče znači zdravstvenih radnika. U tri navrata Ustavni sud F BiH raspravljao je po 

tužbama, prvo 2008. godine za Zeničko-dobojski kanton na zahtjev Kantonalnog suda iz Zenice i tad 

je rekao da je taj ugovor sklopljen na neustavan način, odnosno da kanton taj, a ni drugi nisu dali 

saglasnost da se sklopi taj ugovor.  

Također prošle godine u 6. mjesecu Ustavni sud je iako je odbio apelaciju potpredsjednika Federacije 

gosp. Mirsada Kebe u obrazloženju tamo u jednome dijelu rekao da je Ustavni sud već utvrdio da je 

taj Kolektivni ugovor sklopljen na neustavni način, odnosno mimo saglasnosti kantona u Federaciji. 

Također vidim ovih dana je objavljeno, ja mislim u našim Službenim novinama, i da je po zahtjevu 

našeg Kantonalnog suda na isti način tretirao taj Kolektivni ugovor. Međutim, i mimo svih tih presuda 

i sve ostalo, koliko ja barem imam informacija i ovih dana se isplaćuju određeni iznosi koji se kreću za 

neke ljude i preko 100.000 KM, pa u tom cilju ću ja postaviti 2 pitanja. Prvo je pitanje, koliko je 

pravosnažnih rješenja donio Kantonalni sud HNK u tužbama zaposlenika zdravstvenih ustanova u 

HNK po Kolektivnom ugovoru zaposlenih u zdravstvu iako je Ustavi sud navedeni Kolektivni ugovor 

proglasio neustavnim u 3 navrata? Podatke iskazati po zdravstvenim ustanovama i po broju predmeta i 

po novčanom iznosu. 

 

I drugo pitanje, šta će resorno ministarstvo našeg kantona, Zavod zdravstvenog osiguranja HNK i 

zdravstvene ustanova HNK poduzeti protiv svojih zaposlenika koji su se na nezakonit način obogatili 

po osnovu tužbi po ugovoru koji je na neustavan način zaključen? Hvala. 

 

12.7.2012. 

Jedno se odnosi na presudu Osnovnog suda u Mostaru vezano za eliminisanje diskriminacije na 

osnovu etničke pripadnosti u osnovnim i srednjim školama, imajući u vidu da je to izuzetno 

kompleksno pitanje i nadležnost je ne samo resornog ministarstva, nego i Vlade i nas Skupštine, pa 

moje pitanje otprilike glasi: Šta Vlada HNK-a, Ministarstvo obrazovanja, nauke, kulture i sporta 

HNK-a preduzimaju u cilju implementacije presude Općinskog suda u Mostaru broj 580 PS 08565311 

PS od 27.04.2012. godine, a koja se odnosi na eliminisanje diskriminacije na osnovu etničke 

pripadnosti u osnovnim i srednjim školama HNK-a? To pogotovo što je rok 1. Septembar, a 

vjerovatno će trebati i određena zakonska rješenja postojeća izmijeniti kako bi se ta presuda 

implementirala. 

 

Drugo je vezano za MUP HNK-a i za raspisani konkurs, pitanje, odnosno inicijativa, dali će MUP 

HNK-a pri prijemu novih uposlenika po raspisanom konkursu obezbjediti poštivanje nacionalne 

strukture utvrđene protokolom o formiranju MUP-a HNK-a iz 1997. godine, a koji je potpisan pod 

pokroviteljstvom IPTF-a? 

 

13.9.2012. 

Imam dva poslanička pitanja, jedno je Vladi. Imajući u vidu da je Vlada u proteklom periodu 

imenovala v.d. direktora Fonda za zaštitu okoliša i v.d. članove Upravnog odbora tog fonda, zakon 

koji smo na prošloj ili pretprošloj sjednici donijeli propisuje da oni moraju imati univerzitetska zvanja 

i VII stepen stručne spreme, pa me interesuje, znači koja univerzitetska zvanja imaju v.d. direktor 

Fonda za zaštitu okoliša i v.d. članovi Upravnog odbora toga fonda? Ovdje samo da napomenem, da 

ne bude odgovor imaju, ne znam VII stepen mašinski inžinjer ili nešto drugo, univerzitetska zvanja 

nisu to. Univerzitetska zvanja koliko sam se raspitao su asistenti i viši asistenti, docenti, redovni 

profesori, vanredni profesori, itd. Zakon propisuje znači to, to je ono kad smo, a to ću kasnije kad 

budemo o statutu pričali, znači kad smo usvojili zakon koje smo propuste napravili. 

 



Monitoring Skupštine Hercegovačko-neretvanske županije/kantona 
 

Centri civilnih inicijativa  42 
 

I drugo pitanje. Svjedoci smo, pogotovo u ovom periodu turističke sezone da se pitanje prosjačenja u 

gradu, pogotovo u Gradu Mostaru, stalno pogoršava. Vi ne možete proći ni semafor ni raskrsnicu da 

ne sjedi dijete, dvoje djece ili više njih da ne traže, da ne prosjače. Ne znam, čini mi da je neko i u 

ovom sazivu Skupštine pokrećao pitanje, ali svjesni smo da se to stalno pogoršava. I pitanje je MUP-u 

HNK-a i Centru za socijalni rad, ko je nadležan i šta se preduzima na rješavanju tog problema, imajući 

u vidu posebno znači taj problem na ulicama Grada Mostara, imajući u vidu da se to stalno pogoršava? 

Ne možemo prepustiti znači da dignemo ruke i da to, a već je poprimilo nekontrolisane razmjere, 

turisti se vataju za ruke, traže, prosjače, pa čak ima i onih većih koji otimaju od turista i torbe i svašta 

nešto što turisti nose. Toliko. Hvala. 

 

 

 

21.12.2012. 

Ja ću dva pitanja postaviti, napisana su, pa ću samo kratko, da ne bih oduzimao vrijeme. Znači prvo 

pitanje, Ministarstvu zdravstva, rada i socijalne zaštite HNK-a i Zavodu zdravstvenog osiguranja. 

Ovih dana je bila jedna tribina u organizaciji centara civilnih inicijativa, između ostalog jedno od 

pitanja je bilo, odnosno problem istaknut, da ni jedna osoba u HNK-a koja je starija od 18 godina, a 

utvrđeno je za nju ometenost u fizičkom i psihičkom razvoju nema ovjerenu zdravstvenu knjižicu. 

Imajući u vidu da ova Skupština se bavila tom problematikom i da je 23.11.2011. godine donijela 

odluku kojom je regulisano to pitanje, znači moje pitanje –koliko je osoba zdravstveno osigurano po 

odluci Skupštine HNK-a, broj 02-01/817611 od 23.11.2011. godine? 

 

I drugo pitanje, tamo premijeru, odnosno Uredu Vlade, odnosno ministrima, ne znam ko je nadležan, 

odnosi se na pitanje donošenja Zakona o plaćama. Imajući u vidu da ne donošenjem tog zakona mi 

omogućujemo državnim službenicima i namještenicima jednu finu štednju sa kamatom od 12\% koju 

nemaju ni u jednoj banci, jer sve tužbe koje su po njihovom granskom ugovoru onaj i koje se ne 

isplaćuju kako je u granskom ugovoru definisano kad pokrenu tužbu znači isplaćuju se sa zateznom 

kamatom od 12\%, a vi znate kakvo je stanje u našem budžetu, kad će doći njihove tužbe na red 

pitanje je hoće li i narednih godina. Također informacije govore da pojedini advokati na ovim tužbama 

zarađuju i milijone maraka. Znači imajući u vidu da kad pojedinac dođe da tuži on ne podnosi jednu 

tužbu za razliku u plati, za topli obrok, za regres, nego se prave tri -četiri tužbe po različitim osnovama 

jer se svaka tamo posebno evidentira u sudu i posebno naplaćuje. Rješenje za ovo je između ostalog 

donošenje zakona HNK-a vezano znači za plate, i prema tumačenjima pravnika, imali smo izvještaj i 

pravobranilaštva da će donošenjem tog zakona biti zaustavljene tužbe, znači jer je zakon veći akt od 

kolektivnog ugovora, pravnog akta, bar tako tumače ovi pravnici. I ono što je Federacija znači već 

uradila 2010. i kažu da je ona zaustavila tužbe, donijela je taj zakon, a ove razlike isplata iz prethodnih 

godina reguliše sporazumima sa zaposlenicima da im se na rate isplaćuju bez zateznih kamata. Moje 

pitanje je znači –šta su Vlada i resorna ministarstva učinila na rješavanju ovog pitanja, a posebno na 

pitanju donošenja jedinstvenog zakona o plaćama za budžetske korisnike u HNK-a, kada će zakon 

doći u skupštinsku proceduru i šta će se preduzet protiv odgovornih osoba koje ništa ne čine na 

sprječavanju nanošenja štete Budžetu HNK-a? Toliko. Hvala. 

 

20.3.2013. 

 Ja ću dva kratka, lagana pitanja. Prvo, ministarstvu pravosuđa, uprave i lokalne samouprave, a odnosi 

se na tužilaštvo. Zakonom o Kantonalnom tužilaštvu HNK-a, Službene novine HNK-a 1/03, 

predviđeno je da glavni kantonalni tužilac podnosi izvještaj kantonalnoj skupštini na kraju svake 

budžetske godine, član 28. Imajući u vidu da za ove dvije godine, koliko sam ja u kolegiju, nisam 
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upoznat da je i jednom izvještaj dostavljen Skupštini i podnesen, postavljam pitanje znači –zašto se 

navedeni izvještaj ne podnosi i ko je odgovoran za nepoštivanje zakona?“ 

 

Drugo pitanje, ministarstvu turizma, trgovine i zaštite okoliša. U septembru 2012. godine postavio sam 

pitanje Vladi HNK-a i navedenom ministarstvu vezano za imenovanje v. d. direktora i članova 

privremenog Upravnog odbora, i ona definicija, kako se primjenjuje.“ 

 

11.4.2013. 

 Evo ja ću jednu inicijativu ispred Kluba Bošnjaka, koji je na svojoj 11. sjednici, a na zahtjev 

Koordinacije temeljnih boračkih udruženja Armije BiH raspravljao o problematici boračke populacije. 

Kroz raspravu je istaknuto puno pitanja koja su iz nadležnosti resornog ministarstva, Vlade HNK-a i 

Skupštine. U cilju rješavanja tih određenih pitanja, Klub Bošnjaka pokreće inicijativu da Ministarstvo 

za pitanje boraca HNK-a pripremi cjelovitu informaciju o stanju u oblasti boračko-invalidske zaštite, 

sa posebnom analizom provođenja Zakona o dopunskim pravima boraca HNK-a, koja će obuhvatiti i 

finansijski dio realizovanih novčanih sredstava od dana formiranja ministarstva 2007. godine, te 

prijedlogom mjera za poboljšanje stanja u ovoj oblasti. Navedenu informaciju bi preko Vlade trebalo 

dostaviti Skupštini u nekom razumnom roku, a najkasnije u roku od 45 dana. Hvala.“ 

 

7.4.2014. 

Dva kratka pitanja. Prvo, ministru MUP-a HNK-a, dokle se stiglo u provođenju konkursa za 

unapređenje policijskih službenika u Upravi policije HNK-a, imajući u vidu da je opšti interes 

policijskih službenika, kao i sindikata policijskih službenika, da se ovaj konkurs sprovede, čime bi se 

po prvi put izvršilo unapređenje ovolikog broja policijskih službenika od 2003. godine? Pitanje 

postavljam imajući u vidu da do mene kao člana komisije za praćenje rada MUP-a dolaze raznorazne 

informacije, pa volio bih znati znači informaciju od nadležne osobe. 

 

Drugo pitanje, ministru privrede HNK-a, dali je državni službenik koji je nedavno imao udes sa 

službenim motornim vozilom, odnosno vozilom u vlasništvu HNK-a, falu Bogu ni njemu se ništa nije 

desilo, imao pravo upravljati tim motornim vozilom, i dali mu je to u opisu posla po pravilniku o 

sistematizaciji radnih mjesta ministarstva privrede. Hvala. 

 

 

Ime i prezime 

Tomislav Martinović 

Stranka HDZ BIH 

Mandat 2 

Pozicija zastupnik 

Povjerenstvo Povjerenstvo za ustav; Povjerenstvo 

za zakonodavno –pravna pitanja 

Nazočnost zasjedanjima 

skupštine 

 

42/44 

Nazočnost sjednicama 

povjerenstva 

4 

Zastupnička pitanja 3 

Inicijative 0 

Diskusije 55 

Amandmani 41 
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31.5.2012. 

Jedno zastupničko pitanje prema ministarstvu prometa i veza. Svi smo svjedoci uistinu lošeg stanja na 

regionalnim, odnosno županijskim prometnicima u ovoj županiji, svjesni smo i činjenice i vidimo da 

te prometnice već dugo vremena nisu sustavno rekonstruirane. Ono što mi vidimo da uglavnom na 

svim tim dionicama regionalnih cesta za koje je zadužena ova županija imamo ono što se zove neko 

tekuće održavanje, ali da nemamo uistinu investicijskog održavanja koje bi omogućilo da to ceste 

puno bolje izgledaju. Mreža tih županijskih cesta u ovoj županiji nije mala, znači imamo i one 

magistralne o kojima skrbi Federacija, ali i ove. Znači postavljam pitanje, šta misli poduzeti i kad 

misli poduzeti jednu sustavniju rekonstrukciju tih prometnica regionalnih u ovoj županiji kako bi se 

omogućili bolje prometni uvjeti za sve građane ove županije i ostale koji se voze tim cestama? 

 

13.9.2012. 

Ja bih postavio dva zastupnička pitanja. Jedno od tih pitanja je za ministarstvo zdravstva, odnosno 

Sveučilišnu kliničku bolnicu Mostar. Ono glasi, kad će se na Odjelu neurologije Kliničke bolnice 

Mostar početi primjenjivati postupak trombolize na pacijentima oboljelim od moždanog udara? Ja 

molim da mi se ovaj odgovor dostavi u pismenom obliku jer sam iz nekih usmenih kontakata doznao 

da je Zavod zdravstvenog osiguranja osigurao sve što je potrebno da se sa tim postupkom krene. 

Međutim, već mjesecima ovaj to stoji i ta metoda liječenja se ne koristi, što nas kao županiju svrstava 

u red onih, nažalost onih, koji još uvijek nisu to počeli primjenjivati, a većina bolnica koliko imam 

informaciju u BiH već ima u praksi taj postupak trombolize. Sa svojim skromnim znanjem o ovome 

znam da taj postupak trombolize olakšava život većini pacijenata koji su pogodni za ovaj postupak, 

odnosno smanjuje troškove zdravstvu kad je u pitanju njihovo liječenje, odnosno njihovo 

onesposobljavanjem, odnosno osposobljavanje za daljnji rad i život. 

 

Drugo zastupničko pitanje, također ministarstvu zdravstva. Na osnovu kojeg propisa pojedini domovi 

zdravlja u HNŽ-u naplaćuju usluge prijevoza pacijenata kolima hitne pomoći, a da su pri tome ti isti 

pacijenti osiguranici kod Zavoda zdravstvenog osiguranja HNŽ-a? Molim da ministarstvo provede 

istragu o ovom pitanju, jer imate domova zdravlja koji naplaćuju 80 KM odvoz pacijenta u tim hitnim 

situacijama, s tim što prethodno traže da oni koji su pozvali hitnu pomoć obvezno potpišu i izjavu da 

neće biti tuženi. Hvala lijepo. 

 

Ime i prezime 

Valentina Aleksić 

Stranka HDZ BIH 

Mandat 1 

Pozicija zastupnik 

Povjerenstvo Povjerenstvo za 

obrazovanje,kulturu, šport i mlade 

Nazočnost zasjedanjima skupštine  

44/44 

Nazočnost sjednicama 

povjerenstva 

1 

Zastupnička pitanja 0 

Inicijative 0 

Diskusije 0 

Amandmani 1 
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Ime i prezime 

Zora Dujmović 

Stranka SDP 

Mandat 1 

Pozicija zastupnik 

Povjerenstvo Povjerenstvo za izbor i 

imenovanje 

Nazočnost zasjedanjima skupštine 42/44 

Nazočnost sjednicama 

povjerenstva 

0 

Zastupnička pitanja 3 

Inicijative 0 

Diskusije 6 

Amandmani 1 

 

31.5.2012. 

Pozdravljam dopredsjedavajućeg, tajnicu Skupštine, kolegice zastupnice, kolege zastupnike, 

premijera, članove Vlade, medije i ostale. Ja se sa ove govornice danas moram vrlo kratko osvrnuti na 

neke neistine koje su plasirane, ne prvi puta, koje se već ponavljaju nekoliko puta, a odnose se na 

izvješće Centra civilnih inicijativa koji uglavnom nazoči sjednicama Skupštine. Da se ne bih rasplinula 

pročitat ću par rečenica da ostanem koncizna. Posljednje izvješće Centra civilnih inicijativa o radu 

zastupnika ove Skupštine koje su objavile dnevne novine i mnogi portali krajnje je nekorektno, 

prepuno neistina tendenciozno prikazuje neke naše zastupnike u lošem svjetlu. Konkretno notorna je 

neistina kako prozvani zastupnici nisu sudjelovali u raspravama, postavljali pitanja, pokretali i 

inicijative i slično. Ako je to tako onda mislim da stenogram i zapisnici apsolutno nemaju smisla jer 

oni upravo govore nešto što ne odgovara tome. Činjenica je da se aktivnosti na sjednicama Skupštine 

registrirane u zapisnicima. Inače cijelo izvješće je sačinjeno sa jasnim ciljem i namjerom da određene 

zastupnike prikažu u javnosti kako primaju velike novce, a zapravo ne rade ništa. Možda je suvišno, 

ali ću reći da Klub zastupnika HDZ-a BiH-a djeluje sustavno, da sve materijale koje dobijemo za 

sjednicu Skupštine razmatramo, da naše aktivnosti se svode osim razmatranja materijala i na dogovor 

o tome ko će predstaviti, odnosno ko će iznijeti mišljenje kluba i također pokrenuti inicijative, 

odnosno postaviti određena zastupnička pitanja. Treba podcrtati da stanka HDZ-a u ovoj Skupštini ima 

poziciju, dakle nemamo potrebu izlaziti za govornicu, trčkarati i ponavljati jedni druge i eventualno 

dopunjavati. Postavila bih pitanje, pa neka to bude nešto što je jasno, da se evidentira evo da sam 

postavila i pitanja ako do sad i nisam, po kojim to kriterijima i mjerilima Centri civilnih inicijativa, 

odnosno neko drugi može odlučivati i govoriti o našem radu, odnosno ne radu? Koja je to ta mjerila 

donio, ko je to usvojio, gdje su objavljena? Ja mislim da mi zastupnici ovdje određujemo pravila igre i 

da ih trebamo poštivati. Na kraju ću pokrenuti inicijativu, a to je, da očekujemo javnu ispriku od 

Centra civilnih inicijativa na isti način kako su plasirali neistinu u javnosti. 

 

21.12.2012. 

U parlamentarnoj proceduri nalaze se dva zakona koja se na neki način tiču i nas ovdje u županiji, radi 

se o Zakonu o zaštiti od nasilja u obitelji, koji je u formi prijedloga razmatran na Domu naroda 

Parlamenta Federacije, i Prijedlogu Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o zaštiti osoba sa 

duševnim smetnjama. Kako i jedan i drugi zakon očekuju određena financiranja od strane županija, 

odnosno sufinanciranja za primjenu ovih zakona, na sjednici Doma naroda od 13.12. sam postavila 
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pitanje –jesu li predlagači zakona konsultirali našu županiju, odnosno ostale županije, odnosno našu 

županiju, u smislu da se mogu prihvatiti ovakve obveze koje proizlaze iz ovih zakona. Kako nisam 

dobila odgovor na svoje zastupničko pitanje ja ovog puta postavljam pitanje našoj Skupštini-jesu li 

predlagači konsultirali našu županiju u smislu određenih financijskih izdvajanja koja se očekuju za 

primjenu ovih zakona? Hvala. 

 
26.7.2013. 

 Pozdravljam rukovodstvo Skupštine, kolegice i kolege i sve ostale nazočne. Imam jedno pitanje za 

ministarstvo financija. Mi smo u nekoliko navrata govorili o potrebama iz socijalne skrbi, odnosno o 

plaćanjima koja se odnose na primjenu Zakona o socijalnoj skrbi županije, te se sjećam da smo prije 3 

mjeseca donijeli ponovo zaključak da sve te naknade odmah se isplaćuju nakon plaća proračunskim 

korisnicima županije. Kad se govori o jednokratnim novčanim pomoćima za opremu novorođenčeta 

Vlada je ove godine kasnila sa donošenjem te odluke, ali i pored toga te naknade još uvijek nisu 

isplaćene. Centri za socijalni rad su izvršili trebovanja prema Vladi županije za period 01.01. do 30.06. 

ali još uvijek roditelji nisu dobili niti za jedan mjesec u periodu ovog potraživanja. Molim odgovor i 

žurnu reakciju od strane ministarstva financija da se čim prije nađu sredstva za isplatu ovih naknada 

jer mislim da je najnepopularnije da se kalkulira i vrše kojekakve uštede i balansiranje kad je u pitanju 

ova populacija. Hvala. 

 

 

Ime i prezime 

Magdalena Pažin 

Stranka SDA 

Mandat 1 

Pozicija zastupnik 

Povjerenstvo Povjerenstvo za izbor i 

imenovanje 

Nazočnost zasjedanjima skupštine 44/44 

Nazočnost sjednicama 

povjerenstva 

8 

Zastupnička pitanja 0 

Inicijative 0 

Diskusije 0 

Amandmani 7 

 

 

 

Ime i prezime 

Ivka Babić 

Stranka HDZ BIH 

Mandat 1 

Pozicija zastupnik 

Povjerenstvo Povjerenstvo za zdravstvo, rad, 

socijalnu politiku, izbjegle i raseljene 

Nazočnost zasjedanjima 

skupštine 

 

36/44 

Nazočnost sjednicama 

povjerenstva 

0 
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Zastupnička pitanja 4 

Inicijative 0 

Diskusije 4 

Amandmani 0 

 
13.9.2012. 

Gosp. predsjedavajući, dame i gospodo, uvaženi gosti, sve vas srdačno pozdravljam. Ja ću postaviti 

jedno zastupničko pitanje. Obzirom da je poznato da je Zavod zdravstvenog osiguranja HNŽ/K 

izgubio spor sa tvrtkom „Melcom“ d.o.o. Mostar, koja ga je tužila zbog prekida ugovora i nastale štete 

po prekinutom ugovoru, postavlja se upit: -Jeli Zavod zdravstvenog osiguranja HNŽ/K raskinuo 

ugovor sa tvrtkom „Melcom“ d.o.o. Mostar odlukom Zavoda, ako nije, čijom je odlukom raskinut 

ugovor o nabavci lijekova, visina isplaćenih sredstava od strane Zavoda po korisnicima, odnosno 

kome je i kolika sredstva su isplaćena od strane Zavoda nakon okončanja postupka, tko je odgovoran 

za nastale troškove na teret Zavoda i što je poduzeto po pitanju odgovornosti za donositelje takve 

odluke? Hvala. 

 

11.4.2013. 

 Gospodine predsjedavajući, poštovane dame i gospodo, sve vas srdačno pozdravljam. Ja ću postavit 

jedno pitanje, a onda inicijativu za rješavanje nastaloga a već dvije godine neriješenog problema što se 

tiče Osnovne škole „Marka Marulića“ u Prozoru. Pitanje je za ministra gosp. Hadžiomerovića, a 

također i za gosp. premijera Denisa Lasića. Pitanje glasi: „Što namjeravate učiniti da Osnovna škola 

„Marka Marulića“ Prozor definitivno dobije organ upravljanja, to jest školski odbor? Naime, pojasnit 

ću. Na ovaj problem sam ukazivala na tematskoj sjednici koju smo imali prije 6 mjeseci, a evo kako se 

taj problem još uvijek nije riješio stalno se nameće isto pitanje. Znači škola je bez zakonski obveznog 

organa upravljanja. Ravnatelj škole gosp. Ivan Prskalo nakon provedene procedure oko izbora članova 

kandidata školskoga odbora ispred Vijeća roditelja i ispred djelatnika škole dostavio je načelniku 

Općine spisak izabranih članova, kako bi se isti dostavio Općinskome vijeću na konačno imenovanje. 

Molim tišinu. Načelnik sa svojim suradnicima to ne želi da stavi na dnevni red, a s druge strane 

Općinsko vijeće ne prihvaća predložene kandidate unatoč zakonskoj obvezi, navodno po obrazloženju 

načelnika zbog proceduralnih pogreški. Sve nadležne inspekcije su kontrolom utvrdile da ne postoji 

niti jedna ni najmanja greška, te je upravna inspekcija naložila načelniku da se pitanje konačnog 

imenovanja članova školskog odbora stavi na dnevni red na sjednici održanoj u veljači ove godine, što 

načelnik nije učinio. Isto je po zakonu na to obvezan. Povjerenstvu koje je imenovano za upravljanje 

školom istekao mu je mandat prije mjesec dana. Tako da se škola kao ustanova našla u vrlo nezgodnoj 

situaciji. Ne može se na primjer raspisati natječaj, primiti novi djelatnik i niz drugih pitanja od bitnoga 

značaja za funkcioniranje ove ustanove. Kako osnivač ne želi riješiti ovaj problem, što je po zakonu 

obvezan kao osnivač, predlažem, li neka ovo bude inicijativa, da Vlada županije preuzme ovlasti 

osnivača ukoliko je to moguće i definitivno riješi ovaj problem, odnosno spasi ovu školu od brisanja iz 

registra osnovnih škola i zatvaranja iste, iako zahvaljujući umješnosti ravnatelja odlično posluje u tako 

otežanim uvjetima. Napominjem i smatram na kraju, da premijer i Vlada u cjelini, a posebno 

ministarstvo prosvjete, znanosti, kulture i športa, su odgovorni i oni su u obvezi da riješe ovaj problem 

jer su uskraćena prava učenika, roditelja, a također i djelatnika škole. Ukoliko se u skorije vrijeme ne 

riješi ovaj problem, moguće je očekivati puno veći. Također imam informaciju, da je ravnatelj uputio 

zahtjev ministru i premijeru za održavanje jednog takvog sastanka kako bi ih još jedanput izravno 

upoznao sa ovom problematikom. Pa evo i ovim putem ja apeliram na  

 

13.9.2013. 
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 Gosp. predsjedavajući, dame i gospodo, uvaženi gosti, sve vas srdačno pozdravljam. Ja ću postaviti 

jedno zastupničko pitanje. Obzirom da je poznato da je Zavod zdravstvenog osiguranja HNŽ/K 

izgubio spor sa tvrtkom „Melcom“ d.o.o. Mostar, koja ga je tužila zbog prekida ugovora i nastale štete 

po prekinutom ugovoru, postavlja se upit: -Jeli Zavod zdravstvenog osiguranja HNŽ/K raskinuo 

ugovor sa tvrtkom „Melcom“ d.o.o. Mostar odlukom Zavoda, ako nije, čijom je odlukom raskinut 

ugovor o nabavci lijekova, visina isplaćenih sredstava od strane Zavoda po korisnicima, odnosno 

kome je i kolika sredstva su isplaćena od strane Zavoda nakon okončanja postupka, tko je odgovoran 

za nastale troškove na teret Zavoda i što je poduzeto po pitanju odgovornosti za donositelje takve 

odluke? Hvala. 

 

19.11.2013. 

 Gospodine predsjedavajući, poštovane dame i gospodo, ja vas sve srdačno pozdravljam. Ja ću evo na 

nažalost i danas morati govoriti o problematici u Osnovnoj školi „Marka Marulića“ u Prozoru i 

postaviti pitanje ministru i premijeru. Već dva i pol mjeseca traje školska godina koja je jednako teška, 

ako ne i teža od prethodne zbog problematike koja traje već treću godinu za redom, to jest zbog 

neimenovanja i nepostojanja organa upravljanja u Osnovnoj školi „Marka Marulića“ u Prozoru. 

Poteškoće su oko izvedbe nastave iz nekih predmeta, informatike i tjelesnog odgoja, a također je 

zatvorena škola u Lapsunju, te činjenica da dvoje djece do sada, do jučer nije pohađalo tu školu, 

nastavu. Ja sam i ranije s ove govornice govorila o svim službenim dopisima i očitovanjima nadležnih 

državnih tijela, i to ministarstva prosvjete, znanosti, kulture i športa, prosvjetne inspekcije, upravne 

inspekcije, ombudsmena na ljudska prava, koji su nedvosmisleno općinsku izvršnu i zakonodavnu 

vlast označili kao glavne krivce za situaciju u kojoj se škola nalazi. Želim pojasniti ovdje, školski 

odbor se sastoji od 9 članova, koji se biraju na 4 godine. Znači 3 člana iz reda osnivača, 3 člana iz reda 

zaposlenika u školi i 3 člana predstavnika roditelja koji se biraju u vijeće roditelja. Škola je ispunila 

uvjete, provela proceduru predviđenu zakonom, poslala listu kandidata za članove u školski odbor 

ispred djelatnika škole i vijeća roditelja škole. Općina kao osnivač, to jest općinsko vijeće direktno, i 

načelnik indirektno, nisu ispoštovali zakon, a to je obveza. A ovdje je jasno da se to nije uradilo zbog 

imena 3 roditelja koja se nalaze u vijeću roditelja, a ta 3 roditelja su članovi HDZ-a BiH. Za mene i za 

mnoge u Prozor-Rami ovo je hajdučko gazdovanje općim dobrom. Provođenje zakona je obveza svih 

nas, ne može se dopustiti da općinsko vijeće i načelnik tjeraju ravnatelja na nezakonite radnje. Znači 

oni su bili imenovali 6 članova školskog odbora bez predstavnika roditelja, gdje imamo i očitovanje 

ministarstva prosvjete gdje se kaže: „Rješenje je kontradiktorno i nezakonito, te suprotno svim 

člancima na temelju kojih je doneseno“, i na žalost i dalje onemogućava normalan rad škole. Ja bih 

vas molila malo za tišinu, pogotovo prve redove. Također, imamo i reagiranje ombudsmena za ljudska 

prava BiH, gdje se kaže se -da je Općinsko vijeće Općine Prozor-Rama grubo prekršilo zakon 

donoseći štetne odluke kojima je izvršeno djelomično imenovanje školskog odbora od 6 članova. 

Takav krnji organ, prenosim, doslovce citiram, „ ne može osigurati da Osnovna škola „Marka 

Marulića“ u Prozoru napokon počne normalno funkcionirati“. Gospodine ministre, vi ste također kroz 

nekoliko dopisa upozoravali Općinu Prozor-Rama da će snosit svu odgovornost, ali očito to za njih 

ništa ne znači. Na bezakonje je također upozoravalo i ministarstvo prosvjete i upravna inspekcija. Ja 

ću vam ovdje također pročitati zadnji dopis upravne inspekcije, glavnog kantonalnog upravnoga 

inspektora, kaže se, -da se ovaj predmet dostavlja na nadležnost prosvjetne inspekcije HNŽ-a, o čijoj 

se isključivoj nadležnosti radi, te vas podsjećam, da ste dužni obavljati svoju službenu dužnost 

zakonito, svjesno i nepristrano, a sve u cilju postojanja zakonskog imenovanja članova školskog 

odbora Osnovne škole „Marka Marulića“ u Prozoru. Gospodine ministre, ja vas pitam što dalje? 

12.11.-og održan je sastanak predstavnika članova sindikata učitelja HNŽ-a zaposlenih u Osnovnoj 

školi „Marka Marulića“ u Prozoru, roditelja izabranih u vijeće roditelja, predstavnika Općine, 

načelnika, predsjednika i dopredsjednika Općinskog vijeća, ravnatelja škole i predsjednika sindikata 
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učitelja HNŽ-a gospodina Lauša. Vi ste ovaj obaviješteni i znate da je postignut dogovor da 

ministarstvo prosvjete, znanosti, kulture i športa angažira učitelja u područnoj školi u Lapsunju za 

dvoje djevce koja već dva i po mjeseca ne pohađaju osnovnu školu, a da načelnik to izfinancira. Vi ste 

dali suglasnost na ovaj dogovor. Ovo je samo dio rješenja, i dalje ostaje upitno funkcioniranje 

Osnovne škole „Marka Marulića“ zbog neimenovanja školskog odbora od strane osnivača, 

neizvođenja nastave iz dva predmeta, informatike i tjelesnoga odgoja. Sapunica o Osnovnoj školi 

„Marka Marulića“ se i dalje nastavlja, škola radi na crno, još nije usvojen godišnji plan i program rada 

škole, koji se trebao usvojiti zaključno sa 30.09.2013. godine. Potrebno je raspisati natječaj u 

Osnovnoj školi, za tjelesnu i zdravstvenu kulturu 22 sata, informatika 11 sati, vjeronauk 8 sati, i za 

učitelja razredne nastave. Profesorica engleskog jezika ide na trudničko bolovanje i potrebno je 

također raspisati natječaj, a ništa to ne možemo napraviti pošto nema školskog odbora. Vijeće roditelja 

škole će i dalje raditi na stvaranju pretpostavki za normalno funkcioniranje Osnovne škole u Prozoru, a 

pozivamo vas, gospodine ministre i gospodine premijeru, da se uključite u rješavanje ovoga problema, 

u kojem smo se svi zajedno našli ne našom krivicom. Hvala. 

 

 

Ime i prezime 

Zoran Rajič 

Stranka HDZ BIH 

Mandat 1 

Pozicija zastupnik 

Povjerenstvo Povjerenstvo za jednakopravnost 

spolova 

Nazočnost zasjedanjima 

skupštine 

 

44/44 

Nazočnost sjednicama 

povjerenstva 

9 

Zastupnička pitanja 2 

Inicijative 0 

Diskusije 0 

Amandmani 1 

 
21.12.2012. 

Dobar dan svima i pozdravljam sve prisutne. Moje zastupničko pitanje je upućeno Ministarstvu 

gospodarstva HNŽ-a i Vladi HNŽ-a. Bosni i Hercegovini, a tako i Hercegovačko-neretvanskoj 

županiji na raspolaganju se sredstva Europske unije za razvojne projekte. Osim projekata koje će 

osmišljavati i provoditi ministarstva veliki je dio sredstava namijenjen za projekte na regionalnoj, 

odnosno lokalnoj razini. Postoji veliki interes županija, gradova i općina za povlačenje sredstava iz 

ovih fondova, a sredstva se putem javnih natječaja dodjeljuju najkvalitetnijim projektima. Stoga je 

neophodno ojačati kapacitete lokalnih i regionalnih predstavnika za razumijevanje politika i programa 

EU, praćenje natječaja, osmišljavanje i pripremu kvalitetnih projekata, te poznavanje procedura 

provedbe projekata, praćenje projektnog napretka i evaluacija. Budući je kod nas postojala inicijativa 

o osnivanju Razvojne agencije HNŽ-a koja bi radila na svemu ovom navedenom, moje pitanje glasi: U 

kojoj se fazi ta inicijativa sada nalazi i dali je uopće što pokrenuto glede EU fondova? Hvala. 

 

17.9.203.godine 
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Dobar dan svima. Pozdravljam sve nazočne. Moje pitanje je upućeno Ministarstvu unutarnjih poslova: 

„Koja su vaša saznanja i informacije o eventualno počinjenom krivičnom djelu i prekršajnim radnjama 

gospodina Nerina Dizdara u posljednjem, kako mediji i izvještaji u policiji navode, sukobu sa 

Islamskom zajednicom i neovlaštenom provaljivanju i mijenjanju brava na prostorijama Islamske 

zajednice u Stocu? Hvala.“ 

 

 

Ime i prezime 

Zdravko Jakiša 

Stranka HDZ BIH 

Mandat 1 

Pozicija Zastupnik 

Povjerenstvo Povjerenstvo za praćenje rada MUP-

a, ljudska prava i građanske slobode; 

Povjerenstvo za obrazovanje,kulturu, 

šport i mlade 

Nazočnost zasjedanjima 

skupštine 

 

43/44 

Nazočnost sjednicama 

povjerenstva 

10 

Zastupnička pitanja 1 

Inicijative 0 

Diskusije 4 

Amandmani 1 

 

 

 

Ime i prezime 

Oliver Soldo 

Stranka HDZ BIH 

Mandat 1 

Pozicija zastupnik 

Povjerenstvo Povjerenstvo za 

proračun,financije i ekonomsku 

politiku; Povjerenstvo za 

graditeljstvo,prostono uređenje i 

zaštitu okoliša 

Nazočnost zasjedanjima skupštine 31/31 

Nazočnost sjednicama 

povjerenstva 

6 

Zastupnička pitanja 10 

Inicijative 1 

Diskusije 31 

Amandmani 30 

10 

 

                                                           
10 Zastupnički mandat završio u lipnju 2014.godine 
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19.3.2012. 

Molim naslov, a naslov je Vlada i ministarstvo obrazovanja, da mi dostavi izvješće o nacionalnoj 

strukturi sva tri naroda uposlenih rukovodnih državnih službenika u instituciji ministarstva 

obrazovanja? Znači iz kontakta sa profesorima i nastavnicima isti su mi izrazili sumnju da je bivši 

ministar u prethodnom sazivu Vlade grubo narušio nacionalni balans u instituciji ministarstva 

obrazovanja 

 

12.7.2012. 

Uvaženo predsjedništvo, članovi Vlade, kolege zastupnici i gosti. Ja imam jedan komentar i jednu 

inicijativu -zastupničko pitanje-inicijativu. Komentar je na odgovor koji sam dobio na moje 

zastupničko pitanje o statusu i stanju u ministarstvu obrazovanja. Znači dobio sam odgovor da je 

raspored nacionalni po organizacijskim jedinicama, odnosno pomoćnicima, ministrima i rukovodnim 

djelatnicima u ministarstvu obrazovanja 3-3 u odnosu Bošnjaci i Hrvate, čime dakako nisam 

zadovoljan jer tražio sam da mi se dostavi nacionalni balans i popis ko koju dužnost obnaša, pa ću ja 

ovdje pročitati sada. Znači ministar je Bošnjak, pomoćnik za obrazovanje je Bošnjak, tajnik je 

Bošnjak, šef financija je Bošnjak i pomoćnik za informiranje, kulturu i šport je Bošnjak. 

Pomoćnik za edukaciju je Hrvat, glavni inspektor Hrvat i pomoćnik za visoko obrazovanje je Hrvat. 

Zašto ovo govorim? Ovo govorim iz drugog razloga što već duže vrijeme imam pritužbi na rad od 

strane određenog broja djelatnika, pritužbi na rad znači iz ovog ministarstva obrazovanja. A sad ću 

pročitati jednu inicijativu. U dijelu osnovnih škola na području Grada Mostara i naše županije koje još 

uvijek imaju osmogodišnji nastavni plan i program kao izborni je uveden i drugi strani jezik, dok u 4 

vodeće škole u Gradu Mostaru: Osnovna škola „Petar Bakula“, Osnovna škola „Ivan Gundulić“, 

Osnovna škola „Ilija Jakovljević“ i Osnovna škola „Bartol Kašić“ ovo nije slučaj. Iako je isto 

zatraženo iz predmetnih škola. Iz istih uvođenje drugog stranog jezika kao izbornog iz ministarstva su 

dobili negativan odgovor. Roditelji su primorani djeci plaćati privatne tečajeve, a diskriminacija je 

najočitija kod upisa djece u Gimnaziju gdje se obvezno uči drugi strani jezik i gdje se pri upisu boduje 

drugi strani jezik. Dalje, napominjem da je u nekim školama po devetogodišnjem nastavnom planu i 

programu uz dva strana jezika osigurana i mogućnost dva izborna strana jezika, što svakako 

pozdravljamo, jer djeca sa završenom osnovnom školom imaju mogućnosti pohađati 4 strana jezika. 

Stoga tražim od ministarstva da prekine diskriminaciju djece u gore navedenim osnovnim školama 

tako što će u narednoj školskoj godini osigurati istima mogućnost  

 

13.9.2012. 

Uvaženo predsjedništvo, kolege zastupnici, ministri i gosti. Moje pitanje će biti, i od sada ću 

postavljati takva pitanja, na sređivanju proračunskog dijela. Znači molim da mi resorna ministarstva 

prosvjete i financija dostave informaciju, provjere i dostave informaciju, ima li ijedna srednja škola u 

Gradu Mostaru, a prije svega moja informacija je Karadžozbegova medresa, znači otvoren žiro račun, 

što je suprotno zakonu o rizičnom poslovanju? Hvala. 

 

13.3.2013. 

 Uvaženo predsjedništvo, predsjedniče Vlade sa članovima, gosti, kolege zastupnici. Ja pokrećem 

inicijativu predsjedniku Vlade i resornim ministrima i tražim od istih da urede zakonskim i 

podzakonskim aktima oblast prikupljanja, sortiranja i uopće manipuliranja sekundarnim sirovinama u 

našoj županiji. Naime, kako sam već kroz zastupničko pitanje konstatirao, a kroz odgovor mi je to i 

potvrđeno, ova oblast je pokrivena zastarjelim, neprilagođenim vremenu i našim potrebama 

zakonskim rješenjem, i potrebito je uključiti više ministarstava da se cjelovito sagleda i uredi ta 
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materija. Ovim pristupom mi ćemo manipulaciju sekundarnim sirovinama staviti u funkciju zaštite 

okoliša i izvora jeftine sirovine, a spriječiti ćemo zlouporabe i nanošenje većih šteta javnom i 

privatnom dobru. Hvala“ 

 

20.3.2013. 

 Uvaženo predsjedništvo, članovi Vlade, gosti, zastupnici. Pokrećem inicijativu i tražim od 

predsjednika Vlade i resornog ministra HNŽ-a da ubrzaju proces formiranja Županijskog športskog 

saveza, kao i donošenje pravilnika i drugih popratnih akata za ravnomjeran razvoj i očuvanje športskih 

aktivnosti udruženja i klubova naše županije. Formiranje Županijskog športskog saveza potrebito je 

završiti prije usvajanja Proračuna za 2013. godinu. A obrazloženje. Kako sam informiran postoje 

određene aktivnosti koje su u zastoju, a ne postojanje Županijskog športskog saveza utječe na stihijsko 

djelovanje i na propadanje određenih uspješnih klubova te stagniranje razvoja športa u našoj županiji. 

Ne treba ni napominjati da propuštamo i subvencije s viših nivoa za sustavan razvoj športa i zdrav 

odgoj naše mladeži, koje su do sada dolazile selektivno i na kapaljku. Hvala.“ 

 

11.4.2013. 

 Uvaženo predsjedništvo, kolege zastupnici, članovi Vlade i gosti. Zastupničko pitanje Vladi. Molim 

da mi dostavite popis svih povjerenstava s popisom njihovih članova koji su imenovani od strane 

ministara, ministarstava ili Vlade, u našem mandatnom periodu?“ 

 

 

I također želio bih informaciju, na koje je Vlada dala suglasnost i u kojoj mjeri se poštuje Poslovnik 

Vlade po ovom pitanju?“ 

 

19.11.2013. 

 Moje zastupničko pitanje, odnosi se na, znači da mi se dostavi broj uposlenih, njihova stručna sprema, 

nacionalna struktura u ustanovama Zavod za javno zdravstvo i Županijski arhiv HNŽ-a. 

 

 Uvaženo predsjedništvo, kolege zastupnici, predstavnici Vlade, gosti, sve vas skupa pozdravljam. Ja 

ću ponoviti jednu inicijativu, odnosno pokušati ću je dopunit, inicijativa o regulativi prikupljanja i 

manipulaciji sekundarnim sirovinama. Iz dobre korespondencije, odnosno komunikacije sa 

ministarstvom gospodarstva, došao sam do zaključka, da je postojeća zakonska regulativa zastarjela, 

da nije primjerena aktualnom trenutku, i stoga da je potrebito uraditi znači novu zakonsku regulativu u 

ovoj oblasti. Mi znamo da ova oblast pokriva jednu interesornu skupinu, ja ću reći pitanja, od 

kriminaliteta, od gospodarskih aktivnosti, itd. Stoga predlažem da se za potrebe ove inicijative, 

odnosno rješavanja ove problematike, angažiraju stručnjaci, eksperti iz ove oblasti. Držim da u našim 

ministarstvima nemamo dovoljno saznanja iz ove oblasti jer jako puno napreduje se u ovoj oblasti, i 

stoga bi potrebito bilo u najmanju ruku uključiti i akademsku zajednicu. Znači akademsku zajednicu u 

jednu interesornu skupinu koja bi ovu oblast dosita na kvalitetan način regulirala. Tako da više ne 

bismo imali otvorene šahtove, ne bismo imali polomljena groblja, itd., i imali bismo u potpunosti 

iskorištene ove kapacitete, znači iz sekundarnih sirovina stavljeni u gospodarstvo. Oni bi dali jedan 

veliki doprinos, a ne štetu društvu. To je što se tiče ovog prvog dijela. I evo molio bih resornog 

ministra da po ovome pitanju već na narednoj sjednici Vlade zauzme stav, da mu Vlada da potporu. I 

moja inicijativa, jeste, da se osnuje fond, dali pri Vladi, ili pri određenim ministarstvima, taj fond bi 

bio za potporu IPA i drugim projektima. Naime, iz ove oblasti doista imamo problematiku realizacije 

ovih projekata, iz razloga što ovi fondovi međunarodni kad nam daju određeni novac, a dosta novca će 

nam biti na raspolaganju već će, i kako bude BiH, nadamo se napredovala, ka Europskoj Uniji, taj 

prostor se otvoriti znatno i ovi fondovi bi upravo bili ta minimalna potpora koju moraju, znači domaće 
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snage uložiti u ta sredstva. Tako da bi mi mogli, obično se radi o 15\% znači sredstava koja se moraju 

iz domaćih sredstava aktivirati da bi se povukla sredstva od međunarodne zajednice, odnosno od ovih 

fondova. Stoga nam je ovaj fond neophodan, sa nekim inicijalnim sredstvima, koja bi se već morala 

naći u proračunu za iduću godinu. To je ovaj nešto bez čega mi ne možemo izaći iz ovih, a ja ću reći 

proračunskih rupa, jer nama novac treba izvana da nas pokrene, a ne možemo ga dobit ako bar malo 

mi ne sudjelujemo u njemu. Evo ja bih toliko. Hvala velika. 

 

4.2.2014. 

 Uvaženo predsjedništvo, kolege zastupnici, članovi Vlade, mediji i gosti. Moje zastupničko pitanje 

danas je inicirano upitima prema meni, odnosno 



Monitoring Skupštine Hercegovačko-neretvanske županije/kantona 
 

Centri civilnih inicijativa  54 
 

studentskim domovima za akademsku 2012./2013. ovim putem vas pitam sljedeće: 

a) Koliki je ukupan broj korisnika stipendije za akademsku 2012./2013. i koliki je iznos stipendije po 

studentu na godišnjoj ili mjesečnoj razini?  

b) Koliki je ukupan broj studenata koji su korisnici subvencije za smještaj u studentskim domovima i 

koliki je iznos subvencije po studentu na godišnjoj ili mjesečnoj razini?  

c) Molim da mi se dostavi popis svih studenata sa područja Općine Stolac koji su korisnici stipendije? 

 

 

Ime i prezime 

Nives Borovac-Rotim 

Stranka HDZ BIH 

Mandat 1 

Pozicija zastupnik 

Povjerenstvo Povjerenstvo za ustav; 

Povjerenstvo za utvrđivanje 

istovjetnosti tekstova na jezicima 

konstitutivnih naroda i 

informiranje 

Nazočnost  zasjedanjima skupštine 44/44 

Nazočnost sjednicama 

povjerenstva 

3 

Zastupnička pitanja 1 

Inicijative 0 

Diskusije 1 

Amandmani 4 

 

 
5.3.2012. 

Evo ovako. U tijeku su aktivnosti na usvajanju Prostornog plana područja posebnih obilježja od 

značaja za F BiH -autocesta na koridoru VC. Iz medija smo saznali da je Zastupnički dom Parlamenta 

F BiH na 10. redovitoj sjednici koja je održana 28. i 29. prosinca 2011. godine usvojio Prijedlog 

Odluke o donošenju Prostornog plana područja posebnih obilježja od značaja za F BiH -autocesta na 

koridoru VC za razdoblje od 2008. do 2028. godine i Prijedlog Prostornog plana područja posebnih 

obilježja od značaja za F BiH -autocesta na koridoru VC za razdoblje od 2008. do 2028. godine. 

Također smo saznali kako je širina granice obuhvata Prostornog plana 2000 metara, a odlukom 

Parlamenta F BiH iz 2008. godine ta širina obuhvata iznosila je 500 metara. O prostornom obuhvatu 

od 2000 metara nisu održane javne rasprave niti je javnost upoznata sa nezakonitim izmjenama. 

Odluka o provođenju plana kao i grafički prilozi prostornog obuhvata od 2000 metara nigdje nisu 

stavljeni na uvid. Člankom 18 Zakona o prostornom planiranju i korištenju zemljišta na razini 

Federacije BiH Službene novine F BiH broj 2/06 navedeno je da se prije utvrđivanja prijedloga plana 

pribavlja mišljenje zakonodavnih tijela županije. Pa moje pitanje glasi -jeli zatraženo mišljenje 

Skupštine? 
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Ime i prezime 

Diana Zelenika 

Stranka HDZ 1990 

Mandat 2 

Pozicija zastupnik 

Povjerenstvo Povjerenstvo za zdravstvo, rad, 

socijalnu politiku, izbjegle i raseljene 

Nazočnost zasjedanjima 

skupštine 

 

37/44 

Nazočnost sjednicama 

povjerenstva 

0 

Zastupnička pitanja 25 

Inicijative 3 

Diskusije 20 

Amandmani 3 

 

  

23.1.2011. 

10. listopada ove godine, ja sam ne samo kao liječnik, nego kao zastupnik u županijskoj skupštini 

poslala dva upita na ministarstvo zdravstva rada i socijalne skrbi i ministarstvo pravosuđa, koje je 

vezano za zlouporabu položaja i sukob interesa ravnatelja Kliničke bolnice Mostar i voditelja Odjela 

interne klinike. Adekvatno obrazložila, samo obzirom da nije bilo ministra zdravstva, rada i socijalne 

skrbi obzirom da je gosp. Faletar preuzeo drugu funkciju, to sam poslala na tajnika gosp. Burića. Do 

dan danas, a od 10. listopada prošlo je više od zakonom propisanih 30 dana, nisam dobila nikakav 

odgovor, a postavila sam pitanje kao županijski zastupnik. Obzirom da je gosp. Šunjić postavio više 

pitanja, nek mu ostanu prva dva, a zadnja dva i mene zanimaju, pa evo sad ja preuzimam ta dva 

pitanja. Znači prvo pitanje, registracija Kliničke bolnice Mostar? Na ulaznim vratima ogromnim 

slovima piše Sveučilišna klinička bolnica. Na memorandumu koji mi svakodnevno imamo na 

raspolaganju, gdje pišemo dokumente, piše Klinička bolnica. Prema mojim spoznajama registrirana je 

kao Klinička bolnica, što sam tim dovodi pa to nije upitnost treći mandat ravnatelja Bolnice. Znači 

pitanje registracije je prvo pitanje. 

 

Da li je u sukobu interesa vršiti funkciju ravnatelja Kliničke bolnice, prodekana za nastavu na 

Medicinskom fakultetu Sve učilišta u Mostaru i predsjednika, to jedino nisam sigurna ili člana 

Upravnog vijeća tog istog Sveučilišta u Mostaru? Evo neka ta dva pitanja budu moja. I ja vas lijepo 

molim odgovore u nekakvom zakonskom roku, jer ako je županijska skupština glavno zakonodavno 

tijelo onda tko se može igrati s tim i dati sebi za pravo da godinu dana ne da nikakav odgovor na takva 

pitanja ili više od 30 dana!? Ja ga pitam tko je to!? 

 

5.3.2012. 

Dobri dan, još uvijek ne doviđenja i lijepi pozdrav svima nazočnima, ali isto tako i djelatnicima 

Kliničke bolnice Mostar i Interne klinike koji će koliko danas popodne ili sutra ujutro preslušavati 

snimak ovog stenograma, a to su isti ljudi koji rade strašni mobing nada mnom osobno, žao mi je što 

nema sada ministra unutarnjih poslova jer je ovo predmet istrage ili bi trebalo biti za MUP-a. No, bilo 

kako bilo mi smo ovdje evo i danas cijeli dan praktično proveli na usvajanju nacrta, prijedloga zakona, 

itd., mislim da je naša uloga i preispitivanje provodljivosti takvih zakona. Ja ću podsjetiti, jedanput 
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sam se već zahvalila ministru pravosuđa što sam dobila odgovor na jedno zastupničko pitanje, 

međutim, nisam na drugo. I shodno zaključku gosp. Perića također ću zahtijevati da mi se u roku od 

15 dana odgovori dali je sukob interesa, znači ministru pravosuđa postavila sam i dugo pitanje, na koje 

mi nije još odgovorio, dali je sukob interesa istovremeno biti ravnatelj bolnice, prodekan za nastavu na 

Medicinskom fakultetu Sveučilišta u Mostaru a istovremeno i član Upravnog vijeća Sveučilišta u 

Mostaru!? Lijepo molim u roku od 15 dana, u protivnom onako kako smo se dogovorili da to bude na 

sjednici dnevnog reda. 

 

Ono što mene zanima da obzirom da sam dobila odgovor da Klinička bolnica Mostar do sada na 

relevantnim sudovima nije registrirana kao Sveučilišna dali je u skladu sa zakonom ili je dijelo 

zlouporabe položaja i ovlasti istu bez registriranja proglasiti Sveučilišnom i na taj način ostvariti 

protustatutarno treći mandat ravnatelja Kliničke bolnice Mostar!? To je pitanje broj 1 i ja ću vam to 

dostaviti i u pismenoj formi. 

 

Pitanje broj 2: Dali je u skladu sa zakonom ili je čin zlouporabe položaja i ovlasti istovremeno 

obavljati funkciju dekana Farmaceutskog fakulteta Sveučilišta u Mostaru i Voditelja interne klinike 

Kliničke bolnice Mostar i sebi potpisivati punu dnevnicu ili satnicu, kako hoćete, te na taj način 

ostvarivati 2 osobna dohotka po različitim osnovama, a isto tako već 5 godina potpisivati punu 

dnevnicu dekanu Fakulteta zdravstvenih studija!? Sve u vremenu kad mi nemamo novca za lijekove aa 

bolničke liste lijekova, znači ostvarivati pune dohotke i na taj način par tisuća KM otuđiti koji bi mogli 

biti upotrijebljeni za kupovinu ako ne lijekova bar materijala koji je neophodan u svakodnevnom radu 

djelatnika Kliničke bolnice Mostar. Hvala vam lijepa.  

Oprostite, samo još jedna mala sugestija, skoro sam zaboravila. Mislim da je gosp. Mušić dao 

prijedlog na početku da zastupnička pitanja budu prva, pa eto da se ne bi razvodnila rasprava kao rekli 

smo da ide do kraja, međutim ono što sam ovako u pauzi saznala od gđa. tajnice, gđa. Željke Čule, da 

je obveza djelatnika izvršne vlasti da prisustvuju našim sjednicama do kraja. Znači ne samo za vrijeme 

poslikavanja dok su tu kamere, čast izuzecima, znači ne samo dok su tu kamere i ono poslikat ćemo se 

aparatićima -mi smo bili kao tu i doviđenja!? Mislim da bi to znatno ubrzalo odgovore na zastupnička 

pitanja jer recimo da je ministar financija bio tu kad je gosp. Perić postavio pitanje, mogao je on 

odmah reći da to nije u njegovoj ingerenciji, ne bismo na to čekali 3 mjeseca i ne bismo morali kolegij 

involvirati u takvo nešto. Zato ja molim da se na neki način nekom odlukom ljudi obvežu da budu na 

ovim sjednicama da bi ubrzali proces i evo na neki način uvid u provođenje zakona koje mi sami sebi 

donosimo. Hvala vam lijepa. 

 

19.3.2012. 

Nemam četiri, imam dva pitanja, ali predsjedavajući će dati odgovor jeli imamo pravo na temelju one 

prekinute sjednice, to za sljedeći put onda da spremimo četiri.  

Obzirom da sam ja shvatila ozbiljno pripremu za tematsku sjednicu onda želim što bolje da se 

pripremim, a ujedno samo, pardon, uz pozdrav ministru obrazovanja, mislim da je trebao poslušati 

stenogram iz srpnja 2010. godine gdje mnogi koje ste pozdravili danas nisu ipak bili zainteresirani za 

donošenje ovoga zakona. Pa malo poslušajte, mislim da ste im se krivo zahvalili, ali evo tek toliko da 

primite na znanje.  

Što se tiče današnjih mojih zastupničkih pitanja, ona se odnose na predsjednicu Upravnog vijeća 

Kliničke bolnice Mostar. Stavila sam nesvjesno u množini, jer ova pitanja zanimaju mnoge od mojih 

kolega samo nemaju hrabrosti da ih postave, nego to rade u kuloarima. Ali evo ja ću u njihovo ime jer 

smo svjesni činjenice da mnoga od ukupnih primanja nisu prikazana na platnoj listi nego se isplaćuju 

putem tzv. menadžerskih ili sličnih ugovora, pa molim predsjednicu Upravnog vijeća KB Mostar da 
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odgovori na sljedeća pitanja. Dali ste upoznati sa menadžerskim ugovorima šefova kardiokirurgije i 

kardiologije KB Mostar, i koliko isti iznose? 

 

S obzirom na činjenicu da plaću menadžmentu zdravstvene ustanove utvrđuje Upravni odbor te 

ustanove te na indicije da glavna sestra KB Mostar ima viša primanja od liječnika subspecijaliste 

molimo da navedene spoznaje provjerite? 

 

30.4.2012. 

Ja vas srdačno sve pozdravljam. Neću duljiti, ja sam ova pitanja postavljala već i ranije. Moram vam 

samo jednu lijepu vijest javiti obzirom da smo imali tematsku sjednicu o zdravstvu pa sam ja rekla da 

dolazim iz Bolnice u kojoj nema toalet papira, danas je bilo toalet papira, ako je to pomak uspjeli smo, 

ali je se nadam i malo većim pomacima u odnosu na taj.  

Dva zastupnička pitanja koja sam ja postavila prema ministarstvu pravosuđa neću ponavljat, dobila 

sam odgovor od ministra Mirića, ali u odgovoru stoji da to ministarstvo nije nadležno za provjeravanje 

tih pitanja nego da su to kantonalni zdravstveni inspektori, pa ću sad priložit odgovor, tako da olakšam 

ministarstvu zdravstva i kantonalnim zdravstvenim inspektorima poslat ću ono što mi je odgovorio 

ministar pravosuđa, da im olakšam posao, i isto tako i pitanja na koja sam već morala dobiti odgovor 

obzirom da sam postavila pitanja 19. ožujka koje je također u njihovoj nadležnosti, da ne bi to 

stavljala ponovno na dnevni red. Nadam se da nisam potrošila 3 minute. 

 

31.5.2012. 

Dobar dan. Lijepi pozdrav svima. Iako imam pripremljena dva pitanja neću ih postavit sada jer su 

možda na iznenađenje sviju, izgleda da su moja pitanja toliko komplicirana pa treba mjesecima da se 

obrađuju da bih uopće dobila odgovor na njih, pa ću to ostavit za sljedeću sjednicu. Ali sada ću 

ponovno insistirati na već postavljenim pitanjima od 19. ožujka koje sam postavila predsjednici 

Upravnog vijeća Kliničke bolnice Mostar, i nisam dobila odgovor na njih. Ona koja sam postavila 

županijskom tužiteljstvu dobila sam djelomičan odgovor da sva ta pitanja nisu u nadležnosti tog 

ministarstva. Zadnja sjednica je bila 30.04. što je znači da je prošlo mjesec dana. To sam proslijedila 

inspekcijskim poslovima ministarstva zdravstva, rada i socijalne skrbi, pa bih obzirom da su ova 

pitanja stavili na početak iskoristila prisustvo ovdje nadležnog ministra dr. Boškovića da mi odgovori 

dali su ta pitanja ušla u proceduru inspekcijskih poslova obzirom da je već prošlo mjesec dana i što je 

napravljeno po tom pitanju? 

 

Obzirom da ja nisam postavila novo pitanje, ja sam samo zamolila ministra koji je ovdje da mi u dvije 

rečenice kaže dali je pokrenuta inicijativa od strane inspekcijskih službi vezano za moja pitanja 

obzirom da je prošlo mjesec dana. Toliki odgovor mislim da mogu dobit. Hvala lijepa. Dajte mi nešto, 

mjesec dana je prošlo ili ćemo opet to na sljedeću tematsku sjednicu!? 

 

12.7.2012. 

Dobra dan i lijepi pozdrav svima. Iako mi nekad čini da ova zastupnička pitanja ustvari služe samo da 

nama osobno naštete koji ih postavljamo, ipak smo svi mi ovdje izabrani od strane ljudi za koje smo 

zaduženi da branimo njihova prava i svoja, pa ću ja bez obzira što će vjerojatno ponovno ovo ići 

osobno na moju štetu postaviti zastupničko pitanje.  

Kratko bi obrazložila obzirom da odgovore na zastupnička pitanja dobivamo svi, a i na spoznaju da se 

priprema sjednica, tematska sjednica o obrazovanju, tako da bi ljudima bilo jasno o čemu se radi. 

Pitanje sam postavila na dvije adrese sa ciljem da bi dobila što prije odgovor, to je dekanica 

Medicinskog fakulteta Sveučilišta u Mostaru i inspekcijska služba ministarstva obrazovanja naše 

županije. Obzirom da sam upoznata sa brojnim nepravilnostima izbora u nastavna zvanja na 
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Medicinskom fakultetu kako za višeg asistenta, tako za docenta, izvanrednog i redovitog profesora, sa 

činjenicom da brojni ljudi sa prostora bivše Jugoslavije bez obzira što nisu imali niti jedan sat 

predavanja na našem fakultetu dobijaju nastavna zvanja i bez obzira na činjenicu što nikad više se ne 

pojave na našem fakultetu i dalje ostvaruju ta svoja prava i nastavna zvanja, te na činjenicu da u 

sklopu donošenja ocjene o izboru u nastavna zvanja kandidat mora posjedovati mišljenje kako 

pročelnika katedre, pa meni nije jasno koji to pročelnik katedre može dati mišljenje ako taj kandidat 

nije održao niti sat predavanja na našem fakultetu, ili mišljenje kako kažu načelnika ustrojbene 

jedinice ili šefa pojedinog odjela ako taj određeni kandidat nikad nije niti proveo jedan minut a ne 

jedan sat na određenom odjelu, pa mi moje zastupničko pitanje glasilo ovako: S obzirom na to da 

postoji sumnja za postojanje određenih nepravilnosti glede izbora u nastavna zvanja na Medicinskom 

fakultetu Sveučilišta u Mostaru molim da iste provjerite, što se odnosi na inspekciju Ministarstva 

obrazovanja, te da mi se na uvid dostave imena izabranih kandidata u nastavna zvanja višeg asistenta, 

docenta, izvanrednog i redovitog profesora u posljednjih 5 godina, uz po mogućnosti tabelarni prikaz 

broja sati održane nastave na navedenom fakultetu prije i nakon izbora, te imena pročelnika katedre i 

načelnika ustrojbene jedinice koji su dali mišljenje potrebno za izbor. 

 

Drugo pitanje mi je sad ovako trenutno palo na pamet kad smo dobili materijale koji su nas sačekali na 

klupama, odnosi se na pitanje kolege Mirsada Ljeljka koje je upućeno ministru zdravstva prim. 

Boškoviću vezano za menadžerske naknade, itd. U odgovoru stoji da je to ministarstvo primilo zahtjev 

za komisijski očevid radi utvrđivanja, itd., itd. vezano za Konjic. Slična pitanja sam ja postavila i za 

Kliniku bolnicu Mostar, zadnji put je gosp. ministar po meni malo neprimjereno rekao da neće 

odgovoriti, što smo svjedoci svi ovdje, nisam to napismeno dobila, ali već 3 mjeseca ne dobivam 

odgovor pa ga lijepo molim da nam odgovori ovdje svima na temelju čega je recimo odgovorio kolegi 

Ljeljku vezano za Bolnicu Konjic, a meni nije odgovorio vezano za slična pitanja naknada i 

nepravilnosti vezano za Kliničku bolnicu Mostar? Dali je to možda posljedica spolne, nacionalne ili 

stranačke pripadnosti!? 

 

10.10.2012. 

Srdačan pozdrav svima. U biti komentar kolege Dizdara me ponukao da i ja se obratim ministarstvu 

obrazovanja, s napomenem da sam pred bar tri mjeseca postavila zastupničko pitanje, na koje nisam 

dobila odgovor. Tražila sam da mi se dostave imenovanja u nastavna zvanja na medicinskom 

fakultetu, što nije veliki problem, tri puta godišnje je vijeće i tih imena nije previše, u dokumentaciji 

svakog od kandidata postoji odgovor na pitanje koje sam ja postavila. To se za tjedan dan uz fini rad 

da lijepo dostaviti. Ali evo, dala sam period jedan od pet godina, možda je to ljudima previše, a čujem 

da nešto i rade, pa bih lijepo molila da onoliko koliko su napravili da mi se dostavi na uvid do sljedeće 

sjednice, tematske sjednice koja je planirana, a vezana je za temu obrazovanja.  

Također bih podsjetila gosp. Boškovića da niti na jedno pitanje nije dao odgovor, niti o registriranju 

Kliničke bolnice, niti o brojim dekanima koji primaju dvostruke plaće, niti je poslao inspekcijske 

službe u Kliničku bolnicu da to i provjere, i lijepo molim i dalje insistiram da mi se i to dostavi. A 

usput, evo ovako postavljamo brojna pitanja drugima pa mi je palo na pamet da ni mi svi ovdje baš 

nismo tako idealni, pa sam htjela sad postavit dva pitanja ovako iz glave. Znam da će se mnogi 

uvrijediti i reći „pa mi nemamo uvjete za rad“, ali hajmo ovako vidjeti koliko sati pojedini zastupnici 

koji su profesionalizirali svoj mandat koliko potroše ovdje i u skladu s time kolika je njihova satnica, 

koliko to naplate? 

 

Čula sam da pojedine kolege ovdje rade i na ugovor o djelu, a i profesionalizirali su mandat, pa lijepo 

molim skupštinske službe da se dostave primanja tih kolega mjesečno, čisto da bismo vidjeli da nismo 
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tako idealni. Mislim da to nije neki veliki posao, u roku od mjesec dana da ćemo svi imati odgovor na 

ta pitanja. Hvala lijepa 

 

21.12.2012. 

Dobar dan i srdačan vam pozdrav. Ja sam malo razočarana odgovorima na zastupnička pitanja, ovaj 

malo mi je smiješno, evo dobila sam nekakav odgovor od ministra zdravstva, rada i socijalne skrbi, ili 

točnije od gosp. Kvesića, što smo mogli svi pročitat, navodno duple plaće koje primaju njegovi 

djelatnici nije u njegovoj nadležnosti. Ja stvarno ne znam šta da kažem po tom pitanju, pa ću ja opet 

inzistirat na ovom odgovoru, odnosno na inspekcijskim službama, to nije novo pitanje, nego staro.  

Što se tiče odgovora iz ministarstva obrazovanja, mogla bih ga ja sažet ovako uz dužno poštovanje i 

trud koji je uložen, ali radili ste svašta, nemojte više, ministre molim vas, vama se obraćam, radili ste 

svašta, nemojte više. Ako se podsjetimo na stenogram, možete ga i pročitat, ja sam govorila o brojnim 

nepravilnostima vezano za odabir u nastavno znanstvena zvanja. Nisam tu ograničila nimalo na one iz 

Republike Hrvatske ili diljem bivše Juge i na naše djelatnike, jer poenta mog pitanja je bila u tome, da 

djelatnici, odnosno nastavnici iz Republike Hrvatske su očito dobili prioritet u odnosu na domaći 

kadar koji je tu na raspolaganju već 15 godina. Jedan od uvjeta za izbor u znanstveno nastavno zvanje 

docenta je znači mišljenje, što je nonsens, ali navodno mišljenje pročelnika ustrojbene jedinice, 100 

sati nastave prije odabira, poslije da ne govorimo. Znači odgovorno tvrdim da su ljudi dobivali 

znanstvena zvanja na našem fakultetu a da nikada ranije nisu održali predavanja, i ko je njima mogao 

dati mišljenje i koji načelnik ustrojbene jedinice!? Zato vas lijepo molim, ja nisam tražila znači za 

profesore koji su već ranije dobili zvanja negdje u Republici Hrvatskoj, nego za one koji su iz 

Republike Hrvatske dobivali zvanja, i ne samo Republike Hrvatske, dobivali nastavno znanstvena 

zvanja kod nas. O tome se radi. Znači ništa nismo napravili s tim i ja ću vas podsjetiti na pitanje koje 

sam postavila i lijepo molim da mi se na njega odgovori, ništa mi niste odgovorili na ono što sam ja 

pitala. Znači to je rezime dosadašnje priče.  

A sada neću trošit svoje vrijeme na imenu, sad sam postavila samo jednu osobu kao zadatak, da 

provjerite jer joj ništa nije regularno, a bavi se zlouporabom položaja, zastupnici svi će vidjeti, a 

kažem neću namjerno izgovorit ime da ne bih dala dignitet jednoj takvoj osobi na ovoj Skupštini, ali 

vas lijepo molim s obzirom da se radi o jednoj osobi čim prije da mi dostavite jer to je posao od sat 

vremena, pa ću ja dostavit u Skupštinu, a vi ćete dobit to zastupničko pitanje. 

 

Drugo pitanje, i drago mi je da ovdje imamo i predstavnike Zavoda zdravstvenog osiguranja, ja ću 

kratko kao liječnik upozorit na to što celijakija je, praktično evo na neki način da to razumljivim 

jezikom za sve, kažem da je to oboljenje gdje su osobe koje su oboljele od celijakije alergične, 

odnosno stvaraju protutijela protiv glutena i sličnih proteina, znači žitarica. Praktično takva djeca ne 

mogu doživotno uzimati ništa od tih prehrambenih namirnica zbog toga što će imati raznorazne 

komplikacije te bolesti, da vas stručnim terminima na opterećujem. Znači oboljenje nije do 7 godina ili 

do 14 ili do 18, nego je to doživotno oboljenje za one koji to nisu znali. Kad bi vam rekla kakve sve 

komplikacije nosi takvo oboljenje i kolike materijalne troškove zahtjeva liječenje jedne takve 

komplikacije, a nedavno sam primila dečka u dobi od 20 godina koji nije imao novac da kupi 

prehrambene namirnice koje ne sadrže gluten, to daleko više košta nego simbolična pomoć koja se tim 

ljudima daje. Nedavno je, sad ne znam točno jeli to prije nekih 3, 4 mjeseca, praktično simbolična 

naknada, pazite, od 100 KM, je ograničena na oboljele od celijakije, to tobože do 7 godina!? To je 

sramota. Sramota pored svega što se radi i stranački dogovara bez zakona, ono što ja govorim nikada 

neću shvatit da ovaj ovo nije glavno zakonodavno tijelo, ali da se toj djeci ne da 100 KM, znači do 7 

godina da, poslije umrite ako nemate šta kupit ili lezite u bolnicu pa će tisuće i tisuće maraka se morat 

potrošit na vaše zdravlje. Evo toliko. To pitanje je Zavodu zdravstvenog osiguranja, pravnoj službi, 

odnosno Upravnom vijeću Zavoda, što ću ja rado ostavit, i molila bih da se ovo dobro razmotri jer su 
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troškovi daleko veći, a 100 simboličnih maraka tim ljudima, to je dosta rijetko oboljenje i nije 

učestalo. Mislim da neće nam narušiti financijske planove Zavoda zdravstvenog osiguranja. Hvala. 

 

15.1.2013. 

 „Ja ću vas samo pozdravit i zaželjet ugodan dan i reći da inspekcijska služba ministarstva obrazovanja 

nije još izvršila svoje obveze i odgovorila na pitanje, a da se ne bi opustila ja im postavljam još dva 

pitanja. Predati ću ih i neću vas uopće zamarati sa tim pitanjima. Neki od brojnih uvjeta za izbor u 

nastavno zvanje docenta na Medicinskom fakultetu Sveučilišta u Mostaru, je 100 sati provedenih u 

nastavi prije izbora; pozitivno mišljenje načelnika ustrojbene jedinice ili Stručnog vijeća klinike te 

pozitivno mišljenje pročelnika katedre. Ne umanjujući kvalitetu brojnih kolega iz Republike Hrvatske 

koji se biraju u zvanja na našem Fakultetu i Sveučilištu, poznato je da pojedini nikada ranije nisu 

sudjelovali u nastavi prije izbora, a neki niti nakon izbora. Također je nejasno kako se može dati bilo 

kakvo mišljenje o kolegama koji ranije nisu bili dio stručnog kolegija u ovom slučaju Interne klinike 

KB Mostar, te mišljenje o izvođenju nastave pročelnika katedre kada pojedinci nisu nikako sudjelovali 

ili nisu obavili potreban broj sati u nastavi. 

 

15.1.2013. 

 Dr.sc.Boris Starčević, dr.med. iz KB „Dubrava" Zagreb, je izabran za docenta na navedenom 

fakultetu iz oblasti Interna medicina još 2009.godine, te molim da mi se na uvid dostavi broj sati 

provedenih u nastavi prije izbora, te ime načelnika ili šefa ustrojbene jedinice i pročelnika katedre i 

njihova mišljenja, bez kojih navodno nema izbora u navedeno nastavno zvanje. 

Slično pitanje ali znatno obilnije sam Vam postavila 12.srpnja prošle godine no još nisam dobila 

adekvatan odgovor na postavljeno pitanje, koji se odnosio na sva imenovanja u proteklih pet godina. 

Da bih vam olakšala posao sada tražim podatke za samo dvojicu kolega što je vrlo dostupno i može se 

obaviti u kratkom vremenskom periodu.“ 

 

13.3.2013. 

Lijepi pozdrav svima, osobito gđi. Marini Jovanović, koja nije tu nazočna, inspektorici za visoko 

obrazovanje, koja je uspješno riješila jedan dio problema, s tim i zahvala ministru Zlatku 

Hadžiomeroviću. Znači jedan dio problema je riješen. Ja ću vas podsjetiti, da sam ja upozoravala na 

znanstveno nastavna zvanja ljudi koji nemaju nikakve uvjete za tako nešto, iz Republike Hrvatske, i 

dva takva su uspješno riješena, što možete vidjeti iz dokumentacije, zastupnici mogu vidjeti iz 

dokumentacije koju su dobili.  

Na jedno pitanje koje sam postavila i sa kojim vas nisam htjela zamarati iz 21. prosinca 2012. godine, 

nisam dobila odgovor. Radi se o osobi koju nisam htjela spominjat, sad ću je spomenut, doktorici 

Tomić, koja je u najvećem sukobu interesa i najvećoj zlouporabi položaja. Na to nisam dobila 

odgovor, možda su ovi iz Zagreba pa su malo dalje, pa se smjelo u njih dirati, ova je sa Širokog 

Brijega pa je možda malo bliže pa je bio nekakav strah u pitanju. Ne znam o čemu se radi, ali ću vam 

reći, da ta osoba nakon što je doktorirala u roku dva-tri dana je dobila, do maksimalno tjedan, dobila 

docenturu. Poznato je da se mora prvenstveno donijeti odluka na jednom vijeću da se raspiše natječaj, 

na sljedećem vijeću odabrano povjerenstvo daje svoje mišljenje, i vrši se izbor. Sve to je preskočeno. 

Nakon toga se bira bez potrebnog perioda, prema zakonu o visokom obrazovanju, za izvanrednog 

profesora, a šlag na kraju je taj da je istovremeno ima dva radna odnosa sa dva puna osobna dohotka, 

jedno je pročelnik Interne klinike s centrom za dijalizu, a drugo dekan Farmaceutskog fakulteta. I 

možete se mislit, i to znači šef odjela koji potpisuje ono što se, lijekove koji ulaze na odjel, možete 

mislit koja je to zlouporaba položaja!? Pa molim gđu. inspektoricu, i opet ću postavit pitanje i 

nadležnom ministarstvu, odnosno inspekciji pri ministarstvu zdravstva, rada i socijalne skrbi, jer o tim 

duplim plaćama dva dekana sam ja već tražila odgovor, od cijenjenog kolege Boškovića, koji je 
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neprimjereno ovdje na Skupštini rekao da neće odgovorit, pa ga ja upozoravam da nije odgovorio i da 

treba odgovorit.  

Također bih upozorila i skupštinske službe, da o plaćama koje sam tražila i naknadama zastupnika od 

10.10. prošle godine još nisam dobila odgovor, ne znam čega se oni boje, a dokumentaciju mislim da 

imaju, i znam pouzdano da imaju, pa tražim i to.  

Također sam tražila od Zavoda zdravstvenog osiguranja vezano za oboljele od celijakije, također 

nisam dobila odgovor. Ili ja postavljam teška pitanja ili se ljudi boje!?  

Ja znam da živimo u vremenu u kome je kažnjen ne onaj ko krši zakon, nego je kažnjen onaj koji na to 

upozorava. Bez obzira na sve to ja ću i dalje upozoravati, jer mislim da je Skupština glavno 

zakonodavno tijelo, i zato tražim da vrši svoju ulogu. Na ovim pitanjima, lijepo vas molim, pročitajte 

stenogram kasnije, eksplicitno tražim odgovore, od svih kojima je upućeno.  

Još jedno pitanje ću postavit, a morala sam na ovo upozorit, pazite, to se radi o mjesecima, još malo 

godinama da nisu odgovori stigli, zato sam i rekla imena, međutim koliko god upozoravali i željeli 

nešto uvesti u zakonske norme očito nam baš i ne ide. Vijeće, Fakultetsko vijeće Medicinskog 

fakulteta Sveučilišta u Mostaru održano je 23.-og, dokazat ću vam još jedan sasvim krivi pristup i 

maćehinski odnos prema nekim kandidatima u odnosu na druge, pa ću vam sad postavit pitanje. Znači 

jedan od, opet inspektoru za visoko obrazovanje s obzirom da gđa. Jovanović prekrasno radi svoj 

posao, znači jedan od propisanih uvjeta za izbor u zvanje docenta na Medicinskom fakultetu 

Sveučilišta u Mostaru je i da pristupnik ima pozitivnu ocjenu čelnika ustrojbene jedinice u kojoj je 

zaposlen, naravno kad bi ona bila argumentirana, a ne da neko nije za konstruktivni razgovor jer ne 

govori odozgo nego odozdo, itd., pa se možda ne razumijemo. U ovoj situaciji, a radi se o uvaženoj 

kolegici, znači sve ovo što mi ovdje izgovorimo nema nikakve veze sa osobnošću, ja te sve kolege 

uvažavam, ali isto tako tražim da se dokumentacija kompletira, pa postavljam pitanje –dali je uvažena 

kolegica dr. Inge Sarić-Klupke s obzirom na navedeno ispunjava uvjete izbora u zvanje docenta. U 

prilogu mišljenje čelnika ustrojbene jedinice docenta doktorice Helene Škobić, koje je vrlo 

argumentirano i izrazito negativno. Kako neko može biti primljen sa negativnim mišljenjem, a drugi 

ne biti primljen!? Evo da bih olakšala posao ministarstvu, odnosno inspektoru za visoko obrazovanje 

ja ću dostaviti mišljenje uvažene docentice Škobić, a i ponovno priložit zastupničko pitanje vezano za 

onu koja možda misli da bi i na konklavama trebala sudjelovati. Hvala vam lijepa.“ 

 

20.3.2013. 

 Već sam vas pozdravila pa nemam namjeru drugi put. Nisam pripremila pitanje, ali s obzirom da 

dolazim sad iz Bolnice jednostavno ne mogu se otrgnut dojmu katastrofalne situacije u našim 

bolnicama, gdje bolesnici praktično moraju imat bar jedno 500 KM čim legnu u bolnicu da sve 

lijekove i koji su na bolničkoj listi lijekova sami plaćaju. Sad smo u situaciji da nemamo kontrastnih 

sredstava, da bi napravili bilo kakvu pretragu ljudi moraju kupovat šprice, kontrastna sredstva, 

nemamo anestetika, ljudi se ne mogu operirati!? Ja kao zastupnik smatram da je dužnost sviju nas, 

osobito nas liječnika koji smo u ovoj Skupštini kao zastupnici, da apeliramo na jedno takvo 

katastrofalno stanje u zdravstvu. I shodno tome, kažem nisam pripremila pitanje, ali ne mogu se otet 

dojmu da mi svi kao zajednica, šira društvena zajednica moramo ljudi nešto napravit. Ja se bojim 

situacije, odnosno, evo kratko ću reći, žao mi je mojih sestara, žao mi je ljudi ovaj po ljekarnama, bez 

obzira dali se radi o farmaceutima ili tehničarima koji su izloženi kritikama svakodnevnim na situaciju 

i boje se da će neko sa PTSP-om jedan dan ubiti nekoga od nas, od našeg osoblja, nekoga ko je 

potpuno nedužan u ovoj kompletnoj situaciji. Zato tražim od Skupštine odgovore, od resornih 

ministarstava, o broju realiziranih zaključaka sa sjednica Skupštine Hercegovačko-neretvanske 

županije, odnosno kantona. Mi svi dobro znamo da smo imali i tematsku sjednicu o zdravstvu, o 

obrazovanju, na terenu je situacija sve gora, a ja ne vidim realizirano niti jedno pitanje. Zato apeliram i 

tražim odgovore na ovaj način kako sam rekla. Hvala vam lijepa.“ 
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11.4.2013. 

Poštovane kolegice i kolege, dame i gospodo, srdačan pozdrav svima. Nadam se da nisam previše 

bučna, ali sam očito interesantna pa nastane tajac kad ja govorim. Postaviti ću jedno zastupničko 

pitanje, a na drugo ću podsjetit. I kako naš predsjedavajući zna upotrijebiti neke mudrosti ono tipa 

„voda teče kuda babo kaže“, onda ću i ja reći da sam tijekom ukazivanja na brojne nezakonitosti koje 

se rade primila brojne anonimne poruke, toliko o hrabrosti ljudi ove županije, ali jedna od njih kaže, 

zato sam se obratila predsjedavajućem, kažu „vrana vrani oči ne kopa, nemojte doktorice na te 

adrese“, uz sugestije kome treba da se obratim. E sad jesu li naši ministri zdravstva i obrazovanja 

vrane, vi prosudite sami. A ja vam mogu reći, da sam nezadovoljna odgovorima.“ 

 

I pri tome podsjetiti, molim vas lijepo, da na jedno pitanje koje je postavljeno još 5. ožujka prošle 

godine, naš ministar, lijepo se smije, ima lijep osmjeh, gosp. Bošković nije nikad odgovorio, ja ću 

insistirati da odgovori, preformulirala sam ga zato to nije novo pitanje. Gospodinu ministru 

obrazovanja, ću reći da za izbor u docenta lijepo stoji da mišljenje treba dati stručno povjerenstvo, 

odnosno čelnik ustrojbene jedinice. Nigdje ne piše ravnatelj. Ako je on to sam sebi dao za pravo da 

bude ravnatelj, onda mogu li ja dati sebi za pravo da s obzirom da je Skupština glavno zakonodavno 

tijelo, a da je naš predsjedatelj gosp. Ramiz Jelovac, da je to onda tijelo iznad ravnatelja, pa da meni to 

potpiše gosp. Ramiz Jelovac!? Toliko o nepravilnostima. Znači postoje pravilnici, koji očito nisu 

poštovani, i ovdje su jedni aršini prema jednima, drugi prema drugima, velike se nepravilnosti rade, ali 

bez obzira na sve, ja ću ustrajati na provođenju zakonitosti u ovoj županiji, i opet se obratiti sa 

pitanjima. Evo ga. Hvala vam lijepa.“ 

 

17.9.2013. 

Dobara dan i srdačan pozdrav svima. Ja se nadam da ste se odmorili svi, pa i naš ministar obrazovanja, 

da će malo točnije i preciznije odgovarat na zastupnička pitanja. Ja se moram vratit na jedno koje sam 

prethodno postavila vezano za kolegicu kod koje ni na koji način nije provedena procedura izbora za 

docenta na regularan način. Vi ste se samo nabrojali, da je to strpano, da je sve uradila, pa vas lijepo 

molim, ovo nisam zapisala, ali ćete iz stenograma dobiti pismo vezano za izvanrednu profesoricu 

doktoricu Tomić: „Kako je moguće da je netko održao pozvano predavanje prije nego što je uopće 

raspisan natječaj za izbor u docenta na internoj medicini“!? Znači natječaj još nije raspisan, vijeće nije 

bilo, određena kolegica ima već i povjerenstvo i već održava nastupno predavanje 3-4 mjeseca ranije!? 

Lijepo vas molim, zadnji put ste mi odgovorili da je to sve sukladno sa zakonom, ja ne znam dali se 

kao što kruže priče vaša ovaj inspektorica boji za otkaz na radnom mjestu, tako kruže priče da nije 

smjela napisat da to nije regularno, vi ste to potpisali, pa vas lijepo molim da ostanete časni na ovoj 

dužnosti koja, evo možda traje još neku godinu dana, nemojte iza sebe imati potpisane ovakve 

gadarije, jer ja tu nemam naziva drugog za ono što ste svi potpisali zadnji put, pa vas lijepo molim da 

to malo precizirate. To ćete dobiti iz stenograma.  

A druga stvar, koja je jako bitna, koju ljudi postavljaju na svakom koraku gdje se nađete, između 

ostalog ja sam i predsjednik vijeća roditelja Treće osnovne škole, u Mostaru roditelji su jako zbunjeni 

s tim da djeca devetogodišnjeg smjera već idu u peti razred a još nemaju nikakve svjedodžbe!? 

Zamislite što bi se dogodilo da roditelji i takva djeca presele u neki drugi grad, i neku drugu državu, 

itd., što da donesu: balončiće, cvjetiće, ne znam šta već sve nema, kako te učiteljice obilježavaju 

ocjene!? Pa vas ja pitam, znači sukladno članku 67 Zakona o osnovnom obrazovanju i obrazovanju u 

HNŽ-u propisano je izdavanje obrazovnih isprava kojim se potvrđuje status učenika i evidentira 

uspjeh na kraju nastave, odnosno školske godine. Kako se učenicima koji pohađaju nastavu na 

hrvatskom jeziku ne izdaju obrazovne isprave u skladu sa odredbama članka 67 Zakona o osnovnom 

obrazovanju, ja vas pitam, koji je razlog za neizdavanje obrazovnih isprava pripisanih člankom 67 
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Zakona o osnovnom obrazovanju, te čija je odgovornost za te propuste, odnosno kada će biti riješeno 

ovo pitanje u skladu sa zakonom?“ 

 

30.12.2013. 

Ja sam danas već izrazila nezadovoljstvo neodgovaranjem i mislim da je to krajnje neodgovorno od 

strane ministara, ne znam smijemo li ih tako i nazvat. Upozorit ću, nisam prilagala u pismenoj formi, 

ali sam postavila pitanje vezano za izbor u zvanje docenta dr. Tomić, koja je održala nastupno 

predavanje bez da je uopće natječaj raspisan, i postavila sam ministru pitanje dali je to u skladu sa 

zakonom. Naravno da nije, ali još nije smio odgovorit, ne znam zašto, ne zanima me i ne treba mi to 

odgovorit, samo nek napiše dali je to u skladu sa zakonom.  

Pravnoj službe ove Skupštine sam već postavljala pitanja, nekoliko od ovih ugovora o djelu itd., 

protuzakonitih isplaćivanja, nisam dobila odgovor.  

Dalje sam postavljala pitanje vezano za realiziranje zaključaka tematskih sjednica o zdravstvu, isto 

nisam dobila odgovor, što isto smatram krajnje neprimjerenim i vrijeđanjem zastupnika u ovoj 

Skupštini.  

A sad, opet ću postavit pitanje ministru obrazovanja. Naime, sad nemam tu, ali u odgovorima na 

zastupnička pitanja postavila sam pitanje vezano za docenturu jednog kolege iz Zagreba, dr. 

Starčevića, i u prvom mjesecu dobila rješenje kojim se poništava docentura tog doktora iz razloga što 

niti je imao dovoljan broj sati niti sve točke koje su potrebne za izbor u to nastavno zvanje. Vrlo 

argumentirano od strane inspektorice Jovanović, da bi početkom ove godine uvaženi kolega opet 

obnašao funkciju docenta jer je navodno ministarstvo tu svoju odluku poništilo. I to je krajnje 

licemjerno, znači nas se ovdje zamajava da ministarstvo radi svoj posao kako treba, a onda se tobože 

te odluke iz nekih razloga koje su jako argumentirane bile, te odluke sam ministar pobija, pa me sad 

zanima zašto i na koji način, koje je obrazloženje da se pobije rješenje o oduzimanju docenture dr. 

Starčeviću? Ministre, očekujem da će te biti malo revnosniji naredne godine i da ću čim prije dobiti 

odgovore na ova pitanja. Hvala lijepo. 

 

13.6.2014. 

Nemam konkretno pitanje, nego odgovor na pitanje, a ja sam još dok smo bili u Kosači postavila jedan 

zaključak, vezano za protuzakonita primanja ljudi koji su profesionalizirali mandat, a rade, makar se 

radilo o mojim kolegama, u RMC-u, dežuraju, naplaćuju jednako kao i ja, na ugovor o djelu 4 godine, 

po 3 mjeseca, što je protuzakonito. O opet kolegici, sramotno je, ja ne znam šta je ovim doktorima, 

koja je isto priskrbila na neadekvatan način materijalnu korist, to sam tražila, pa me zanima s obzirom 

da nisam dobila nikakav odgovor, dokle je to došlo, dali su ljudi vratili novac, koji im ne pripada, a 

rade tako časnu ulogu, i tako častan posao bi trebali radit? I lijepo molim, da mi se odgovori, jer sam 

to tražila kao zaključak na Skupštini, ne znam pod kojim rednim brojem. Hvala lijepo. 

 

Ime i prezime 

Luka Faletar 

Stranka HZD 1990 

Mandat 1 

Pozicija zastupnik 

Povjerenstvo Povjerenstvo za zakonodavno –

pravna pitanja; Povjerenstvo za 

graditeljstvo,prostono uređenje i 

zaštitu okoliša 

Nazočnost zasjedanjima 

skupštine 

 

41/44 
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Nazočnost sjednicama 

povjerenstva 

7 

Zastupnička pitanja 0 

Inicijative 0 

Diskusije 21 

Amandmani 12 

 

 

Ime i prezime 

Ante Markešić 

Stranka HDZ 1990 

Mandat 1 

Pozicija zastupnik 

Povjerenstvo Povjerenstvo za 

graditeljstvo,prostono uređenje i 

zaštitu okoliša; Povjerenstvo za 

praćenje rada MUP-a, ljudska prava i 

građanske slobode 

Nazočnost zasjedanjima 

skupštine 

9 

Nazočnost sjednicama 

povjerenstva 

 

25/32 

Zastupnička pitanja 0 

Inicijative 0 

Diskusije 2 

Amandmani 1 

 

 

Ime i prezime 

Aner Žuljević 

Stranka SDP BIH 

Mandat 2 

Pozicija zastupnik 

Povjerenstvo Povjerenstvo za 

proračun,financije i ekonomsku 

politiku; Povjerenstvo za izbor i 

imenovanje 

Nazočnost zasjedanjima skupštine 43/44 

Nazočnost sjednicama 

povjerenstva 

17 

Zastupnička pitanja 21 

Inicijative 8 

Diskusije 63 

Amandmani 15 

 

 

4.3.2011. 
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Da li i kada resorno Ministarstvo planira dostaviti Skupštini Izvještaj o finansijskom poslovanju 

bolnica, Kliničke bolnice, znači onih kojim je osnivač Kanton" 

 

15.4.2011. 

Pitanje je vezano za trenutne aktivnosti koje se obavljaju u koritu rijeke Bune kada je u pitanju 

izgradnja određenog objekta ili tipa nekog ribogojilišta, interesuje me dali postoji rješenje resornog 

ministarstva kada su u pitanju radovi unutar korita rijeke Bune? 

 

Pitanje je vezano za resornog ministra kada je u pitanju zaštita, odnosno zastupanje državnog kapitala 

na skupštini koja je zakazana vezano za Granit d.d. Jablanica. Znači interesuje me zašto resorni 

ministar ne želi da definiše, odnosno ovlasti osobu koja će prezentovati ili zastupati državni kapital, s 

obzirom da se radi o skupštini koja je zakazana i zvanično objavljena u novinama? Znači molim 

odgovor u pismenoj formi. Zahvaljujem. 

 

24.5.2011. 

S obzirom da smo ne znam tačno kojeg datuma donijeli bili zaključak kad je u pitanju zapošljavanje u 

javnoj upravi, a odluka, odnosno izvještaj o izvršenju Budžeta za prošlu godinu pokazuje značajan 

broj povećanja uposlenika u javnoj upravi želio bih da dobijem odgovor na poslaničko pitanje, znači 

od datuma kad smo donijeli zaključak dali je primano, koliko je primano i u koje resore, odnosno u 

koja ministarstva i budžetske korisnike su primani uposlenici dok je na snazi bio zaključak Skupštine 

kad je u pitanju zabrana zapošljavanja? 

 

23.11.2011. 

Radi se o pitanju prema ministarstvu obrazovanja s obzirom da želim da se aktivno uključim, da neke 

stvari pokušam pomoći kad je u pitanju rad ove Vlade. Pa me interesuje koliko na nivou kantona, 

tabelarno po školama, postoji, znači imamo djece, koliko imamo razreda u tim školama i koliko 

uposlenika? Znači ta statistika me interesuje, znači tabelarno, koliko imamo djece po pojedinoj školi, 

koliko imamo razreda i koliko imamo uposlenika? 

 

I druga stvar koja me interesuje, jeste na osnovu informacija vezanih za dugovanja po osnovu izvršnih 

presuda, interesuje me je po osnovu tih izvršnih presuda koliki je iznos glavnice, koliki je iznos 

kamata i koliki su iznosi advokatskih troškova? Znači taj tabelarni prikaz me interesuje. 

 

30.4.2012. 

Svjestan činjenice da tokom cijele godine imamo ogroman broj neprijavljenih noćenja, kao i to da se 

veliki broj ljudi ilegalno bavi iznajmljivanjem soba i prenoćišta, moje pitanje je upućeno ministarstvu 

trgovine, turizma i okoliša, koje i kakve konkretne korake je ministarstvo poduzelo ili planira da 

poduzme u vezi naplate boravišnih taksi obzirom da su prilivi sredstava u Budžet za tu stavku ispod 

očekivanja, da broj prijavljenih noćenja nije ni približno u skladu sa stvarnim brojem noćenja u 

hotelima, motelima, pansionima, prenoćištima ili u privatnim smještajima u HNK-a tokom godine? 

 

31.5.2012. 

Prvo pitanje je upućeno ministarstvu privrede, da mi se pismenim putem dostavi lista kredita sa 

iznosima koji su odobreni u Garancijskom fondu za kreditiranje ministarstva privrede za protekle tri 

godine. 
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I drugo pitanje je prema ministarstvu obrazovanja, da ako je moguće da mi se dostavi informacija o 

namjerama i efektima putovanja ministra obrazovanja HNK-a u Tursku, te koji su službeni rezultati te 

posjete? 

 

12.7.2012. 

Zahvaljujem predsjedavajući. Evo ja bih želio da iskoristim priliku da vas sve pozdravim. Ja imam dva 

poslanička pitanja, obadva su vezana za ministarstvo obrazovanja. I zamolio bih pismene odgovore 

pošto se radi o stvarima za koje mislim da bi usmeni odgovor otvorio diskusiju, da bismo na kraju 

završili na onome gdje je predsjednik rekao da bi opet zatražio pismeni odgovor. Znači radi se o 

podacima, odnosno pismenoj izjavi koju sam ja dobio od profesorice u Osnovnoj školi "Mustafa 

Ejubović - Šejh Jujo" Mostar, gdje postoje osnovane indicije da se određeni broj romske djece vodi u 

okviru obrazovnog sistema apsolutno se ne pojavljivajući na školski program, pri tome direktor vrši 

pritisak da se djeci koja se ne prijavljuju u okviru redovne nastave upisuju ocjene bez da su ih 

nastavnici ikad vidjeli svojim očima. Profesorica koja je dostavila uredno ovo prema inspektoratu 

ministarstva obrazovanja, koja se potpisala i za koju ministarstvo obrazovanja posjeduje podatke o 

kome se radi. Zamolio bih se da se od strane ministarstva, odnosno inspektorata i meni kao zastupniku 

u Skupštini dostavi informacija šta je učinjeno po osnovu ove prijave kada je u pitanju ocjenjivanje 

djece koja se ne pojavljuju u okviru obrazovnog sistema. I druga stvar kada je u pitanju mobing koji 

danas se vrši nad ovom profesoricom zbog toga što je bez pismene saglasnosti koju je tražila od 

direktora škole da joj pismeno naredi da to potpiše i dan danas vrši mobing u njenom redovnom 

obavljanju poslovnih aktivnosti. Znači zamolio bih inspektorat i ministarstvo obrazovanja da mi se 

dostavi šta je učinjeno po ovoj prijavi koja je zaprimljena u prosvjetnu inspekciju i kada je u pitanju 

trenutni mobing koji se pravi. 

Drugi predmet, dugo pitanje je vezano za slučaj u Osnovnoj školi „Drežnica“, slučaj sa uposlenicom 

Editom Kevro. Kada je u pitanju zapisnik prosvjetne inspekcije, ono što je mene začudilo i zbog čega 

sam danas morao da postavim ovo pitanje jesu stvari koje su mi čudne da inspektor u svom rješenju 

kaže da se naređuje da direktor poništi odluku o otkazu rada, bez otkaznog roka, rok izvršenja 8 dana, 

i druga stavka da se obnovi disciplinski postupak, a u obrazloženju, odnosno u zapisniku koji je 

inspektor napravio citiram navodi se sljedeće: „Disciplinska komisija u svom izvještaju od 

24.05.2012. godine, upućeno direktoru škole, uopšte nije utvrdila o kakvim povredama radne obaveze 

se radi od strane Edite Kevro, odnosno dali se radi o težoj ili lakšoj povredi radnih obaveza“. U ovom 

slučaju otkaz ugovora o radu zaposleniku može se dati ako su ispunjenja dva uslova, prvo da je 

zaposlenik odgovoran za teži prestup ili za težu povredu radnih obaveza i drugi uslov da su povrede 

takvog karaktera da ne bi bili osnovano očekivati od poslodavca da nastavi radni odnos. Citiram dalje: 

„Pošto od strane disciplinske komisije nije utvrđeno o kakvim povredama radnih obveza se radi, znači 

nije utvrđeno, a sindikalna podružnica škole se na sjednici od 11.06. izjasnila na način da je 28 od 

ukupno 30 članova glasalo za zaključak da se radi o lakšoj povredi radne discipline“. Ovaj zapisnik na 

ovakav način zapisan od strane prosvjetnog inspektora sa ovakvim rješenjem u preambuli ustvari 

pokazuje da ova inspekcija ovaj postupak vodi tendenciozno. I ja bih zamolio da ovaj prosvjetni 

inspektor u ovom obrazloženju na način kako je vođen sa nalogom da se poništi rješenje koje po 

obrazloženju nije trebalo ni da se izda i da se obnovi postupak, odnosno daje se novi mandat ljudima 

za koje se vidi da tendenciozno vode postupak, da ga ponove i pri tome da im prosvjetni inspektor 

kaže „pogriješili ste u proceduri, niste imali razloga ni da ovo provedete, ali sad provedite, nemojte 

kiksat da ja ne bi imao dalje da pišem“. Ja bih zamolio prosvjetnog inspektora, odnosno ministarstvo 

obrazovanja, da mi odgovori zašto u ovom postupku utvrđivanjem činjenično o onim stvarima koje 

sam citirao, gdje se vrlo jasno navodi da nije bilo od strane disciplinske komisije apsolutno nikakvog 

navoda, odnosno argumenta da je neko počinio disciplinski prekršaj zašto se nije utvrđivala 

odgovornost onoga ko je pokrenuo taj disciplinski postupak, koji očigledno nije vodio na način kako je 
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očekivao da će ga provesti, da se to završi očigledno na tendenciozan način otpuštanja uposlenika 
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bih samo zamolio sugestiju prema Zavodu da jednostavno bar ovu vijest na ovaj način kakva jeste 

mislim da ne pripada stranici Zavoda zdravstvenog osiguranja. Zahvaljujem. 

 

 

15.1.2013. 

Evo zahvaljujem predsjedavajući. Želio bih da iskoristim priliku da vas sve pozdravim. Ja imam 

poslaničko pitanje prema ministarstvu obrazovanja, a vezano je za poslovanje Glazbene škole Ivan 

Zajca. Ja sam više puta upoznat od strane članova školskog odbora koji su nekada bili u mandatu pa 

više nisu u mandatu o nizu problema. Ja danas za ovom govornicom neću uzimat onaj vrijeme da 

obrazlažem kompletno o čemu se radi i zamolio bih naravno da ovaj dokument koji ću iskopirat i 

ostavit ga kada je u pitanju argumentacija koja se odnosi na da kažemo smjene u okviru školskog 

odbora koje su vršene na način da apsolutno nije bilo prostora žalbe, ne odnosi se ne ministarstvo nego 

na Grad Mostar kao osnivača u ovom dijelu, na određenu da kažem problematiku oko realizacije 

nastave i ono što na kraju doprinosi da je broj djece u okviru te škole sve manji i manji, a da kažemo 

nastavni proces vode osobe koje su već u statusu penzionera i da na osnovu toga da iskreno kažem bar 

po ovim mojim saznanjima koja ovdje imam, vode tu nastavu na malo sebi svojstven način tumačenja 

kad, u kojim terminima i na koji način mogu obavljat. Znači ja ću iskopirati kompletno sve ono što je 

argumentacija u ovom dijelu kojeg sam ja dobio i zamolio bih ministarstvo samo da se uključi u ovaj 

problem, da se čisto ispita o kojim se ovim argumentacijama radi opravdano i ako je moguće da se 

uključi u ovaj problem kako bismo na kraju na zadovoljstvo te djece koja pohađaju tu školu dobili 

kvalitetniji nastavni proces i da kažemo usaglašavanje nastavnog plana, koji ovdje po ovome koliko ja 

imam informacije baš i nije da kažemo onaj usvojen, odnosno ne postoji već godinama kao zvanični 

dokument. Eto toliko. Zahvaljujem.“ 

 

13.3.2013.godine- 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pošto prvi put izlazim želio bih sve da vas pozdravim. Ja ću biti najkraći 

mogući. Imam dva poslanička pitanja. Prvo, da bih zamolio Tužilaštvo da mi dostavi informaciju o 

radu Tužilaštva HNK-a za 2012. godinu. Drugo, da mi zdravstvene ustanove u kantonu dostavi 

informaciju o implementaciji kreditnih sredstava u okviru zdravstvenih ustanova po osnovu kredita 

koje je ova Skupština odobravala. To su dva poslanička pitanja.  

I ja ću samo dva praktična prijedloga, ako može predsjedavajući, vezano za web stranicu Skupštine, 

ako postoji mogućnost da Vlada u sklopu svoje stranice otvori dio za Skupštinu pa da tehnički 

pokrijemo i tu stvar kad je u pitanju rad Skupštine vezano za Službene novine i ovo što se kod nas 

dešava. Mislim da je to racionalno rješenje, a konačno ćemo i mi riješit ovaj naš problem oko 

prezentovanja rada Skupštine putem ove stranice Vlade, pa bih zamolio premijera ako je to moguće.“ 

 

„I druga stvar, pošto postoji da kažemo već kontinuiran period, problem oko špekulacija oko ovog 

vjetroparka u Podveležju, ja  bih zamolio ako postoji mogućnost da to bude jedna od tačaka dnevnog 

reda u vidu informacije od strane ministarstva, pa da se i mi koji isto imamo informacije oko načina 

ovog projekta i uključivanja i pravljenja prvo ventilatora, koji se nisu imali gdje priključit, da možemo 

reći određene stvari na optužbe koje se pojavljuju. Zahvaljujem.“ 

 

11.4.201. 

Evo zahvaljujem predsjedavajući. S obzirom da prvi put izlazim, želio bih da vas sve pozdravim. Ja 

imam jednu molbu, nije više ni poslaničko pitanje, inicijativa prema Ministarstvu unutrašnjih poslova. 

S obzirom da sam kontaktiran od velikog broja građana kad je u pitanju ova aktivnost koju 

Ministarstvo unutrašnjih poslova sprovodi vezano za Zakon o sigurnosti u saobraćaju, a vezano za 

parkiranje, te da kažemo zauzimanje trotoarskih površina kada su u pitanju ugostiteljski objekt. I uz 
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svu podršku koju ja u ovom momentu dajem Ministarstvu unutrašnjih poslova, mislim da se ovaj 

prijelaz, nažalost, bez obzira što je zakon mnogo ranije donešen, desio vrlo naglo, vrlo jako, bez 

pripreme javnosti, pa čak i vlasnika ugostiteljskih objekata, a što je izazvalo izuzetno velike probleme 

kada je u pitanju i finansijsko poslovanje tih objekata, a na kraju i veliku frustraciju građana u onim 

naseljima koja su gusto naseljena i zbog pravljenja u Mostaru, da sad ne objašnjavam kada je u pitanju 

Donja Mahala i sve one sredine koje po prirodi izgradnje i kada je pravljeno jednostavno nemaju na 

raspolaganju adekvatan parking prostor, i postavlja se pitanje –dali je odgovarajuća mjera 

sankcinisanja u popodnevnim satima mirujućeg saobraćaja u tim sredinama ustvari odgovarajući 

mehanizam!? I mislim da bi se trebalo kada je ovo u pitanju od strane Ministarstva unutrašnjih poslova 

pripremiti neki akcioni plan ili strategija kada je u pitanju uža gradska jezgra ili već ono što se koristi 

kada je u pitanju turističko središte, da ima neki da kažem prelazni period rješavanja ovih situacija s 

obzirom da Mostaru prethodi da kažemo turistički period, i mislim da će izazvati izuzetno da kažem 

velike posljedice kada je u pitanju i ono zapošljavanje u okviru tih ugostiteljskih objekata, a koje 

Mostar ima prioritetno najveći broj kroz bašte u ljetnom periodu. Evo ja bih zamolio Ministarstvo 

unutrašnjih poslova, ako postoji mogućnost, da u ovom periodu se planira da kažem neki set mjera, a 

koji će upoznat te korisnike, da kažem građane tih naselja za neki vremenski period, onaj u narednoj 

fazi, da to ne bude ovako restriktivno kao što se sad provodi, jer bojim se da će izazvat revolt onaj u 

malo većem obliku, onaj i mislim da ovdje ni jedna strana u ovom momentu nije 100\% u pravu, 

pogotovo kad znamo koliko auta imamo danas u Mostaru, koliko imamo realno parking prostora, onaj 

postavlja se pitanje da građani jedino mogu auto to svoje stavit na balkon, mislim u ovom momentu u 

takvim naseljima!? Evo toliko, samo bih to zamolio. Zahvaljujem.“ 

 

26.7.2013. 

Pošto se prvi put javljam želim da pozdravim sve. Zahvaljujem predsjedavajući. Ja imam 3 poslanička 

pitanja i jednu inicijativu.  

Prvo pitanje: „Na koji način se administrira službenom stranicom Vlade HNK-a i jesu li u toku 

aktivnosti na vršenju izmjena na stranici kako bi ona nudila informaciju o radu Skupštine HNK-a, što 

je jedna od prethodnih inicijativa koja je pokrenuta na Skupštini?“ 

 

Drugo pitanje: „U kojoj je fazi projekat izgradnje objekta za smještaj pravosudne institucije 

Opštinskog suda u Mostaru i kad možemo očekivati početak radova kad je to u pitanju?“ 

 

Inicijativa, ja sam dobio pismo od Udruge Juvenilno –dijabetičko društvo, radi se o djeci oboljeloj od 

dijabetesa, koji nažalost nemaju pokriveno da kažem u finansijskom smislu sve ono što je neophodno 

za redovnu kontrolu šećera u krvi, i nažalost zbog takvih situacija dešavaju se i druge posljedice kada 

je u pitanju zdravstveno stanje te djece. Ja imam inicijativu prema Zavodu zdravstvenog osiguranja, a 

radi se o tome da Skupština zaduži Upravni odbor Zavoda zdravstvenog osiguranja da u skladu sa 

načinima definisanja, odnosno rješenja ovog problema u drugim kantonima kao što je revidiranje liste 

ortopedskih pomagala, što je slučaj u kantonu Sarajevo i u nekim drugim kantonima, da se ove test 

trake za šećernu bolest za djecu do 18 godina izdefinišu na način koji je neophodno da imaju 

odgovarajući broj tih traka kako bi mogli redovno mjeriti krv, odnosno šećer u krvi, da nemaju drugih 

posljedica po pitanju zdravlja. Evo ja volio da se o ovoj inicijativi Skupština izjasni kako bi Upravni 

odbor Zavoda zdravstvenog osiguranja HNK-a na prvoj sjednici imao mogućnost da se odredi po ovoj 

inicijativi, jer se radi maltene o svakom danu koji je neophodan da ova djeca to imaju. Ja neću naravno 

da vam sad ovdje obrazlažem detaljno, međutim određen broj djece čak je rješavan i pomoću 

određenih pumpica, a sada nemaju tih punjenja za pumpice i tu se radi bukvalno o stvarno ozbiljnom 

problemu i zamolio bih da na to reagujemo.“ 
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Također ja bih ovdje zamolio u pitanju kada je vezano za ministarstvo građenja, postoji procedura 

vezana za Konjic, za lift djeteta u Konjicu. Vi ste vjerovatno čuli o kome se tu radi, ja neću, bilo je tu 

čak i novinskih članaka, ja bih zamolio ako može ministarstvo građenja čisto da se uključi zajedno sa 

Opštinom Konjic da se iznađe neko rješenje. S obzirom da vidim da je Opština Konjic uradila 

određene odluke za gradnju tog lifta jer se radi o djetetu kojeg majka svaki dan nosi na treći sprat onaj 

u toj zgradi, ja znam da je to tehnički malo i teže riješit onaj u tom dijelu, ali bih zamolio ako postoji 

mogućnost da se u saradnji između Ministarstva građenja i Opštine Konjic i drugih da kažem stanara u 

toj zgradi pokuša naći neko zajedničko rješenje kako bi to dijete imalo mogućnost korištenja tog lifta, 

a postoji novac djelomično obezbjeđen za to i obezbjediti će se i ostali dio za izgradnju tog lifta, ali 

jednostavno neophodna je ona prateća dokumentacija. Eto zamolio bih ako može Ministarstvo 

građenja da se uključi u ovaj dio. Zahvaljujem.“ 

 

7.4.2014. 

Zahvaljujem. Poslaničko pitanje. Prvo, šta je pravobranilaštvo poduzelo u vezi nezakonitosti vezane za 

predmet privatizacije PD „Silosi“ iz Stoca i po pitanju eventualne nezakonitosti vezane za raskid tog 

privatizacijskog ugovora? 

 

Poslaničko pitanje ide prema Tužilaštvu HNK-a, da mi u najkraćem mogućem roku dostavi šta su 

poduzeli po pitanju dešavanja u okviru predmeta „Rudar“ d.d. iz Konjica? 

 

13.6.2014. 

Prvo, koje konkretne mjere poduzima Vlada HNK-a kako bi se u budućnosti izbjeglo gomilanje tužbi 

uposlenika MUP-a HNK-a zbog navodnog neisplaćivanja dodatka na platu od 30\%, ako imamo u 

vidu činjenicu da je pravobranilaštvo HNK-a u svom izvještaju jasno definisalo kako se radi o 

relativno jednostavno rješivom problemu, čijim bi rješavanjem dugoročno bila ušteđena značajna 

budžetska sredstva, omogućilo bi se i osiguranje zakonski definisanog dodatka na prihod za pripadnike 

specijalne jedinice MUP-a HNK. 

 

I drugo pitanje također, s obzirom da imam veliki broj pritužbi kako se vrši selektivna primjena 

propisa koji se odnose na rad ugostiteljskih objekata u pojedinim dijelovima grada, tako da se u nekim 

ugostiteljskim objektima taj zakon u 100\%-on iznosu primjenjuje, a u drugim slučajevima određeni 

ugostiteljski objekti imaju neograničen rad, odnosno rad do onog momenta kad gazde odluče da završe 

rad, da se MUP pismeno očituje po pitanju tih primjedbi koji se pojavljuju, i konkretno primjer koji 

sam dobio je ugostiteljski objekat „Black Pearl“. Ttako da bih zamolio ministra MUP-a da mi se po 

ovome također pismeno izjasni. Zahvaljujem. 

 

Ime i prezime 

Nerin Dizdar 

Stranka SDP BIH 

Mandat 1 

Pozicija zastupnik 

Povjerenstvo Povjerenstvo za utvrđivanje 

istovjetnosti tekstova na jezicima 

konstitutivnih naroda i 

informiranje; Povjerenstvo za 

obrazovanje,kulturu, šport i mlade 

Nazočnost zasjedanjima skupštine 44/44 

Nazočnost sjednicama 3 
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povjerenstva 

Zastupnička pitanja 43 

Inicijative 5 

Diskusije 43 

Amandmani 33 

 

 

15.4.2011. 

Zašto Uprava za povratnike i izbjeglice nije podnijela izvještaj o svom radu i dali planira i kada će 

podnijeti ovoj Skupštini izvještaj o radu, o raspodjeli donacija, načinu na koji su one raspodjeljivane? 

Znači ukupno o načinu gazdovanja jeli novcem unutar Uprave za povratnike i izbjeglice. Kada ćemo 

konačni dobiti njihov izvještaj o radu sa potpunim popisom osoba koje su bile korisnici sredstava 

putem ove Uprave? 

 

24.5.2011. 

Ja uopšte nisam pitao dostavlja li se izvještaj Vladi HNK-a, ja sam tražio izvještaj Skupštini. I ovim 

putem tražim da Uprava za izbjeglice i povratnike dostavi petogodišnji izvještaj o radu, dakle 2006., 

2007., 2008., 2009. i 2010. godina, meni lično, a po mogućnosti i Skupštini. Dakle, nisam pitao 

dostavlja li se Vladi HNK-a izvještaj, nego Skupštini, i tražim ovim putem da se petogodišnji izvještaj 

o radu sa konkretnim imenima ljudi koji su korisnici sredstava od ovog ministarstva, donacija i 

kriterija po kojim su ih dobili, kao i iznosa koje su dobili, priloži u sam izvještaj. Dakle, ponavljam 

svoj zahtjev i pitanje 

 

Doći ćemo na tačku izvještaja Vlade, ali evo kako je rečeno da je Vlada donijela odluku o proglašenju 

sajmova, manifestacija i prezentacija od značaja za Vladu HNK-a, a nemamo ih izlistane, znači 

postavljam pitanje koji su to sajmovi, manifestacije i prezentacije koji su od značaja za Vladu HNK-a, 

i da nam se dostavi lista tih manifestacija i novčanih iznosa koji su im uplaćeni? 

 

Upravo sam komunicirao sa predsjednikom Sindikata Univerziteta „Džemal Bijedić“, i njima je od 

strane ministra obećano da Univerzitet u ovoj budžetskoj godini više neće dobiti ni feninga, to je 

informacija koju sam dobio, unatoč odluci Skupštine da Univerzitetu bude isplaćeno 4.500.000 KM, 

osim jedne tranše, makar mi nije jasno zašto je ministar zakazao sastanak za vrijeme trajanja Skupštine 

na kojoj bi trebao biti, ovaj kažem ovo je informacija koja je nepotvrđena, dobio sam je u telefonskoj 

komunikaciji. Međutim, ako je takav stav to je zaista skandalozno, to je nedopustivo, to je jedan 

slobodno ću reći zločin protiv ovog naroda da se tako eto odnosimo prema visokom obrazovanju, 

smatram to neprihvatljivim, a evo već imamo i najave o potpunom prestanku rada od strane uposlenika 

Univerziteta i po pitanju održavanja ispitnih rokova i upisa, itd., itd. Dakle, stanje je zaista alarmantno, 

i moram postaviti pitanje po kakvim kriterijima se donose takve odluke, dali je ovo samovolja, makar 

je to možda i rečeno u afektu mislim da se ne možemo tako igrati sa sudbinama ljudi!? Mislim da 

takav odnos nema apsolutno nikakvog opravdanja. 

 

23.11.2011. 

Koje su to manifestacije i javni događaji proglašeni od posebnog značaja za kanton i koji je kriterij za 

utvrđenje te kategorije? Dakle, koji je kriterij da se neka manifestacija ili događaj proglasi događajem 

od posebnog interesa za kanton? 

 



Monitoring Skupštine Hercegovačko-neretvanske županije/kantona 
 

Centri civilnih inicijativa  72 
 

Da li je planirano konačno stavljanje u funkciju Centra za socijalnu skrb u Stocu, koji praktično ne 

funkcioniše, a do sad su se izdvajali iznosi koji su u stotinama hiljada maraka? Taj Centar funkcioniše 

kao jedna bolnica iz poznate TV serije, uposlenih ima, nema bolesnika! Dakle, imate par ljudi koji 

primaju plate, ali nema ni jednog bolesnika. Ona imam barem jednog, tako je, ova nema ni jednog. 

Dakle, to bi trebalo konačno planirat u Budžetu i da se završi politika upošljavanja.. 

 

9.12.2011. 

Imam jedno pitanje za ministra unutrašnjih poslova, dali postoji zakonska mogućnost kontrole 

glasnosti, odnosno zvučne kontrole u kafanama, restoranima i drugim ugostiteljskim objektima? Jer 

živim u Stocu gdje veliki broj stanovnika ima problema, lično su mi se obratili s tim da je to za njih 

bukvalno maltretiranje, onih koji žive u neposrednoj blizini. U neformalnim razgovorima sa 

uposlenicima, policija u Stocu kaže da oni formalno ne mogu ništa učiniti, ako ne znam, jedinica 

lokalne samouprave da određenu dozvolu, ali niko ne može dati nekome dozvolu za kršenje javnog 

reda i mira, pa su onda također rekli da nemaju taj aparat, da je pokvaren, mislim da se zove vu-metar, 

pa evo može li ministarstvo unutrašnjih poslova ustvari učiniti nešto da ispuni svoju osnovnu zadaću, a 

to je zaštita javnog reda i mira, to je u opisu rada policije? Zamolio bih taj odgovor, jeli postoji ta 

mogućnost i uostalom ako je ključna stvar taj vu-metar, mislim da i u drugim opštinama i gradovima 

da se razumijemo ima sličnih problema, ustvari da tu policija pokaže svoju efikasnost jer zaista su ti 

zvuci neizdrživi, ne znam kako neko ostane u tim ugostiteljskim objektima, kako ga zvuk ne izbaci 

vani a kamoli ljudi koji žive u kućama okolo!? Pa eto to je pitanje ministarstvu unutrašnjih poslova, 

znači imaju li modeli i mogućnosti primjene zaštite javnog reda i mira i molim da se to provede u 

lokalnim zajednicama? 

 

5.3.2012. 

Gdje i kada je bio objavljen konkurs za pola norme bibliotekarstva u Srednjoj školi Stolac i ko je 

ispred školskog odbora bio u komisiji za prijem? 

 

Po kojim kriterijima je selektivno kao izborni predmet uveden turski jezik u dio škola na području 

našeg kantona? 

 

19.3.2012. 

Evo ponovo da konstatujem da još na 4 pitanja nisam dobio odgovor. Jedno sam uputio premijeru, pa 

evo i sada mu postavljam pitanje, u sljedećoj formi. Dali i do kada premijer planira odgovoriti na moje 

prethodno postavljeno pitanje? To je prvo pitanje za premijera, o službenim manifestacijama i 

događajima koji su proglašeni od posebnog interesa za kanton. 

 

Nacionalna struktura uposlenog nastavnog kadra i ukupnog kadra u svim osnovnim i srednjim 

školama na području HNK-a? Molim ministra obrazovanja, kulture i sporta da dostavi tu informaciju, 

ne samo meni, nego i svim zastupnicima u Skupštini HNK-a. 

 

31.5.2012. 

Prvo, koje je disciplinske mjere protiv gosp. Srećka Bošnjaka potparola i načelnika odjela krim 

policije MUP-a HNK-a poduzeo ili planira poduzeti komesar MUP-a HNK-a u vezi Bošnjakovog 

učestalog iznošenja neistinitih podataka, te neprofesionalnog, neetičnog i nesavjesnog djelovanja u 

službi koje je kulminiralo izjavom povodom događaja od 1. maja ove godine kada je gosp. Bošnjak 

vezano za incident koji se dogodio prilikom obilježavanja ovog državnog praznika u organizaciji SDP-

a na području Općine Stolac na službenoj konferenciji za novinare izjavio da je SDP-e možda sam sebi 

podmetnuo nešto nalik na eksplozivne naprave samo kako bi privukao nekakvu pozornost!?  
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Dajući sebi za pravo da u svojstvu glasnogovornika na službenoj konferenciji iznosi svoje lične, 

pristrasne, subjektivne i prije svega neistinite stavove, želje ili teorije zavjere o tome koga bi on možda 

želio vidjeti kao počinitelja umjesto da iznosi samo službene informacije i podatke do kojih se dođe 

istražnim radnjama, osim što je prekršio sva pravila i postulate policijskog djelovanja koje mora biti 

objektivno i zasnovano na činjenicama gosp. Bošnjak je svojom izjavom koja je prenesena u brojnim 

medijima nanio nemjerljivu štetu ugledu SDP-a kao političke partije u cjelini koju je neposredno bez 

dokaza ili makar indicija inkriminirao predstavljajući stranku i osobe iz SDP-a kao potencijalne, to jest 

vjerovatne počinitelje spomenutog djela. Vjerujem da je Bošnjak ovim činom želio skrenuti pažnju sa 

aljkavosti i neprofesionalnosti koja vlada u odjelu krim policije na čijem se čelu nalazi, u prilog čemu 

govori i činjenica da je inspektorima krim policije trebalo 3 sata da na lice mjesta dođu iz Čapljine na 

lokaciju koja je udaljena tek nekih 15 kilometara. Znači dozvolili su potencijalno ugrožavanje života 

građana, mnogi od koji su došli sa djecom koja su se satima igrala u neposrednoj blizini nečega za što 

se vjerovalo da je eksplozivna naprava. Bitno je naglasiti da ovo nije prvi nego tek posljednji u nizu 

primjera ovakvog djelovanja Srećka Bošnjaka koji je na primjer prije par mjeseci čak prije okončanja 

uviđaja na licu mjesta lažno izjavio da predmet napada eksplozivnom napravom nije bio Nacionalni 

spomenik BiH „Podgradski konak“ u Stocu negirajući usput da se uopće radi o eksplozivnoj napravi 

iako je naprava detonirana ispred samog ulaza u objekt, demolirana je i tehnička oprema na objektu, 

što je potvrđeno i istragom o djelu koja je demantovala Bošnjaka. Ovakvih primjera bi mogli navesti u 

nedogled, a informaciju o eventualnom sankcionisanju Bošnjakovog iznošenja neistina u javnosti još 

nisam čuo. U svakom slučaju Klub zastupnika SDP-a će ustrajati u traženju odgovornosti gosp. 

Bošnjaka koji konačno mora snosit posljedice za svoje nedjelovanje kojim neposredno nanosi štetu i 

službi i časnom pozivu koji treba da predstavlja i na neki način kao glasnogovornik utjelovljuje, ali i 

svim onim koje svojim izjavama neutemeljeno proziva. 

Ovdje moram naglasit iznimnu pozitivnu ulogu ministra unutrašnjih poslova koji se naročito 

anagažovao kako bi cijela situacija na terenu 1. maja bila riješena efikasno, brzo i profesionalno, ali 

nije on kriv što na raspolaganju nije imao kadar koji je u stanju adekvatno reagovati. To je prvo pitanje 

i obrazloženje. 

 

Drugo pitanje, ministarstvu pravde, znači ministru Radenku Miriću. Ima li ministarstvo, odnosno 

ministar privrede HNK-a zakonsko pravo pomagati i učestvovati u obnovi i ponovnom pokretanju 

privrednih potencijala i značajnih privrednih subjekata na području kantona bez obzira na vlasništvo 

nad tim preduzećima? Naime, slušajući neke od prethodnih rasprava i pitanja koja se postavljaju 

stekao sam dojam da ministar privrede HNK-a po mišljenju određenih zastupnika ne bi smio 

učestvovat u obnovi i ponovnom stavljanju na noge uslovno govoreći privrednih subjekata koji su u 

privatnom vlasništvu. Stoga molim ministra pravde da mi odgovori dali ministar privede HNK-a 

djeluje u skladu sa zakonom kada bez izlaganja kantona bilo kavom materijalnom i drugom trošku ili 

gubitku doprinosi obnovi radnih kapaciteta privrednih subjekata koji su i u privatnom vlasništvu, 

odnosno dali je obnova privrednih kapaciteta i doprinošenje zaposlenju većeg broja stanovnika od 

strane vladinih dužnosnika nelegalna aktivnost u HNK-a? 

 

12.7.2012. 

Tri minute. Prije svega rekao bih da sam zadovoljan odgovorom ministra Radenka Mirića na 

postavljeno pitanje, i osvrnut ću se na druga pitanja koja nisu uvijek moja, ali su vezana. Dakle, često 

smo postavljali pitanja koja se vežu, mogućih krivičnih postupaka, i u tom smislu bio sam zapanjen 

odgovorom koji je poslan zastupnici dr. Diani Zeleniki gdje tužilac kaže da nije praksa da se sa 

ovakvim podacima daje kvalifikacija dali neke radnje sadrže obilježja krivičnog djela nego da bi se tek 

nakon utvrđivanja činjeničnog stanja moglo utvrditi dali postoji obilježje krivičnog djela. Ovo je malo 

i komično obrazloženje, pa čak kaže, „ukoliko zastupnica smatra da postoje nezakonitosti treba 
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podnijeti prijavu kaže kako bi tužilaštvo moglo djelovati“. Kao prvo tužilaštvo ima obavezu da radi 

ukoliko ima saznanja o počinjenju krivičnog djela, i barem bi ovaj tužilac kao službeno najgori tužilac 

u Federaciji, dakle po službenim statističkim podacima Tužilaštvo HNK-a ima najgore rezultate, u 

svim su parametrima otprilike na pola prosjeka, dakle ne da su prosječni nego otprilike imaju pola 

vrijednosti u odnosu na prosjek, pa umjesto da se utrkuje, da pokreće postupke kada dobije ovakve 

informacije da malo podigne taj prosjek jer je on najodgovorniji, on je glavni kantonalni tužilac, on 

čeka u svojoj kancelariji ako ima spoznaje da mu mi pišemo krivične prijave!? 

Nadalje, sam sam postavio pitanje u vezi uvođenja turskog jezika u škole na području HNK-a, to je na 

prošloj sjednici pitao i zastupnik Aner Žuljević. Ministar je odgovorio da je, između ostalog prvo 

nema odgovora ko je bio u toj delegaciji, a znam da je i to bilo postavljeno pitanje, pa ću ga sada ja 

ponovo postaviti, a kaže se da je Institut ''Yunus Emre'' obezbjedio finansijska sredstva za troškove 

službene posjete. Koliko ja znam službene posjete delegacije ove zemlje finansiraju se iz budžeta te 

zemlje, ukoliko bilo koja druga i interesna skupina, što ova institut jeste, finansira službeni put 

dužnosnika u drugu zemlju a sama ima ogroman interes i posao da kažem u tom kantonu i može 

profitirati od naklonosti tih službenika, to se može tretirati na jedan veoma drugi način, finansiranje 

takvih putovanja. Rečeno je da je cilj putovanja bio upoznavanje sa obrazovanim sistemom Turske, ne 

znam što je to relevantno, baš gledam po „PISI“, po programu evaluacije najkvalitetniji obrazovni 

sistemi su u Singapuru, Hong Kongu, pa čak eto i u Finskoj, Finska je blizu, ali ne znam što je toliko 

relevantno upoznavanje sa obrazovnim sistemom Turske i uvođenje turskog jezika kao drugog stranog 

jezika u škole u HNK-a!? Onda sam se raspitao o tom institutu, pa sam našao na internetu slike posjete 

sa ovim istim ciljem upoznavanje sa obrazovnim sistemom Turske. Međutim, išla je bivša delegacija, 

bivši ministar, prije godinu dana i većina istih ljudi koji su sad ponovo išli, pa se izgleda dvije godine 

zaredom upoznaje sa obrazovnim sistemom Turske, uglavnom putuju isti ljudi, samo drugi ministar. 

Ne znam ako dođe do rekonstrukcije hoće li i treći ići da se upoznaje sa obrazovnim sistemom 

Turske!?  

Nadalje, rečeno je da se jezik uvodi kao izborni. Međutim, na stranici tog instituta našao sam 

informaciju kaže „već u HNK-a pored francuskog i njemačkog podučava se kao obavezni izborni“. 

Sad ne znam kako je to obaveza da nešto izaberete, to ako nije paradoks ne znam šta jeste, biva izaberi 

dobrovoljno ovo što ti ja kažem da moraš izabrat!? Ne znam kako može biti obavezni izborni 

predmet!? 

 

I evo postavit ću naravno i drugo pitanje, vezano je za informaciju koju sam tražio o etničkoj strukturi 

uposlenih u školama u HNK-a, znači nastavnih i drugih kadrova. Odgovor koji sam dobio od ministra 

jeste da ministarstvo ne raspolaže tim podacima. Međutim, na upit zastupnice Vesne Saradžić ministar 

je jasno rekao da je u školama zaposleno 68 pripadnika srpske nacionalnosti. Jeli se to samo računaju 

Srbi, a ne drugi, ne znam, pošto je meni dostavljen odgovor, imam ga, na pretprošloj sjednici, da nema 

podataka o nacionalnoj strukturi!? Inače kaže, i još potpunija informacija, kaže „škole koje nemaju 

zaposlene pripadnike srpske nacionalnosti obavijestili su nas da na dosad raspisivane konkurse isti 

nisu aplicirali“, čak se zna da Srbi nisu aplicirali, ne znam jeli u konkursu uslov da se kaže nacionalna 

struktura, biva svaki Srbin koji je konkurisao primljen je u školama!? To je idealan primjer pozitivne 

diskriminacije po ovome kako je ministar odgovorio, a nažalost znam da to nije slučaj, ali evo volio 

bih onda da se i meni dostavi potpuni odgovor o nacionalnoj strukturi, to je pitanje koje sam i prije 

postavljao, uposlenih u školama na području HNK-a. Imao sam još nešto, ali evo neću, isteklo mi 

vrijeme, poštovat ću Poslovnik. 

 

13.9.2012. 

Dobar dan svima još jednom. Ponovo mora naglasiti da nisam dobio odgovor ni ja jedno svoje 

poslaničko pitanje koje sam postavio u zadnjih pola godine. Vidim da se ministar obrazovanja raspisao 
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i mnogim je odgovorio, ja još nisam dobio odgovor o sastavu delegacije koja je išla u Tursku, evo i 

kolegica kaže da ni ona nije dobila odgovor.  

Nisam dobio odgovor ni na pitanje iako sam razgovarao sa ministrom unutrašnjih poslova, ali evo 

očekujem pismeni odgovor u vezi sankcija za gosp. Srećka Bošnjaka u vezi njegove zloupotrebe 

ovlasti i položaja, koje evo i nastavlja i danas, u medijima čitamo da on ima neke povjerljive 

informacije da su požari podmetani kako bi se lakše izgradio autoput, itd., pa mislim da je krajnje 

vrijeme da se toj neprirodnoj nepogodi stane u kraj.  

Što se tiče mog zastupničkog pitanja, postavljam pitanje –dali je Vlada HNK-a premijeru dala 

saglasnost za uposlenje nastavnog kadra u osnovnim i srednjim školama u HNK-a, i o kojim se 

pozicijama radi? Molim da mi se odgovori za period od 01.08. ove godine do današnjeg dana. Dakle, 

dali je u skladu sa zaključkom Vlade, za svako novo uposlenje Vlada mora dati saglasnost, pa me 

zanima dali je u proteklih nešto više od mjesec dana Vlada i za jednu poziciju nastavnog kadra u 

osnovnim i srednjim školama dala tu vrstu saglasnosti?  

I samo da najavim poštovanim zastupnicima, da ću podnijeti inspekciji zahtjev za provjeru diploma 

svih zastupnika u Skupštini i ministara jer u ovom periodu često se dešava da se kojekakvim 

anonimnim prijavama vrši ta nekakva vrsta političkog razračunavanja, čiji sam i sam bio svjedok ili 

žrtva, fala Bogu eto validna mi je diploma, ali mislim da je to normalno, pa ću evo krenuvši od sebe i 

stranačkih kolega, ovaj i sviju nas, da ne mislite da imam nešto protiv bilo koga, da se svačija diploma 

provjeri, da ne bismo to trpjeli kao neku vrstu predizborne kampanje. Hvala. 

 

30.4.2012. 

Pitanje koje sada postavljam ministru prometa i komunikacija: „Dali ovo ministarstvo, prvo sa koliko 

inspektora za promet raspolaže i dali je taj broj zadovoljavajući, imajući u vidu potrebe, mislim da 

ministar može dati adekvatnu procjenu, naročito imajući u vidu stanje među autoprijevoznicima i u 

javnom prijevozu? Hvala. 

 

10.10.2012. 

Sada ću postavit pitanje za ministra zdravstva: Šta je učinjeno na polju objedinjavanja dva doma 

zdravlja u Stocu, znamo da je zakonski rok prošao i zanima me koji su postupci i procedure pokrenuti 

kako bi se u skladu sa zakonskom obavezom dva doma zdravlja u Stocu objedinila u jednu ustanovu? 

 

I drugo pitanje, također ministru unutrašnjih poslova, od kojeg također nisam dobio odgovor u vezi 

nelegalnog djelovanja potparola MUP-a HNK-a. U Stocu je veći duži vremenski period suspendovan 

veći broj policajaca, skoro pola policijske stanice, ti ljudi nisu vraćeni na posao, ima li MUP HNK-a 

plan kako dugoročno i trajno riješiti taj problem, odnosno nadomjestiti taj hronični nedostatak 

policijskih službenika na području Općine Stolac? 

 

21.12.2012. 

Prvo je za direktoricu Zavoda za zaštitu kulturno-historijske baštine HNK-a. „Koje je aktivnosti na 

polju zaštite nacionalnih spomenika BiH-a na području HNK-a u posljednje dvije godine poduzeo 

Zavod za zaštitu kulturno-historijske baštine HNK-a? 

 

Drugo pitanje,Vladi, odnosno ministarstvu obrazovanja, nauke, kulture i sporta. „Po kojim kriterijima 

se određuje količina goriva koje za potrebe grijanja školskih prostorija biva dodijeljeno pojedinačnim 

školama? U razgovoru sa direktoricom Srednje škole u Stocu obaviješten sam da ova ustanova sa 

razine kantona ne dobija dovoljne količine goriva kako bi se škola grijala tokom cijelog zimskog 

perioda za vrijeme trajanja nastavnog procesa. Moguće je da se radi o nedostatku sredstava i da je to 

slučaj i u drugim školama, međutim od direktorice sam obaviješten, ona mi je rekla da neke druge 
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škole na području Mostara prema njenim navodima koje su približno jednake kvadrature dobijaju 

znatno više goriva sa razine kantona od stolačke škole, pa me zanimaju ti kriteriji.  

Zahvaljujem se na pitanjima na koja sam dobio odgovor i ministru unutrašnjih poslova, jednim sam 

zadovoljan, drugim nismo u vezi Srećka Bošnjaka, i Klub SDP-a će, ne slažemo se da se radi o 

profesionalnom kadru i svakako ćemo poduzet pred pravosudnim organima korake protiv gosp. Srećka 

Bošnjaka u vidu krivične prijave, kao i pred višim policijskim organima u F BiH-a.  

I još jedan kratak osvrt na druge odgovore koje sam dobio. Zaista nije u redu da se zastupnicima 

odgovara na neprimjeren način, što je situacija sa kojom se susrećemo, od strane pojedinačnih 

ministara ili ministarstava, od onih glupavih konstrukcija, ne znam „pospite se vlastitim pepelom“, i 

evo imamo čak situaciju da je ministar koji dolazi iz iste stranke kao i zastupnik, nije bitno koji, 

boldirano je naveo u odgovoru „držim vrlo proizvoljnim i apsolutno neutemeljenim vašu tvrdnju 

gospodine zastupniče“. Nije tu ministar da ocjenjuje zastupnike i naša pitanja nego smo mi tu da 

ocjenjujemo Vladu. Izgleda da to nažalost Vladi stalno trebamo napominjati. Znači ako je zastupnik 

postavio pitanje –molimo vas odgovorite profesionalno, ta informacija je tačna, nije tačna, to i to je na 

snazi, informacije su takve, a ne da se daju kvalifikacije ne znam „vaše izjave su proizvoljne i 

apsolutno neutemeljene“, i to zastupniku zahvaljujući kojem je taj ministar i došao na to mjesto jer je 

iz iste stranke. Znači moramo malo tu hijerarhiju izgleda stalno ponavljati Vladi, mi smo iznad Vlade i 

mi ocjenjujemo Vladu i ministre, a ne oni nas i naša pitanja i način na koji smo ih postavili. Pitanje je 

utemeljeno, čovjek ga je možda čuo od nekoga ko ga je postavio, odgovorite na 

 

15.1.2013 

Prvo je za ministarstvo finansija: Postoji li po procjeni ovog ministarstva mogućnost preraspodjele 

novčanih sredstava sa drugih budžetskih stavki u svrhu osiguranja dovoljnog novčanog iznosa za 

stabilno finansiranje javnih visokoškolskih ustanova u Budžetom predviđenom iznosu, znači od 

7.000.000 do 8.000.000 KM, a da se pri tom ne ugroze osnovne budžetske potrebe i servisiranje 

redovnih obaveza? Dakle, unatoč odlukama, zaključcima i uputama Skupštine HNK-a u vezi 

finansiranja visokoškolskih ustanova svjedoci smo da su te odluke tek djelomično provode, odnosno 

ove ustanove iz godinu u godinu od kantona ne dobijaju iznos predviđen Budžetom dok neke druge 

budžetske stavke konstantno rastu i bivaju redovno finansirane, primjerice izdvajanje za osnovne i 

srednje škole. Stoga je prije usvajanja Budžeta HNK-a za 2013. godinu nužno utvrditi koje su realne 

mogućnosti kantona u servisiranju svojih obaveza prema visokoškolskim ustanovama, odnosno dali 

postoji mogućnost umanjenja iznosa i uštede na drugim budžetskim stavkama kako bi kanton 

ispoštovao svoje obaveze prema Univerzitetu „“Džemal Bijedić i Sveučilištu u Mostaru, a ne da mi 

zastupnici ovdje raspravljamo, lomimo koplja pa da na kraju od tih naših zaključaka manje-više ne 

bude ništa. Dakle, molim ministarstvo finansija da prije nego što dobijemo Prijedlog Budžeta za 2013. 

godinu dobijemo i odgovor na ovo pitanje kako bismo se adekvatno mogli postaviti prema ovom 

pitanju. 

 

15.1.2013. 

Drugo pitanje za direktoricu Zavoda za zaštitu kulturno-istorijske baštine: Zašto je direktorica Zavoda 

za zaštitu kulturno-istorijske baštine postupila suprotno zakonu i odredbama Komisije za očuvanje 

nacionalnih spomenika BiH-a prilikom davanja pozitivnog mišljenja, akt broj 2342-248/11, za 

građenje objekta u zoni štićenja nacionalnih spomenika BiH-a u Stocu –zona štićenja nacionalnih 

spomenika -korito rijeke Bregave, sa mlinicama i graditeljska cjelina Čaršijska džamija sa čaršijom u 

Stocu? Hvala.“ 

 

13.3.2013. 
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Dobar dan. Sve vas pozdravljam. Kao i kolegica Zelenika imam primjedbu da imam dosta 

neodgovorenih pitanja, da ih sada ne listam, ali ono što je zanimljivo, recimo da od nekih institucija 

dobijem odgovor na pitanje koje sam postavio kasnije, a na neka prije postavljena nemam odgovore. 

Sada ću postavit dva pitanja. Prvo je ministarstvu obrazovanja, nauke, kulture i sporta. Tražim od 

nadležnog organa pri ministarstvu u naslovu da utvrdi dali su u Medrasi u Mostaru po konkursu koji je 

raspisan za prijem dva odgajatelja, zapravo u stalni radni odnos primljene tri osobe, dvije muškog i 

jedna ženskog spola. Spol namjerno naglašavam jer znam osobe koje su se prijavile na konkurs i 

kojima je rečeno da se primaju samo dva muška odgajatelja. Prema informacijama koje sam dobio 

zaposlena je još jedna osoba koja se nedavno vratila iz inostranstva, pa molim nadležno ministarstvo 

da ispita, odnosno tražim da ispita navode, ne molim.“ 

 

13.3.2013. 

Drugo pitanje. Uprava za izbjeglice i povratnike HNK-a. Koja je opravdanost uposlenja dva nova 

uposlenika u upravi te dali je za objavu konkursa za uposlenje novih radnika tražena saglasnost Vlade 

HNK-a?“ 

 

20.3.2013. 

Prvo je Vladi. Koliko je novih uposlenika  primljeno u administrativne službe svih kantonalnih 

ministarstava u proteklih 12 mjeseci?“ 

 

20.3.2013. 

I drugo, ministarstvu obrazovanja. Kako je rok za ispunjenje predviđenih obaveza na isteku dali je 

resorno ministarstvo ispunilo svih pet obaveza definisanih Zakonom o visokom obrazovanju u HNK-a, 

koje je nužno zadovoljit kako bi ostatak procedure regulisanja statusa ovih ustanova bio okončan? 

Hvala.“ 

 

11.4.2013. 

Sve vas pozdravljam. Imam jednu inicijativu i dva pitanja. Inicijativom tražim da Vlada HNK-a uputi 

hitan dopis kantonalnom tužilaštvu, kojim će tražit ubrzano rješavanje u slučajevima koji se vode 

protiv suspendovanih pripadnika MUP-a HNK-a -Policijska stanica Stolac. Kako im kanton redovno 

već više godina isplaćuje 80\% od njihove ukupne plate, rješavanje po ovom pitanju je hitno jer je 

nedostatak policijskih službenika u Stocu ozbiljno sigurnosno pitanje, a sredstva za plate se troše na 

lica koja ne obavljaju ovu dužnost, bilo da se radi o oslobađajućoj ili optužujućoj soluciji ovaj slučaj je 

nužno razriješit kako bi MUP HNK-a mogao djelovati u punom operativnom kapacitetu u Stocu.“ 

 

Prvo, ponovo MUP-u: „Molim MUP HNK-a da dostavi stručnu procjenu sigurnosnih uslova u kojim 

se odvijaju sjednice Skupštine HNK-a i da navede moguće mjere koje bi u tom smislu bilo potrebno 

napraviti“? Ovdje mislim na niz mjera koje svi možemo primijetiti, dakle u većini skupština na bilo 

kom nivou poduzimaju se brojne aktivnosti, od dijeljenja akreditacija i medijima i zastupnicima, 

ograničenog pristupa u mjeri u kojoj je to nužno, a mi ovdje se susrećemo s tim da često i sami uopšte 

ne znamo ko nam ima pristup Skupštini, i mislim da to nije odgovarajuće okruženje i način djelovanja 

za ovu instituciju.“ 

 

Ministarstvu saobraćaja i komunikacija: „Koliko redovno ovo ministarstvo, odnosno nadležna 

inspekcijska služba pri istom, vrši kontrolu postavljanja nelegalnih panoa i drugih znakova uz 

saobraćajnice u kantonu i sa kojim kapacitetima vrši ovu dužnost? Hvala.“ 

 

26.7.2013. 
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Dobar da svima. Sve vas pozdravljam. Imam dva pitanja, jedno za ministarstvo finansija, a drugo za 

ministarstvo saobraćaja i veza.  

Prvo: „Koje mjere kontrole potrošnje budžetskih sredstava provodi resorno ministarstvo i dali je 

uspostavljena kontrola mjesečne potrošnje novca od strane budžetskih korisnika, odnosno spriječeno 

uvećano trošenje novca u odnosu na predviđene mjesečne iznose za sve budžetske korisnike“? 

 

26.7.2013. 

I drugo: „U rekonstrukciju kojih pristupnih i regionalnih cesta u Općini Stolac je resorno ministarstvo 

uložilo 200.000 KM i po kojim kriterijima?“ 

 

17.9.2013. 

Dobar dan svima. Imam jedno zastupničko pitanje. Koja su službena putovanja izvan zemlje u tekućoj 

i u prošloj godini poduzeli članovi Vlade HNK-a? Dakle, trebaju biti sadržani informacija o 

destinaciji, partnerskoj instituciji u zemlji domaćina i planu posjete, i koji su rezultati od koristi za 

kanton proistekli iz tih putovanja, budući da možemo vidjeti u sredstvima informisanja često 

informacije da brojni članovi Vlade putuju u inostranstvo, jeli u sklopu određenih službenih putovanja, 

pa da i mi dobijemo informaciju o rezultatima i svrsi tih putovanja? Mislim da je logično.“ 

 

19.11.2013. 

Zastupničko pitanje. Tražim da nadležne službe u Ministarstvu zdravstva, rada i socijalne zaštite 

HNK-a utvrde tačan broj uposlenih i stažista u Domu za socijalno i zdravstveno zbrinjavanje osoba sa 

invaliditetom i drugih osoba u Stocu. Uz navođenje podataka na kojem konkursu je pojedini uposlenik 

primljen, te da ispita jeli bilo upošljavanja mimo konkursa, i zamjena primljenih kandidata koji su 

davali ostavke drugim bez provođenja konkursa. 

 

Drugo zastupničko pitanje, prema ministarstvu obrazovanja. Tražim da nadležne službe u ministarstvu 

obrazovanja, dakle inspekcijske, ispitaju jeli istina da visokoškolske ustanove studentima još uvijek 

naplaćuju korištenje usluga biblioteke, iako je članom 86, stav F, Zakona o visokom obrazovanju u 

HNK precizirano da je korištenje usluga biblioteke pravo studenata? Ukoliko se ovo ispostavi tačnim 

tražim da nadležni organ pri ministarstvu upozna visokoškolske ustanove sa ovom činjenicom i naloži 

djelovanje u skladu sa definisanom tačkom zakona. Hvala. 

 

30.12.2013. 

Postavio sam dva pitanja u pismenoj formi, zapravo jedno je zahtjev za inspekcijskim nadzorom. 

 

Drugo je pitanje, naravno oboje u formi pitanja, ali nešto bih drugo želio reći, ono što je i gospodin, 

naš zastupnik kolega Mušić zaželio svima nama u novoj godini, da dobijemo odgovore na postavljena 

pitanja. Zaista je to nevjerovatno da Vlada se tako neodgovorno ponaša prema kolektivnom šefu, i ja 

zaista evo ovaj put ću predložit da na sljedećoj sjednici svi mi donesemo, ja ću tako raditi, sva pitanja 

koja mi nisu odgovorena i tražit ću onda od rukovodstva Skupštine da dostavi tijelima koja nisu 

odgovorila da pripreme oni tu tačku dnevnog reda i da se na svaku sljedeću sjednicu skupštinu te tačke 

dnevnog reda uvrste u dnevni red, s tim da znači njih pripreme ministarstva i druga tijela kojima su 

pitanja postavljena, ne mogu sami zastupnici pripremit tačku dnevnog reda ako sami nisu dobili 

odgovor na ta pitanja. Eto toliko. 

 

Postavio sam dva pitanja u pismenoj formi, zapravo jedno je zahtjev za inspekcijskim nadzorom 

 

4.2.2014. 
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Jedno zastupničko pitanje, prema ministarstvu obrazovanja, nauke, kulture i sporta. Dali je resorno 

ministarstvo predložilo, a Vlada u skladu sa članom 18 Zakona o visokom obrazovanju usvojila 

standarde i normative za visoko obrazovanje na osnovu kojih se u skladu sa članom 25 istog zakona 

vrši akreditovanje visokoškolskih ustanova, te dali je u skladu sa ovim aktom i zakonom od dana 

usvajanja zakona o visokom obrazovanju od strane resornog ministarstva poduzeta revizija 

akreditacija, a prvenstveno privatnih visokoškolskih ustanova, koje su u trenutku usvajanja zakona 

posjedovale akreditaciju, koju su stekli prije usvajanja zakona? Naime, na području kantona djeluje 

nekolicina privatnih visokoškolskih ustanova koje posjeduju akreditaciju iz perioda prije donošenja 

Zakona o visokom obrazovanju, kako postoji realna mogućnost da barem neke od ovih institucija ne 

zadovoljavaju uslove propisane Zakonom o visokom obrazovanju u HNK-a nužno je izvršit reviziju 

procesa akreditacije, za što je jedna od temeljnih pretpostavki usvajanje standarda i normativa. Sam 

sam na internetu pronašao neke od ovih institucija, gdje primjera radi jedna od tih na 4. godini studija 

ima predviđenu nastavu iz samo jednog predmeta, kao lokacija visoke škole navodi se da je smještena 

na prvom spratu društvenog doma, ne znam dali zauzima čitav prvi sprat ili njegovu jednu ili dvije 

prostorije, a institucija nudi obrazovanje unutar svog „Flexible Invisible Collegea“, odnosno za one 

koji ne znaju engleski “iz svog fleksibilnog nevidljivog koledža!? Znači ta ustanova ima službenu 

akreditaciju. Prema tome, ovo su očigledni razlozi zbog kojih je nužna revizija akreditacija, i evo 

molim da se to konačno poduzme od strane resornog ministarstva i Vlade. Toliko. Hvala. 

 

7.4.2014. 

Dobar dan svima. Imam dva zastupnička pitanja. Prvo je upućeno MUP-u HNK-a. Tražim od 

Ministarstva unutrašnjih poslova da Skupštini dostavi potpuni izvještaj o saznanjima vezanim za 

incident u Stocu od 21.03. tekuće godine, kada je zabilježen pokušaj devastiranja gradilišta u ratu 

porušene Musafirhane u Stocu, koja je sastavni dio nacionalnog spomenika Bosne i Hercegovine, 

Čaršijske džamije sa čaršijom u Stocu. Također tražim, da se dostavi detaljna informacija o postupanju 

policijskih službenika koji su prema određenim informacijama bili na licu mjesta za vrijeme 

počinjenja navedenog djela, koje je pored ostalih kvalifikacija sadržavalo i jasne elemente poticanja i 

izazivanja međunacionalne i vjerske mržnje i netrpeljivosti. 

 

Drugo pitanje je upućeno Vladi, odnosno premijeru. Imajući u vidu pohvalnu činjenicu da je Vlada uz 

podršku partnera osigurala 5 vatrogasnih vozila, koja su raspodijeljena u pet različitih općina na 

području kantona, na koji način je postignut dogovor o korištenju ovog vozila sa Općinom Ravno 

budući da prema dostupnim informacijama ova općina nema formiranu vatrogasnu službu? Hvala 

lijepa. 

 

13.6.2014. 

Imam jedno zastupničko pitanje, koliko su ugovora o djelu u periodu od protekle 2 godine sklopila 

pojedinačno ministarstva i koja je njihova ukupna vrijednost, odnosno ukupna visina isplata na osnovu 

ovih ugovora po svakom ministarstvu? Hvala. 

 

25.7.2014. 

Sve vas pozdravljam. I čestitam kolegi na mandatu. Svim muslimanima želim unaprijed čestitati 

bajramske praznike. I čestitam kolegama koji su dobili odgovore na svoja zastupnička pitanja, eto 

nekim Bajram stigne i ranije za razliku od nas drugih, da se malo našalim. I postavit ću dva 

zastupnička pitanja. Prvo, u kojoj fazi je rješavanje po odlukama usvojenim na posljednjem zasjedanju 

Skupštine HNK-a, a koje se tiču rješavanja statusa i ustroja pojedinih zdravstvenih ustanova na 

području kantona, i do kada će ove odluke biti implementirane? 

Budući da je poslije posljednje sjednice stvorena slika kao da će sutradan nakon smjene ove dvojice 
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ministara biti riješen taj status, znam da su imenovani privremeni upravni odbori, pa me zanima u 

kojoj je to fazi i koji je rok do kada će ovo konačno biti ispoštovano? 

 

Drugo pitanje, koje je projekte u oblasti turizma i u proteklih 5 godina podržala Turistička zajednica 

HNK-a, u kojem obimu, dakle navest konkretna novčana sredstva ili druge vidove pružene podrške 

projektima, i po kojim kriterijima su birani projekti u čijoj je realizaciji agencija učestvovala i koje je 

podržala? Hvala 

 

Ime i prezime 

Vesna Saradžić 

Stranka SDP BIH 

Mandat 1 

Pozicija SDP BIH 

Povjerenstvo Povjerenstvo za zakonodavno –

pravna pitanja; Povjerenstvo za 

jednakopravnost spolova 

Nazočnost zasjedanjima skupštine 42/44 

Nazočnost sjednicama 

povjerenstva 

1 

Zastupnička pitanja 23 

Inicijative 1 

Diskusije 6 

Amandmani 13 

 

 

24.5.2011 

Ko je nadležan za vršenje analize vode i dali su predviđena sredstva, odnosno ko će snositi troškove? 

Pitanje postavljam s razlogom jer je i ranijih godina bilo poteškoća kada je u pitanju ova oblast, a u 

prošloj sezoni nije uopšte urađena analiza rekreativnih voda. Želim ovom prilikom naglasiti da bi nam 

nemar ili nebriga ove vrste mogla ispostaviti mnogo veći račun preko raznoraznih kožnih oboljenja, 

crijevnih zaraznih bolesti i virusnog mengitisa. 

 

Poslaničko pitanje vezano je za oboljele osobe od zaraznih bolesti iz ovog HNK-a koji nemaju 

zdravstveno osiguranje bilo da rade ili ne rade, jer svi smo svjedoci da i veliki broj osoba koje su 

zaposlene nemaju zdravstveno osiguranje. Konkretno osobe oboljele od AIDS-a, hepatitisa B, 

hepatitisa C, koje se liječe izvan ovog kantona i kojima je potrebno vankantonalno odobrenje ne mogu 

da ga dobiju ako su neosigurane. Znači nema osiguranja nema odobrenja i nema liječenja. Međutim, 

liječenja kada su u pitanju ove vrste bolesti mora biti kako zbog samih oboljelih, tako i zbog okoline. 

Zato moje pitanje resornom ministarstvu glasi: „Ko snosi troškove za dijagnostiku i liječenje oboljelih 

od zaraznih bolesti jer nas trenutno stanje upozorava da se mora iznaći rješenje jer živimo u vremenu 

kad se broj oboljelih od ovih oboljenja povećava iz dana u dan? 

 

23.11.2011. 

U Nacrtu nastavnog plana i programa za iduću godinu nema predmeta demokratija i ljudska prava u 

okviru devetogodišnjeg osnovnog obrazovanja, tačnije u 9. razredu. Iz dosadašnjeg iskustva i nastavne 

prakse proizilazi mišljenje prosvjetnih radnika da je neophodno dalje egzistiranje ovog predmeta u 
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okviru obaveznog nastavnog plana i programa. Pitanje upućujem resornom ministarstvu: dali je to 

konačna odluka ili demokratiji nema mjesta ni u svjedočanstvu? 

 

I ja sam u prošlom mandatnom periodu 2006.-2010. godina u više navrata insistirala na konkretnom 

odgovoru vezano za kršenje prava učenika u ovom Hercegovačko-neretvanskom kantonu koji 

pohađaju nastavu po bosankom nastavnom planu i programu. Naime, učenicima koji ne pohađaju sate 

vjeronauke je uskraćeno zakonsko pravo na sate etike. Član 9, A, zakona, je decidan i on kaže: „škola 

se brine da učenici koji ne pohađaju sate vjeronauke ni na koji način ne budu dovedeni u nepovoljniji 

položaj u odnosu na druge učenike, nego će tim učenicima osigurati nastavu iz predmeta etike“. Dalje, 

„obrazovne isprave sadrže ocjenu iz vjeronauke ili etike i osiguravaju učenicima ista prava i 

mogućnosti za nastavak školovanja“. I ja sam se naravno u prethodnom periodu dopisivala sa 

ministrom sve ove godine, uglavn
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S obzirom da sam na istoj sjednici tada u paketu postavila i inicijativu prema rukovodstvu ove 

Skupštine, nadam se da mogu odmah dobiti odgovor od rukovodstva, a to je, zašto se materijali koji se 

upućuju, koji se šalju poslanicima, zašto ja te materijale ne dobivam na srpskom jezičkom standardu? 

Nekad dobijem na hrvatskom, nekad na bosanskom, a to moje pravo je zagrantovano Ustavom. Ne 

znam zašto treba toliko vremena iz ove sale do ovaj službi ovdje u parlamentu da bi se realizovala ova 

moja inicijativa, odnosno moje ustavno pravo!? I opet bih upozorila da Komisija za jezička pitanja 

ovog zakonodavnog tijela ne radi shodno Poslovniku, odnosno da ne utvrđuje istovjetnost tekstova 

koji se upućuju na parlamentarnu proceduru na tri jezička standarda već je dosadašnja praksa bila 

samo na dva 

 

12.7.2012. 

Poštovani predsjedavajući, poštovani prisutni. Evo ponadala sam se da će ministar obrazovanja biti 

ovdje kako bih odmah mogla dobiti odgovor, ali nadam se da će ga čuti. 23.11.2011. godine postavila 

sam poslaničko pitanje ministarstvu obrazovanja, a vezano za uvođenje predmeta etika u nastavni plan 

i program srednjoškolskog obrazovanja. Odgovor je uslijedio da je u toku prebrojavanje. S obzirom da 

je završena ova školska godina interesuje me dali je izvršena anketa u školama na području ovog 

kantona i dali će konačno i učenici koji ne pohađaju sate vjeronauke moći ostvariti svoja osnovna 

ljudska prava, odnosno svoje zakonsko pravo -opredjeljenje na pohađanje predmeta etika? 

 

10.10.2012. 

Poštovani predsjedavajući, poštovani prisutni, dobar dan. Ja imam jedno poslaničko pitanje upućeno 

ministarstvu poljoprivrede. S obzirom da u Opštini Konjic nema službe za poljoprivredu i da procjenu 

štete vrši nevladin sektor, tačnije Savez poljoprivrednih udruženja, moje pitanje glasi: U čijoj 

nadležnosti je bilo formiranje komisije za procjenu štete, koja je nastala tokom ove zadnje zime, jer u 

Konjicu svi poljoprivredni proizvođači nisu imali isti tretman, odnosno komisija nije izašla na lice 

mjesta svim proizvođačima koji su imali štetu, što dovoljno govori o jednom selektivnom pristupu? 

 

21.12.2012. 

Poštovani predsjedavajući, poštovani prisutni. Dobar dan. Ja imam dva pitanja koje upućujem 

ministarstvu obrazovanja, nauke, kulture i sporta. Prvo pitanje. Shodno zakonu o bibliotečkoj 

djelatnosti HNK-a ministarstvo obrazovanja, nauke, kulture i sporta HNK-a je nadležno za 

propisivanje standarda za pojedine vrste biblioteka. Interesuje me, šta je do sada urađeno po tom 

pitanju, koje su to biblioteke i koji standardi, s obzirom da je zakon donesen još 2005. godine. I u 

sklopu ovog pitanja, isto tako upućujem ministarstvu obrazovanja, nauke, kulture i sporta pitanje -dali 

je invalidnim osobama omogućen pristup svim bibliotekama u HNK-a, odnosno dali sve škole imaju 

prilagođene prilaze potrebama djece sa posebnim potrebama? 

 

Drugo moje pitanje. Interesuje me, koje mjere je poduzelo ministarstvo obrazovanja, nauke, kulture i 

sporta u svrhu racionalizacije troškova i povećanja tranše za visoko obrazovanje u skladu sa 

zaključkom Skupštine HNK-a? 

 

Predsjedavajući, iskoristit ću samo ovu priliku dok sam za skupštinskom govornicom, ja sam prije 

pola godine uputila zahtjev rukovodstvu ove Skupštine da mi se materijali koji se upućuju poslanicima 

dostavljaju na srpskom jezičkom standardu. S obzirom da to do sada nije urađeno mene zaista 

interesuje gdje je taj zastoj, odnosno gdje je zapelo? 

 

15.1.2013. 
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Pozdravljam sve prisutne. I imam jedno pitanje koje upućujem ministarstvu poljoprivrede, a tiče se 

isplate novčanih naknada poljoprivrednim proizvođačima za sanaciju šteta nastalih tokom prošle zime. 

Interesuje me ko je vršio procjenu, na osnovu kojih pokazatelja, jer su neka mjesta dugo bila odsječena 

od snijega, i molim da mi se dostavi spisak obeštećenih sa naznačenim novčanim iznosom za Opštinu 

Konjic? Hvala.“ 

 

13.3.2013. 

Dobar dan. Pozdravljam sve prisutne i želim nam uspješan današnji radni dan. Ja imam dva poslanička 

pitanja. Prvo je vezano za jednu uobičajnu aktivnost koja je već dugi niz godina izostala na području 

Opštine Konjic. Naime, preventivna deratizacija koja ima za cilj sprječavanje širenja zaraznih bolesti, 

poboljšanje kvaliteta života i smanjenje ekonomske štete koju prouzrokuju glodari, a koja bi se po 

važećem zakonu trebala obavljati dva puta godišnje. U Opštini Konjic je zadnji put urađena 2009. 

godine. Epidemiološki pokazatelji ukazuju da je neophodna, i na adresu ministarstva zdravstva ovog 

kantona i Opštine Konjic upućeno je više dopisa nadležne službe, a vezano za ovu aktivnost. Međutim, 

očekivana reakcija je izostala, tačnije finansijska podrška za nabavku neophodnih sredstava, tzv. 

mamaka. U članu 3 Zakona o zaštiti stanovništva od zaraznih bolesti, Službene novine F BiH-a, broj 

29/05, je navedeno, ali podvlačim ne i precizirano, u čijoj je nadležnosti provođenje ovih neophodnih 

aktivnosti. U zakonu stoji navodim, „zaštita od zaraznih bolesti dužnost je jedinica lokalne 

samouprave, odnosno opština, kantona i Federacije, zdravstvenih ustanova, zavoda zdravstvenog 

osiguranja, nosioca privatne prakse, privrednih društava i drugih pravnih i fizičkih lica“. Ja postavljam 

pitanje: Ko je nadležan da finansira provođenje sistematske deratizacije na području HNK-a, može li 

se obaviti bar jedanput godišnje, a navela sam da zakon propisuje dva puta, i mogu li se ubuduće 

planirati sredstva za ovu aktivnost jer znamo kakve posljedice mogu biti?“ 

 

13.3.2013. 

Drugo moje poslaničko pitanje. Ja ću iskoristit ovdje prisutstvo ministra Cvitanovića, da vidim dali 

postoji bilo kakva mogućnost pri obnovi jednog seoskog puta u dužini od 10 kilometara na relaciji selo 

Studenčica –selo Gorani u Buturović Polju, Opština Konjic? Znam da nije u pitanju regionalni put i po 

tom pitanju ovaj znači ministarstvo nije nadležno, ali s obzirom da je ova dionica žila kucavica za 108 

domaćinstava koji se naslanjaju na tu kratku relaciju i da su u pitanju ovaj povratnička domaćinstva, u 

potpunosti znači povratnička domaćinstva, a koja žive od poljoprivrede i imaju sve preduslove da 

ostanu živjeti u tom kraju, mene interesuje dali postoji neki modus da se sanira ova dionica? Uz 

napomenu, da je lokalno stanovništvo već uložilo znatna materijalna sredstva, međutim ta sredstva su 

bila nedovoljna i ovaj vremenske neprilike su učinile svoje. Tako da je ta dionica sada još u gorem 

stanju. Znači ovaj ja se iskreno nadam da će ministarstvo imati sluha kada je u pitanju ovo 

elementarno pravo na život. Hvala.“ 

 

20.3.2013. 

Poštovani predsjedavajući, poštovani prisutni, dobar dan svima. Ja imam dva poslanička pitanja. Jedno 

se odnosi na jedan problem koji je ovaj svakodnevno prisutan u našem društvu, ustvari problem pasa 

lutalica, koji je evidentan u našem društvu, i zaista će biti još potrebno dosta vremena da se iznađe 

rješenje za ovo objektivno gledano veliki problem, i o kojem se dosta govori u društvu. Međutim, 

postoji problem koji državi nanosi veliku štetu, a ništa se ne poduzima u tom pravcu, radi se o psima 

koji imaju vlasnike a koji nisu vakcinisani. Vakcina košta 20 KM, a medicinska intervencija poslije 

ujeda takvog psa ovaj košta 1.200 KM! Moje pitanje glasi: Čiji je propust kada je u pitanju nadzor, 

registracija, vakcinacija, mikročipiranje, uz napomenu, da u pojedinim opštinama nemamo uopšte ovaj 

veterinarskog inspektora, a za cijeli Hercegovačko-neretvanski kanton imamo samo dva!?“ 
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Drugo poslaničko pitanje, vezano za jedan problem koji sam ja iznosila u više navrata, a vezano na 

osvrte za određena zakonska rješenja ovaj ministarstva poljoprivrede, a radi se o službi za 

poljoprivredu, koju nemaju sve opštine, odnosno koju imaju sve opštine, što nije slučaj sa Opštinom 

Konjic. U Konjicu umjesto službe za poljoprivredu imamo „Savez poljoprivrednih udruženja“, znači 

nevladinu organizaciju. Ide proljeće, sa proljećem idu i projekti vezano za poljoprivredu, a svi 

poljoprivredni proizvođači nemaju jednake mogućnosti u smislu pristupa informacijama i 

aplikacijama. Konkretno u Konjicu privilegovani su članovi Saveza. Zato ja postavljam pitanje 

ministarstvu poljoprivrede -u čijoj je nadležnosti i koji je put rješavanja ovog problema? Hvala.“ 

 

26.7.2013. 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne. Ja sam ranije postavila jedno poslaničko 

pitanje vezano za uvođenje predmeta Etika u srednje škole i dobila sam odgovor od ministarstva 

obrazovanja da je prebrojavanje u toku. S obzirom da je kraj školske godine, da će uskoro i nova 

školska godina, interesuje me dali je završeno prebrojavanje i dali će učenici koji ne pohađaju nastavu 

vjeronauke ostvariti svoje zakonom predviđeno pravo na pohađanje nastave iz predmeta Etika? 

Hvala.“ 

 

17.9.2013. 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne. Jedno poslaničko pitanje, upućujem 

Ministarstvu obrazovanja, nauke, kulture i sporta. Interesuje me koje je mjere, a u skladu sa Zakonom 

o visokom obrazovanju u ovom kantonu, poduzelo resorno ministarstvo u svrhu ograničenja upisnih 

kvota na visokoškolske ustanove kako bi se ograničio upis kako redovnih tako i vanrednih studenata 

na studijske grupe koje proizvode kadrove u zvanjima kojih već ima značajan suficit na tržištu rada, te 

koje aktivnosti je ministarstvo poduzelo u svrhu stimulisanja studenata koji studiraju za sticanje zvanja 

unutar profesija sa kojima je kanton deficitaran? Hvala.“ 

 

Zahvaljujem predsjedavajući. I pozdravljam sve prisutne. Ja već jako dugo postavljam jedno 

poslaničko pitanje ministarstvu obrazovanja, i adekvatan ovaj odgovor uporno izostaje. Mene je zaista 

stid i vas kolega i stid me onih u čije ime postavljam to poslaničko pitanje, a tiče se uvođenja predmeta 

etika u srednje škole. Ja ću iskoristiti jedinstvenu priliku, vidim da je ovdje prisutan uvaženi ministar 

obrazovanja, iskoristiti ću priliku i zamoliti ga da mi ovdje pred ovom, ispred ove parlamentarne 

govornice, da adekvatan odgovor, odnosno da mi odgovori na pitanje –zašto izostaje uvođenje 

predmeta etika, koje je zakonsko pravo učenika koji ne pohađaju sate vjeronauke? Na kraju krajeva, 

jeste li se ikada zapitali, dali su diplome koje se izdaju vjerodostojne jer djeci koja ne pohađaju sate 

vjeronauke nema nikakve ocjene u svjedočanstvu!? Zamoliti ću vas, ako ste u prilici da mi odgovorite, 

na kraju krajeva ovo je aktuelni sat, onaj ko može dati odgovor treba da ga da. A vi uporno, uporno u 

odgovoru dajete informaciju da je u toku prebrojavanje učenika koji treba da pohađaju ovaj sate 

etike!? Ja imam informaciju na terenu, odnosno u školama, da se to ne sprovodi. I molim vas da date 

odgovor. Hvala. 

 

7.4.2014. 

Zahvaljujem predsjedavajući. Dobar dan i pozdravljam sve prisutne. Ja imam jedno poslaničko 

pitanje, koje upućujem ministarstvu trgovine, turizma i zaštite okoliša, a ono glasi: za koje konkretne 

ekološke projekte je ovo ministarstvo putem Fonda za okoliš dodijelilo sredstva nevladinim 

organizacijama? Uz odgovor tražim da resorno ministarstvo Skupštini dostavi i finansijski izvještaj o 

utrošku dodijeljenih sredstava za proteklu godinu. Hvala. 

 

13.6.2014. 
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Zahvaljujem predsjedavajući, i pozdravljam sve prisutne. Na fonu bezbroj mojih poslaničkih pitanja 

koje sam postavljala u prethodnom periodu, a koje sam upućivala ministarstvu obrazovanja našeg 

kantona, a vezano za uvođenje predmeta Etika u srednje škole HNK-a, ponovo postavljam pitanje, a 

sada je vezano i za zahtjev JU Srednja škola Konjic, tačnije Školskog odbora. Naime, ispred Školskog 

odbora upućen je zahtjev resornom ministarstvu za uvođenje predmeta Etika u srednje škole HNK-a, u 

škole koje rade po bosanskom nastavnom planu i programu jer u srednjim školama koje rade po 

hrvatskom nastavnom planu i programu Etika već postoji. S obzirom da je donošenje nastavnih 

planova i programa u nadležnosti resornog ministarstva i da je kraj školske godine pri kraju zamolila 

bih odgovor na ovaj zahtjev, odnosno na moja prethodno postavljena pitanja koja su vezana za ovaj 

problem.  

I imam još jedno pitanje, a tiče se požara i šteta koje smo imali vezano za požar u prethodnom 

periodu, dali je Vlada, resorna ministarstva i službe, tu prvenstveno mislim na civilnu zaštitu, dali su 

napravile plan suzbijanja i sprječavanja izbijanja požara? Hvala. 

 

Ime i prezime 

Semiz Čilić 

Stranka SDP BIH 

Mandat 1 

Pozicija zastupnik 

Povjerenstvo Povjerenstvo za praćenje rada MUP-

a, ljudska prava i građanske slobode; 

Povjerenstvo za 

graditeljstvo,prostono uređenje i 

zaštitu okoliša 

Nazočnost s zasjedanjima 

kupštine 

 

42/44 

Nazočnost sjednicama 

povjerenstva 

11 

Zastupnička pitanja 7 

Inicijative 2 

Diskusije 8 

Amandmani 3 

 

 30.4.2012. 

„Dali ovo ministarstvo, prvo sa koliko inspektora za promet raspolaže i dali je taj broj zadovoljavajući, 

imajući u vidu potrebe, mislim da ministar može dati adekvatnu procjenu, naročito imajući u vidu 

stanje među autoprijevoznicima i u javnom prijevozu? 

 

31.5.2012. 

Prvo je ministru prosvjete. Po kojem pravnom aktu su dodjeljivanja zvanja mentorstva o školama? I 

molim da mi se dostavi pregled istih u osnovnim i srednjima. 

 

Kada će se osamostaliti Uprava za ceste s obzirom na zakonske regulisane rokove, svi su prošli? 

 

21.12.2012. 

Pozdravljam sve prisutne. Želim vam svako dobro. U materijalima koje smo imali, ali danas nećemo 

pričat o tome, imali smo dodirnih tačaka i sa turizmom, itd., nema vidljivih naznaka adekvatnog 

vrednovanja Parka prirode „Blidinje“, i želim nešto o tome da kažem. Znači Park prirode „Blidinje“ je 
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jedno vrijedno bogatstvo kantona koje se prostire na više opština i više kantona, naš i ovaj susjedni 

kanton. Geografski pojam „Blidinje“ je vezan znači za jezero, ali mislim da neću pogriješiti ako 

kažem da 90\% objekata, vrijednih objekata, prije svega vezano za zimski turizam, se nalazi na našem 

kantonu, odnosno na Opštini Jablanica. Potrebno je upravljati time, znam da postoje određene 

nadležnosti, mene interesuje da mi Vlada, odnosno nadležno ministarstvo, personalno da upravnu 

strukturu rukovodeću u okvirima njihovih mandata, znači od do. I isto vezano za Blidinje, za 

ministarstvo saobraćaja, interesuje me dali ministarstvo saobraćaja ima namjeru u sljedećoj godini 

2013. da finansira izgradnju regionalnog puta Jablanica-Posušje, u dužini od 3,5 kilometra? Znači to je 

jedan mali komad puta koji je nezavršen. Mislim da bi bilo izuzetno dobro ovaj da se to završi i radi 

tih ljudi koji gore rade na toj turističkoj ponudi, i radi ukupnih potreba našeg kantona. Hvala lijepa. 

 

15.1.2013. 

Pozdravljam sve prisutne i želim vam svako dobro. Vlada HNK-a je na svojoj 30. sjednici donijela 

rješenje o imenovanju radne grupe za izradu Plana zaštite i spašavanja od prirodnih i drugih nesreća u 

HNK-a i ta komisija broji 19 ljudi. Predlažem da Vlada u radnu grupu uključi i po jednog predstavnika 

iz lokalnih zajednica. Obzirom da je zaštita i spašavanje stanovništva veoma bitna aktivnost i imajući 

u vidu proteklu godinu kada je bilo burno u  februara pa do ovih požara taj akt, odnosno taj plan, ta 

aktivnost mora biti dobro planirana i prije svega dobro iskoordinirana između različitih subjekata, ali i 

nivoa vlasti: kanton-grad-općina. I mislim da bi učešće predstavnika lokalnih zajednica u radu ove 

radne grupe podiglo stepen koordinacije i mjera, ali pomoglo i lokalnim zajednicama da urade 

kvalitetnije planove zaštite. Znači mi kao kanton imamo potrebu da imamo 10 planova, 9 općina, 9 

lokalnih zajednica i naš jedinstveni za kanton. S obzirom da ta komisija broji 19 ljudi dodatak ovih 

ljudi ne bi bio nešto drugačiji u smislu dali je ona masovna ili nije, ali bi sigurno kvalitetniji ovaj 

posao odradili i taj posao bi se odrazio i na planovima lokalnih zajednica. Kad smo već u ovoj 

materiji, poslaničko pitanje također Vladi, dali općine Čitluk, Stolac i Jablanica imaju svog 

predstavnika u radnoj grupi za izradu Programa i implementacije Zakona o zaštiti od požara i 

vatrogastvu u HNK-a obzirom da u svom donesenom rješenju od dopunama rješenja o imenovanju 

radne grupe za izradu Programa i implementacije Zakona o zaštiti od požara i vatrogastvu u HNK-a 

stoji u alineji 14, pa ime i prezime -član predstavnik općine Čapljina, Neum i Ravno, u alineji 15 ime i 

prezime -Općina Konjic, alineja 16 ime i prezime, član-Grad Mostar? Dakle, ko predstavlja Čitluk, 

Stolac i Jablanicu? Hvala.“ 

 

11.4.2013. 

Sve vas lijepo pozdravljam i želim vam svako dobro. Ja bih želio uputiti jednu inicijativu. S obzirom 

da je danas otprilike budžetiranje glavna tema, ovaj jučer smo mi na Klubu Bošnjaka imali razgovor sa 

predstavnicima boračkih organizacija, i mislim da smo otprilike zaključili da bi trebalo ići sa jednom 

inicijativom prema Vladi, odnosno prema Skupštini, u smislu popravljanja stanja u realizaciji 

osnovnih i dopunskih prava boraca, a inicijativa se odnosi na stipendiranje džaka i studenata. Te 

predlažem, da Vlada HNK-a u provođenju politike stipendiranja džaka i studenata za narednu godinu 

kreira tako da 20\% od ukupnih sredstava predviđenih za stipendiranje obezbjedi za boračku 

populaciju preko ministarstva za boračka pitanja, koje bi provelo konkursnu proceduru. Znači ne 

dirajući uopšte Prijedlog Budžeta, svjesni smo da je to zakovana stvar, da su potpisani ugovori sa 

studentima, sa džacima, ali da bismo za iduću godinu ne samo deklarativno stavili u naš budžetski 

dokument prava boraca na stipendiranje, nego da i postoji određena svota.  

Oko konkursa, oko detalja kako bi se to sprovodilo, naravno to bi ostalo u ministarstvu da ono 

dogovori sa ovim osnovnim boračkim udruženjima, 4 osnovna boračka udruženja. Hvala.“ 

 

17.9.2013. 
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Pozdravljam sve prisutne i želim vam svako dobro. Ljeto je iza  nas, a nažalost u ovom ljetu imali smo 

ponovo značajnih požara na našem području, i mene interesuje sljedeće: Kada i koja požarišta na 

području našeg kantona su u toku proteklih 6 mjeseci posjetili premijer i članovi Vlade kao znak 

podrške teško pogođenim lokalnim zajednicama? Hvala.“ 

  

 

7.4.2014. 

Pozdravljam sve prisutne i želim vam svako dobro. Postavljam zastupničko pitanje Ministarstvu 

unutrašnjih poslova. Dakle, tražim od resornog ministarstva da Skupštini dostavi detaljnu informaciju 

o opremljenosti policijskih struktura materijalno tehničkim sredstvima, kao i o stanju voznog parka, po 

svim pojedinačnim policijskim upravama, policijskim stanicama. Između ostalog, izvještaj treba da 

sadrži i podatke o brojnosti opreme, njihovoj starosti, dotrajalosti i upotrebljivosti, kao i podatak o 

posljednjem datumu nabavke opreme po bilo kojem osnovu. Hvala. 

 

Ime i prezime 

Mirsad Ljeljak 

Stranka Neovisni kandidat 

Mandat 1 

Pozicija zastupnik 

Povjerenstvo Povjerenstvo za ustav 

Nazočnost zasjedanjima 

skupštine 

 

43/44 

Nazočnost sjednicama 

povjerenstva 

1 

Zastupnička pitanja 7 

Inicijative 0 

Diskusije 11 

Amandmani 0 

 

19.12.2011. 

Moje će se pitanje odnositi konkretno, nema ovdje ministra, postavit ću ga ministru zdravstva, 

socijalne skrbi i rada ili direktoru Zavoda za zdravstveno osiguranje, a ovo pitanje ću da postavim sa 

blagim, laganim obrazloženjem jer iduća vjerojatno Skupština kad bude bit će budžet Zavoda za 

zdravstveno osiguranje. Da bi imali što kvalitetniju raspravu u Nacrtu Budžeta trebamo da imamo 

ulazne indikatore, a imamo na osnovu ranijih informacija ulazne indikatore: broj stanovnika, procenat 

broja stanovnika sa federalnoga nivoa Zavoda za statistiku, imamo godišnje tranše koje se daju 

zdravstvenim ustanovama za lične dohotke, onda topli obrok i materijalne troškove. A moje će se 

pitanje odnositi da bi ovo malo ljepše pojasnili kad bude ovaj Budžet, pitanje upućeno direktoru 

Zavoda za zdravstveno osiguranje ili ministru zdravstva, rada i socijalne zaštite: „Molim da tabelarno 

prikažete koliko je zaposlenih radnika u zdravstvenim ustanovama koje se finansiraju iz Zavoda za 

zdravstveno osiguranje? Molim prikaz po stručnoj spremi, doktora medicine, stomatologije i srednjeg 

medicinskoga kadra, kao i nemedicinskih radnika i njihov proporcionalni odnos, medicinskih i 

nemedicinskih djelatnika. Informacija bi se odnosila na 11 domova zdravlja u HNK, Opštoj bolnici 

Konjic, Medicinskome centru dr. Safet Mujić, Kliničkoj bolnici Mostar, Zavodu za zdravstveno 

osiguranje i Zavodu za javno zdravstvo. Ovo ću tražiti pismeno da mi se odgovori da bi mogli da 

vodimo kasnije raspravu. 
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9.3.2012. 
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dokumentacija, Bolnica je registrovana, osnivač je kantonalna skupština, kantonalna skupština 

postavila upravni odbor, kantonalna skupština postavila i dala saglasnost na direktora tada, a sada se 

neda da se izdvoji Dom zdravlja, da se dođe i da se registruje Dom zdravlja Konjic!? Gore je haos 

ljudi moji. Da bi se radilo treba napraviti sanacioni program, ima li viška kadra-ima, treba li ga 

završiti-treba, ništa se gore ne može, gore je totalna paraliza sistema. To vi najbolje ostavite Kliničku 

bolnicu „Bijeli brijeg“, Medicinski centar dr. Safet Mujć, gdje se pacijenti mahom šalju, šalju, šalju i 

šalju!? Ja ne znam ljudi, a ovo je bio potez i put da se riješi, da komisija izađe i da se vidi prostor, 

kadar i oprema Doma zdravlja i da se mogu napraviti u normativima, standardima i što ja znam što još 

treba uraditi u sanacionom programu ovdje. Ja zato opet molim da se ovo uzme u obzir i da se što 

žurnije komisija izabere i da se dođe i uradi očevid. 

 

7.4.2014. 

Pozdravljam dame i gospodu, pozdravljam članove Vlade, novinare, i predsjedavajuće. Moje se 

pitanje odnosi na pitanje zdravstva, odnosno Vladi. 2010. godine znamo donešen je zakon o 

zdravstvenoj zaštiti, 2012. godine trebao je da se implementira, taj zakon o zdravstvenoj zaštiti koji je 

na federalnom nivou donešen, povodom ovoga problema mi smo održali tematsku sjednicu unazad 

dvije godine, doneseni su zaključci, često postavljena pitanja, nikad konkretan odgovor nisam ni ja 

dobio, ni moji zastupnici, pošto vidimo u odgovorima na pitanja. Ja danas opet postavljam pitanje, radi 

kontinuiteta ne rješavanja problema, pitanje glasi: koje je konkretne mjere poduzelo resorno 

ministarstvo kako bi se iskreno implementirali zaključci Skupštine HNK/Ž, usvojeni na tematskoj 

sjednici Skupštine koja je održana na temu zdravstva? Hvala lijepo. 

 

 

Ime i prezime 

Huso Obradović 

Stranka SBB 

Mandat 1 

Pozicija zastupnik 

Povjerenstvo Povjerenstvo za jednakopravnost 

spolova 

Nazočnost zasjedanjima 

skupštine 

 

26/44 

Nazočnost sjednicama 

povjerenstva 

0 

Zastupnička pitanja 7 

Inicijative 0 

Diskusije 17 

Amandmani 0 

 

 

24.5.2011. 

Kada ćemo imati rukovodstvo Skupštine? 

 

19.12.2011. 

Evo ja moje pitanje upućujem ministru prostornog uređenja i građenja, dali gospodine vi u 

ministarstvu imate registar napuštenih grobalja ili harema? Volio bih da znam da li posjedujete to i da 

nam dostavite to u pismenoj formi, ako može svim zastupnicima u Skupštini 
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31.5.2012. 

Evo sviju vas redom pozdravljam. Prije više od godinu dana postavio sam pitanje i nisam dobio 

odgovor u vezi duplih domova zdravlja u malim sredinama poput Stoca, Prozora, itd., pa evo sad 

novom ministru i novom ministarstvu postavljam pitanje –radi li ministarstvo išta po tom pitanju i dali 

će doći u skoro vrijeme do integracije domova zdravlja? Jer u ovo vrijeme krize i smanjenih sredstava 

mislim da bi to bilo poželjno.  

I drugo pitanje. Jutros sam u štampi čitao izvještaj Vlade koja je uputila opštinama sredstva u vezi 

ovih šteta koje su prouzrokovane snježnim padavinama u februaru, pa bih postavio konkretno pitanje 

jer ljudi na terenu to pitaju -kada će poljoprivredni proizvođači koji su pretrpili štete početi dobivati 

obećana sredstva? Ne znam na koga adresirati ovo pitanje, jeli na ministarstvo poljoprivrede ili na 

kompletnu Vladu? 

 

15.1.2013. 

Pozdravljam sve prisutne. Pošto je Općina Neum u našem kantonu, a svjesni smo da će Republika 

Hrvatska vrlo brzo ući u Evropsku Uniju, pa postavio bih kantonalnoj Vladi, odnosno nadležnom 

ministarstvu pitanje: Šta ministarstvo poduzima po tom pitanju i dali će u saradnji sa višim nivoima 

vlasti pokušati bar pomoć stanovnicima Opštine Neum da prevaziđu tu blokadu saobraćajnu? Hvala 

vam lijepa.“ 

 

19.11.2013. 

Pozdravljam sve prisutne. Imam samo jedno pitanje predsjedniku Vlade kantona. Ako je ovo pitanje 

već postavljeno pošto ja ponekad ne dođem, onda nema potrebe da mi odgovori. Volio bih znati koliko 

su ministri, odnosno ministarstva u Vladi za ove dvije godine mandata Vlade, tu je negdje oko dvije 

godine, primili ljudi i dali su ti ljudi primani u skladu sa zakonom? 

 

I drugo pitanje. Pitanje je opet predsjedniku Vlade. Dali ova Vlada ima strategiju zaustavljanja 

nezaposlenosti u kantonu? Naime, statistike kažu da kad je ova Vlada preuzela dužnost da smo na 

Kantonalnom zavodu za zapošljavanje imali 29.500 nezaposlenih. Sada imamo blizu 33.000 ljudi 

nezaposlenih. Znači preko 10\%. To je dovoljan razlog da Vlada pripremi neku strategiju. Eto. Hvala 

vam lijepo. 

 

13.6.2014. 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne. Imam jedno pitanje Vladi -na osnovu koje 

odluke, odnosni kojeg propisa je komisija koju je Vlada formirala vršila intervjue pripravnika, i po 

kojim kriterijima je donošena odluka da intervjuu nosi 50\% bodova od ukupnog broja bodova? Hvala 

lijepa. 

 

Ime i prezime 

Anel Kljako 

Stranka SBB 

Mandat 1 

Pozicija zastupnik 

Povjerenstvo Povjerenstvo za utvrđivanje 

istovjetnosti tekstova na jezicima 

konstitutivnih naroda i 

informiranje 

Nazočnost zasjedanjima skupštine 39/44 

Nazočnost sjednicama 2 
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povjerenstva 

Zastupnička pitanja 23 

Inicijative 5 

Diskusije 10 

Amandmani 5 

 

 

 

23.11.2011. 

Prvo pitanje je upućeno Vladi HNK-a i načelnicima svih opština. Dali mi imamo budžet za mlade i 

službenike za mlade u svim opštinama i dali provodimo sve što Zakon o mladima F BiH zahtjeva od 

nas? 

 

Da li Vlada ima plan kako da pokrije deficit od 12.000.000 KM ove godine, zajedno sa akumuliranim 

deficitom od preko 20.000.000 KM iz prošlih godina? Pošto sam u Službenim novinama pročitao da 

Vlada planira dignuti kredit od komercijalnih banaka, a svi mi znamo da komercijalne banke dobivaju 

kredit od centralne banke, znači od države po kamatnoj stopi od 2\%, zatim ga daju nama za veću 

kamatnu stopu od čak 6\% do 7\%, pa s obzirom na to da poslovne banke nas kamatare sa nekih 5\% 

našeg novca, zanima me dali Vlada može naći alternativne načine pokrića ovog deficita? 

 

19.12.2011. 

Dali Vlada ima program zapošljavanja u HNK i u kojoj fazi je strategija razvoja malog i srednjeg 

preduzetništva? 

 

5.3.2012. 

Ponukan ovom današnjom raspravom o strategiji za razvoj turizma moje prvo pitanje je za ministra 

turizma, koje glasi- ja bih volio da vidim finansijski plan ministarstva turizma? 

 

Da li ovaj kanton i koliko je dužan JP „Putevi“ s obzirom na to da u razgovoru sa par radnika tog JP 

sam vidim da su oni izgubili posao na jedan period zbog toga što to preduzeće ne može da naplati 

svoja potraživanja? 

 

19.3.2012. 

Moje pitanje je upućeno Vladi HNK-a, a to je: koje mjere je Vlada poduzela u dosadašnjem radu u 

cilju smanjenja deficita Budžeta te smanjenja nezaposlenosti? 

 

30.4.2012. 

Ja bih molio da mi dostavite spisak svih ljudi koji rade u HNK-u prema ugovoru o djelu i mjestu na 

kojem su raspoređeni? 

 

I drugo pitanje, spisak novouposlenih u 2012. godini i mjesto na koje su raspoređeni. 

 

31.5.2012. 

Na koji način su u posljednjih 5 godina trošena namjenska sredstva od nakade za opće korisne funkcije 

šuma 

 

Da li je išta od tih sredstava trošeno mimo zakonom definisane namjene 
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12.7.2012. 

Prvo pitanje je dali ima direktora javnih kantonalnih preduzeća koji su ispunili uslove za 

penzionisanje, a još uvijek obnašaju te funkcije. 

 

I ako ima koji su to direktori 

 

13.9.2012. 

Pozdravljam sve prisutne. Ja imam dva pitanja za komesara MUP-a HNK-a. A to su -kad je zadnji put 

bilo činovanje u MUP-u HNK-a 

 

Kakav je nacionalni omjer na mjestima glavnih inspektora u MUP-u HNK-a 

 

10.10.2012. 

Zašto nije raspisan konkurs za sva slobodna radna mjesta u MUP-u HNK-a s obzirom na to da je pred 

Novu godinu izašla lista slobodnih radnih mjesta gdje bilo 57 slobodnih radnih mjesta, te od Nove 

godine do danas je 8 ljudi otišlo u penziju? 

 

Zašto se policijski službenici postavljaju na visoke pozicije odlukama koje nemaju nikakvo uporište u 

zakonu 

 

21.12.2012. 

Pozdravljam sve prisutne. S obzirom na to da je kao što znamo raspisan konkurs za prijem 30 kadeta i 

5 mlađih inspektora u MUP-u HNK-a mene interesuje dali je Vlada obezbjedila sredstva za taj 

konkurs i ako jeste zašto je došlo do zastoja u realizaciji tog konkursa? Hvala. 

 
13.3.2013. 

Pozdravljam sve prisutne. Mene interesuje zašto nije objavljen spisak glavnih inspektora, a pitanje je 

za komesara MUP-a HNK, kada je komisija već završila svoj posao?  

I drugo pitanje, do kada je zakonski rok da se završi prijem mlađih kadeta, novih kadeta i mlađih 

inspektora u MUP HNK pošto su sredstva već obezbjeđena? Hvala.“ 

 

20.3.2016. 

Pozdravljam sve prisutne. Ja imam pitanje za komesara MUP-a HNK-a. Obzirom na to da je završen 

konkurs za prijem glavnih inspektora interesuje me kakav je sada nacionalni omjer na tim mjestima? I 

također me interesuje -dali su popunjena sva mjesta za koja je raspisan konkurs? Hvala.“ 

 

26.7.2013. 

Pozdravljam sve prisutne. Zahvaljujem predsjedavajući. Ja imam 4 pitanja za komesara MUP-a HNK-

a s obzirom na to da prošlu sjednicu nisam imao priliku postaviti pitanja.  

Moje prvo pitanje. S obzirom na to da je 08.05. završeno činovanje na mjesto glavnih inspektora i 

samostalnih inspektora, kako to da je imenovano 5 glavnih inspektora, a postoji 6 mjesta glavnih 

inspektora?“ 

 

26.7.2013. 

Sljedeće pitanje vezano je za nacionalni balans na mjestima glavnih inspektora. Već 3 i po godine do 

ovog činovanja na mjestima glavnih inspektora omjer u korist hrvatske komponente bio je 5 na prema 

1, poslije ovog činovanja omjer je 4 na prema 2, i mene interesuje dali postoji u sistematizaciji 

predviđeno kakav treba biti nacionalni omjer na mjestima glavnih inspektora, odnosno dali postoje i 

drugi narodi pored Bošnjaka i Hrvata u ovom kantonu?“ 
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Zatim me interesuje -zašto novoimenovani glavni inspektor gospodin Šutić Miroslav koji je u 

trenutnom činovanju aplicirao na mjesto glavnog inspektora Policijske uprave, na mjesto načelnika 

Policijske uprave Čapljina, i dobio taj čin, zašto nije zauzeo tu poziciju nego i dalje radi u kriminalu u 

MUP-u HNK-a?“ 

 

I zadnje pitanje. Za mene je nevjerovatno da već skoro godinu dana ne može MUP HNK-a da završi 

konkurs prijema policajaca i mlađih inspektora a svi znamo koliki je broj prijavljen na taj konkurs, pa 

me ne interesuje dali MUP HNK-a planira završit u 2013. godini taj konkurs?“ 

 

Također, s obzirom da imamo ovoliki broj neriješenih pitanja u MUP-u HNK-a volio bih da održimo i 

tematsku sjednicu o stanju u MUP-u HNK-a. To je inicijativa. Hvala. 

 

 

Ime i prezime 

Osman Macić 

Stranka SBB 

Mandat 1 

Pozicija zastupnik 

Povjerenstvo Povjerenstvo za gospodarstvo, 

poduzetništvo i poljoprivredu 

Nazočnost zasjedanjima skupštine 41/44 

Nazočnost sjednicama 

povjerenstva 

2 

Zastupnička pitanja 14 

Inicijative 2 

Diskusije 27 

Amandmani 3 

 

23.11.2011. 

Direkcija cesta F BiH prije otprilike dvije godine skinula je sve reklame i putokaze privrednih 

društava na magistralnom putu M-17 u HNK-a sa obrazloženjem da nemaju odgovarajuće dozvole za 

postavljanje istih. Moje pitanje: dali privredna društva, a pogotovo proizvodnje imaju pravo na 

reklamne natpise i informacije na cestama gdje se nalaze privredni subjekti i ako ima ko daje 

odobrenje? 

 

Kome, koliko i kojim ministarstvima HNK-a plaća mjesečne zakupnine, ministarstvo finansija HNK-

a? Hvala. 

 

19.3.2012. 

Dostavit ću svoj amandman ministru obrazovanja.Vjerojatno će doći do njega. 

 

31.5.2012. 

Pozdravljam sve prisutne. Možda i odgovor ili da se nadovežem samo na pitanje od kolege Nerina. 

Pošto imam informacija da se u HNK-a vodi veći broj stečajnih postupaka u privrednim društvima 

interesuje me koja su to društva, koji stečajni upravnici vode te stečaje, kada su otvoreni stečaji 

pojedinačno, ko su bili vlasnici društava i koliko je društava oživljeno u stečajnom postupku? 

 

12.7.2012. 
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Na putu Konjic-Glavatičevo-Bjelimići gradi se most Bijela, on je otprilike srušen prije 3 godine. 

Prema informacijama gradnja ovoga mosta ugovorena je 2. aprila 2012. godine sa završetkom od 60 

dana. Interesuje me koliki je rok dat u ponudi, odnosno ugovoru i dali je iko pozvan na odgovornost 

zbog kašnjenja ako se zna da je most tek u početnoj fazi gradnje i ako znamo da je jedina 

komunikacija za gornji dio Općine Konjic, rafting na Neretvi i Boračko jezero? 

 

Pošto je u posljednje vrijeme dosta aktualan rad inspekcija rudarstva u HNK-a, a zna se da 

koncesionog ugovora gotova pa i niko nema koji eksploatišu mineralne sirovine, a prema 

informacijama dobijenim od udruženja korisnika prirodnih resursa HNK-a postojeća zakonska 

regulativa je takva da je prosto nemoguće poslovati po istoj. Pitanje je, kad bi mogao doći Zakon o 

koncesijama HNK-a u proceduru usaglašavanja i koliko je isti u izradi i dali se vodi računa o 

usaglašavanje istog sa federalnim koji je već usaglašen i nalazi se u proceduri kao prijedlog? 

 

21.12.2012. 

Prije mislim 5, 6 mjeseci da smo imali „Strategiju o razvoju malog i srednjeg poduzetništva“ i tamo je 

planirano, barem koliko se sjećam, da ćemo imati dnevno 5, 6 uposlenih, odnosno sedmično par firmi 

otvorenih. Ja bih postavio ovdje sada ministru pitanje –koliko za ovih 5 ili 6 mjeseci je uposleno, 

odnosno otvoreno radnih mjesta? 

 

A odmah ću sad uvezati i drugo, vjerovatno u saradnji sa ministarstvom unutrašnjih poslova, ja ne 

znam sad dali je ministar tu u koordinaciji sa tim, dao zadatak policijskim službenicima u policijskom 

odijelu bez ikakvog naloga da dolaze u firme i traže kakvo obezbjeđenje vrši ta firma ili ne znam ni ja 

sada privredno društvo. I doslovice privrednici ovako kažu da su ti policijski službenici pisali u 

rokovnik dali je to znači fizičko obezbjeđenje, dali je to kamere ili je neka zaštitarska kuća. A ja sad 

pitam dali su možda u saradnji tu to bilo negdje pa obično kad se dođe u privredno društvo traži se 

registracija i nalog, ovdje niti je bilo naloga, ako ima nisu ga pokazali, provjerio sam na par mjesta 

firme znači gdje su dolazili nije bilo naloga, nisu tražili rješenje, a ako je to znači sad negdje u saradnji 

sa ministarstvom privrede pa onda na taj način da vide znači koja privredna društva nisu registrovana, 

koja rade na crno. Mislim da je ovo jedan dobar prijedlog ministarstvu privrede da pokupe ove 

rokovnike od policajaca i registruju firme i da krenu sa tim načinom registracije firma, vjerovatno 

onda svaka ta firma ima i zaposlene. A ovo govorim iz razloga toga što imamo evo sada budžet oko 

kojeg ne samo mi nego svi se u državi vučemo lijevo-desno, dole-gore, i uvijek nam fali para. Ako je 

ovo način i ako ćemo mi postavljat nama pitanja ovdje da bi nas registrovali centri civilnih inicijativa 

tamo, dobili nekakve odgovore, a ništa ne preduzimamo po tim pitanjima onda zbog čega ova pitanja, 

zbog čega gubimo ovo vrijeme!? Mislim da ova pitanja nemaju apsolutno nikakvog smisla, na mojih 

5, 6 pitanja, svako pitanje ja smatram da je bilo na mjestu, nije ništa poduzeto, fizički ništa nije 

poduzeto, za dvije godine. Zbog čega onda gubimo vrijeme i postavljamo pitanja sami sebi, sami sebi 

postavljamo i odgovaramo!? Toliko. Hvala. 

 

13.3.2013. 

Pozdravljam sve prisutne. Kod mene je kratko pitanje. Veliki broj firmi je prodat što stranim, što 

domaćim kompanijama, i pitanje glasi: Kada, koje i za koju cijenu su firme privatizacijom prodate 

stranim, a kada, koje i za koju cijenu domaćim kompanijama, i koje firme su nakon provedene 

privatizacije danas aktivne? I jedno pitanje, ustvari odgovor na pitanje koje sam dobio od ministarstva 

privrede, kojim nisam zadovoljan, ali to isto pitanje ću postaviti nakon godinu dana kad je usvojena 

strategija o razvoju malih i srednjih preduzeća, i da vidimo šta je za godinu dana urađeno od toga. 

Hvala.“ 
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20.3.2013. 

Pozdravljam sve prisutne i žalim što se ipak, ono što sam ja rekao, da se ide sa tri kese u bolnicu, 

ostvarilo. Doktorica Zelenika je bila tu protiv, ustvari nije joj jasno bilo vjerovatno u tom momentu 

zbog čega sam rekao „tri kese“-pacijentima, doktoru i lijekovi. Jer i doktori će doći isto u situaciju kao 

i pacijenti, bojim se da i doktori ne postanu bolesni. Ja bih ovdje postavio pitanje, mislim da mi može 

ministar obrazovanja odmah odgovorit na ovo pitanje, gdje je upućen zahtjev za finansiranje, da se 

uvrsti u  Budžet za 2013. godinu prijevoz učenika, govorim o Opštini Konjic, a vjerovatno je ovaj 

slučaj i u Čapljini. Prema tome, tražim informaciju samo dali je uvršteno u Budžet i dali se planira da 

se uvrsti to?“ 

 

11.4.2013. 

Pozdravljam sve prisutne. Imam jedno pitanje i jednu inicijativu. Pregledom spisa i izvršnih sudskih 

rješenja za 2012. godinu primijetio sam da su pojedinci koji su tužili i dobili presudu bili na izvršnim 

funkcijama u upravnim odborima, nadzornim odborima i raznim komisijama gdje su trebali da rade 

svoj posao i da ne dođe do ovih tužbi. Međutim, ti isti su po isteku mandata u upravnim odborima, 

nadzornim odborima i komisijama uredno tužili i po zakonu dobili presude. Moje pitanje glasi: 

„Koliko sada imamo u nadzornim odborima, upravnim odborima, raznim komisijama i drugim 

izvršnim funkcijama osoba koje su tužile ili dobile presudu?“ 

 

Inicijativa koja se veže za ovo. Znam vjerovatno, veliki je spisak tamo, barem ovih presuda ima 

negdje oko blizu 1.000 i da će osut paljbu po meni. Ovim putem pokrećem inicijativu kod Skupštine 

HNK-a da se stavi na dnevni red Odluka o zabrani kandidovanja u komisije, nadzorne odbore, upravne 

odbore i izvršne funkcije svih osoba koje su tužile institucije u kojim rade, a oni koji se već nalaze na 

ovim funkcijama da se smjene. Ja znam da će ovdje biti jedna reakcija upravo ovih koji su tužili 

institucije, a ustvari stavite se u poziciju da je to vaša firma i da vas tuži uposlenik iz te firme, i po 

zakonu on sve ima to, znači da naplati i dobije presudu, i vi i dalje ostavite istog toga da vam radi, da 

bi vas opet za godinu ili dvije tužio!? Međutim, za ove koji su tužili, ja imam rješenje kako će oni to 

naplatit, a to ću kroz Budžet ovamo dati prijedlog, i mislim da je to jedno realno rješenje, a tamo ima 

raznih zanimanja i mislim da mogu to riješit. Hvala.“ 

 

26.7.2013. 

Pozdravljam sve prisutne. Ja ću postavit jedno pitanje, ustvari činjenica je da je u zadnjih par mjeseci 

na magistralnom putu M-17 bilo dosta smrtnih slučajeva i znamo da je glavni put znači koji vodi ka 

moru toliko opterećen i mislim jedan od razloga koji bi mogao smanjiti znači broj mrtvih na ovoj cesti 

je regulisanje saobraćaja. Ove patrole policijske koje imaju sa Ivana do Čapljine, ja bih volio ako ima 

negdje sad da ima u ministarstvu finansija ili negdje znači koliko se tamo puni budžet od kamiondžija 

koji naprave kolonu po 50 auta iza, i onda neko je prisiljen ili ne da krene pretjecat i svi ovi koji 

ukucavaju na ove „snajpere“ gledaju samo da naplate brzinu ili pretjecanje, a nikako da sklone to 

vozilo sa puta!? Ja sam očevidac bio na dva mjesta gdje je bio smrtni slučaj gdje je upravo vozilo, 

znači kamioni su izazvali teške saobraćajne nesreće, i kamioni i dalje idu, gleda se znači samo brzina. 

I zamolio bih ministarstvo unutrašnjih poslova i ministarstvo saobraćaja ako može znači da se, ne 

znam sada, znam da je barem vikendom zabranjeno saobraćanje teretnih vozila u susjednim državama, 

u našoj državi znači vozi se i subotom i nedjeljom, znači barem ograničit da to bude u nekom terminu 

gdje nije saobraćaj opterećen. Mislim da se tu mora iznaći neko rješenje, imamo u zadnja dva mjeseca 

šest, sedam smrtnih slučajeva na M-17 a gro tih slučajeva, samo jedan slučaj nije izazvalo ovo što sam 

rekao. Znači ja sam, ponovo ponavljam, svako jutro na tom putu M-17 i vjerujte da dosta puta stanem 

kod patrole i kažem: „Molim vas sklonite to vozilo-100 vozila ima tamo“. Patrole se postave tamo 

upravo gdje se može preteći, i dali smo pretekli jedno auto ili dva –sigurno ili nesigurno zaustavlja se 
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to vozilo a ne sklanja se kamion!? I ponovo bih zamolio, znači ovo je ozbiljna stvar, zamolio bih 

ministarstvo unutrašnjih poslova da povede računa o ovome. Toliko. Hvala.“ 

 

4.2.2014. 

 Pozdravljam sve prisutne. Ja imam dva poslanička pitanja, neću ih čitat pošto se očigledno jedno 

preklopilo sa pitanjem kolege Bubala 

 

 Drugo je opet iz ministarstva obrazovanja, pa ću samo predat. 

 

 

Ime i prezime 

Safet Omerović 

Stranka S BIH 

Mandat 1 

Pozicija zastupnik 

Povjerenstvo Povjerenstvo za zdravstvo, rad, 

socijalnu politiku, izbjegle i 

raseljene 

Nazočnost zasjedanjima skupštine 37/44 

Nazočnost sjednicama 

povjerenstva 

0 

Zastupnička pitanja 14 

Inicijative 5 

Diskusije 33 

Amandmani 11 

 
15.4.2011. 

Poslaničko pitanje odnosi se na već poodavno formiranu skupštinsku komisiju koja je ocjenjivala 

kvalitet ili eventualne nepravilnosti u procesu privatizacije, koje je istina to učinila Skupština u 

prošlom mandatu, ali taj izvještaj Skupština nije dobila, i evo iniciram, odnosno povlačim pitanje da se 

taj izvještaj Skupštini dostavi. 

 

Ja nisam siguran dali i mora usvojiti financijski plan Zavoda zdravstvenog osiguranja, ali analizirati ga 

svakako treba, i mislim da treba biti na dnevnom redu Skupštine. U Federaciji se i usvaja, ali evo 

ovdje sam čuo podijeljena mišljena, neki kažu da treba biti usvojen, neki ne, ali u svakom slučaju 

mora biti na dnevnom redu Skupštine HNK-a 

 

24.5.2011. 

Ja zapravo moram kazati da sam tražio izvještaj o radu komisije za analizu procesa privatizacije, i 

odgovorom zaista nisam niti mogu biti zadovoljan jer izvještaj nisam ni dobio. Umjesto toga odgovora 

dobio sam izvode zapisnika sa održanih sjednica komisije iz kojih jasno proizlazi da komisija nije 

uradila svoj zadatak, ali ne vidim razloga zašto to nije!? Skupština HNK-a dakle nije ni dobila nikakav 

izvještaj komisije, što smatram nedopustivim, pogotovo iz razloga što je u periodu koji je prethodio 

formiranju komisije u ovoj Skupštini, ali i u široj javnosti bilo puno optužbi na pojedince i instituciju, 

koji su zakonom ovlašteni da provode proces privatizacije, odnosno da su nanesene velike financijske 

štete ovom kantonu. Zato predlažem da se izvještaj o radu komisije za analizu procesa privatizacije 

uvrsti kao zasebna tačka dnevnog reda na jednoj od narednih sjednica. 
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19.12.2011. 

A današnje moje pitanje je vezano za problematiku kojom smo se danas podosta bavili, a to su 

finansije, pa me zanima u kojoj su fazi pripreme za realizaciju projekata Vjetropark u Podveležju 

Mostar i mini centrale na rijeci Neretvici u Konjicu? Znam da su obadva ova projekta bili praktički 

dovedeni u završnu fazu, naročito Vjetropark u Podveležju, gdje po mojim informacijama i te 

proceduralne manjkavosti su otklonjene, ako su i bile, a zaista se radi o dvije pozamašne investicije i 

čini mi se najizvjesnije u ovom kantonu koje bi mogle biti u narednoj godini i da donekle ublaže 

ovako tešku socijalno-financijsku situaciju u kantonu, jer Vjetropark u Podveležju instalirane snage 48 

megavata, investicija 110.000.000 KM, od kojih je samo za građevinsku operativu 25.000.000 KM, 

vjerovatno bi to radila, nadam se makar, domaća građevinska operativa, gdje vidim potom da recimo 

samo treba iskopati kamena 7.000 kubika, ne znam ugraditi betona 6.000 kubika, tako da ima tu dosta 

materijala koji bi se koristio opet iz BiH i Željezare „Zenica“, dakle upošljavanje domaće operative, a 

da su mini centrale u Konjicu, odnosno na rijeci Neretvici instalirane snage 26 megavata, a vrijednost 

investicije 120.000.000 KM, gdje je građevinska operativa 30.000.000 KM. Nadam se da bi zaista 

ovom realizacijom umnogome bila ova ekonomsko-finansijska situacija ublažena. 

 

5.3.2012. 

Ja ću kratko. Na pitanje postavljeno prije 3 mjeseca, a radilo se o investicionim projektima izuzetno 

značajnim za ovaj kanton, nisam dobio odgovor. Dakle, dokle se stiglo sa evo obnavljanjem procedure 

oko realiziranja projekta vjetropark na Podveležju i minihidrocentrala u Konjicu, mislim u Buturović 

Polju? Nisam dobio odgovor i nadam se da ću dobiti. 

 

A drugo, što sam na samom uvodu kod dnevnog reda možda jednu stvar problematizirao, a sad da bih 

dobio odgovor zaista pitam, ko je mogao objaviti u Službenom listu odluku, odnosno Finansijski plan 

Zavoda za zapošljavanje kada je zaključak ove Skupštine bio potpuno suprotan!? 

 

31.5.2012. 

U Službenom glasniku je objavljeno da je Vlada HNK-a isplatila po svojoj odluci određena sredstva 

na poziciji kultura i sport, pitam se kako je to moguće kada je isto u suprotnosti sa Zakonom o 

izvršenu Budžeta, odnosno član 30 jasno glasi –javni poziv prikupljanja aplikacija za dodjelu 

sredstava je obavezan i mora biti objavljen najmanje u dvije štampane dnevne novine koje se 

distribuiraju na području HNK-a? 

 

Drugo pitanje je vezano za zaključak Skupštine koja je bila tematska u aprilu mjesecu kada je 

zdravstvo u pitanju, vidjeli smo da ove zdravstvene ustanove je dočekao jedan velik problem isplate 

tužbi, odnosno presuda tužbi zdravstvenih radnika na temelju Kolektivnog ugovora. Jedan od 

zaključaka je bio da se kantonalno pravobranilaštvo uključi u ovaj proces, pa se ja pitam šta je do sada 

poduzelo kantonalno pravobranilaštvo na obustavi isplata i povratu sredstava zdravstvenim 

ustanovama po presudi suda za nepoštivanje Kolektivnog ugovora u zdravstvu koje je u suprotnosti sa 

odlukom, i to u dva navrata Ustavnog suda F BiH? Hvala lijepa. 

 

12.7.2012. 

Prvo ću kazat da sam dobio odgovor od ministarstva finansija na ranije postavljeno pitanje i gdje 

ministar odgovara da nije dovoljno razumio pitanje. Ja sam zaista htio da budem malo i kulturan i da 

kažem malo i indiskretan da ne ukazujem na jednu grubu grešku gdje Vlada zaista sama krši zakon u 

donošenju svojih odluka, a sada moram biti direktan i kazati, da je Vlada 20.04.2012. godine donijela 

dvije odluke koje su u potpunosti u suprotnosti sa Zakonom o izvršenju budžeta, da ne navodim opet u 
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čemu je. Ja nezadovoljan dakle odgovorom tražim ponovo pismeni odgovor. To je što se tiče prošlog 

pitanja. 

 

Drugo pitanje postavljam o situaciji u MUP-u HNK-a i obavezama da se u MUP-u konačno nakon 

puno vremena popuna radnih mjesta učini u skladu sa sistematizacijom, odnosno Pravilnikom o 

sistematizaciji i činovanju policijskih službenika. Podsjećam i na odluku sindikata koji je održao svoju 

sjednicu 10. aprila ove godine gdje je po iksti put ponovio te zahtjeve. A pitanje moje glasi: dali je 

završeno činovanje i raspored radnika u MUP-u HNK-a u skladu sa preuzetim obavezama, dakle 

Zakonom o MUP-u i Pravilnikom o sistematizaciji? 

 

13.9.2012. 

Poštovani predsjedavajući, dame i gospodo. Dobar dan svima. Ja bih postavio jedno vijećničko 

pitanje, možda više isprovociran zbog ranije postavljenog pitanja i jednog vrlo, vrlo oskudnog 

odgovora, a situacija ekonomska kakva nam je u kantonu govori današnji Nacrt izmjene ovoga 

Budžeta. Dakle, prihodovna strana očito ni ono što je planirano se ne puni. Znamo da jedan veliki 

uzdanik u našem kantonu bio je Vjetropark na Podveležju, znamo u kojoj fazi je bio izgradnje u bivšoj 

Vladi, od nove Vlade smo dobivali obećanja da će to vrlo brzo biti. Tako da me sad zanima zbog čega 

se ne gradi Vjetropark na Podveležju, i dali su tačne medijske informacije da instalisana snaga će biti 

za nekoliko puta manja po novom projektu? Hvala lijepa. 

 

21.12.2012. 

Moje pitanje je: Zašto Vlada HNK-a nije dala saglasnost na diobeni bilans Regionalnog medicinskog 

centra „dr. Safet Mujić“ Mostar i Opće bolnice Konjic, iako ju je na to obavezala Skupština HNK-a 

zaključkom broj 0201/17 od 13.09.? Samo malo podsjećanja. U skladu sa članom 234 Zakona o 

zdravstvenoj zaštiti, Službene novine 2010., obaveza Skupštine HNK-a i općina bila je da u roku od 

24 mjeseca od dana stupanja na snagu ovog zakona preuzmu osnivačka prava nad zdravstvenim 

ustanovama čiji su osnivači, a to nije uradila ni godinu i po dana kasnije. Ova Skupština je dala 

saglasnost na razdvajanje zdravstvenih ustanova, primarne od bolničke zdravstvene zaštite, usvojila 

statute bolnica, te zadužila resorno ministarstvo da zajedno sa zdravstvenim ustanovama provede 

zakonom predviđenu proceduru diobenog bilansa i omogući registraciju novonastalih ustanova kako je 

to predviđeno zakonom. 

 

I neka mi samo bude dozvoljeno da komentiram odgovor koji sam dobio na ranije postavljeno pitanje 

ovome ministarstvu privrede. Ja sam postavio pitanje u vezi vjetroparka na Podveležju i dobio sam 

korektan odgovor, samo on zaista sadrži puno nejasnoća, a kazao bih i puno neistina. Vjetropark na 

Podveležju je počeo još u prošlom sazivu vlade, ali ugovor o koncesiji JP Elektroprivreda je potpisan 

11.03.2011. godine i taj projekat je podijeljen u dvije faze, od kojih prvo idu dva vjetroagregata, a u 

drugoj fazi ide 14 vjetroagregata, instalirane snage po 2 megavata. U tom ugovoru rok za završetak, ali 

potpuni završetak i puštanje u pogon dva vjetroagregata je bio 31.12.2012. godine, 2011. godine, 

pardon. Zbog objektivnih razloga kako je navedeno ovdje i ono se može iščitat da su to očito bili i 

objektivni razlozi, napravljen je aneks ugovora, koji je napravljen 09.04. ove godine, 2012., i kako se 

jasno kasnilo sa i prvom i drugom fazom aneksom je prva faza, dakle dva vjetroagregata, dat je rok da 

se puste u pogon dva vjetroagregata do 31.12. ove godine. Dakle, još evo imamo deset dana jeli. O 

drugoj fazi nema ni govora. Ta prva faza kazano je šta je za nju učinjeno, da je Elektroprivreda dala 

kompenzaciju lokalnoj zajednici, što je jako dobro, ali da od toga se puno dalje nije otišlo, osim da su 

napravljeni i određeni geoistraživački radovi, da su neke mjerne stanice postavljene i da kako ovdje 

stoji da je provedena tenderska procedura. Kako sam na vrijeme dobio ovaj odgovor, prije ove 

skupštine na par dana, ja sam malo se raspitivao i zaista nigdje nema traga da je bilo kakav tender 
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uopšte u postupku, a još manje objavljen, pa me zaista zanima –dali je to tako ili nije? Jer rok od 10 

dana daj Bože da se ispoštuje, a pogotovo imamo i drugi rok za drugu fazu koji je isto tako dosta brzo, 

ali evo ako bude i ovako bit će dobro. Ostade da je od ovoga praktički sve što je ranije, u ranijim 

sazivima vlade dogovoreno, a to je kompenzacija lokalnoj zajednici. Hvala. 

 

13.3.2013. 

Dobar dan svima. Uvaženo predsjedništvo, dame i gospodo, članovi Vlade, mediji i gosti. Ja vas 

pozdravljam i evo želim se zahvaliti na odgovorima koje sam dobio od resornih ministarstava, to je 

ministarstvo zdravstva i ministarstvo za privredu. Ali evo prije nego što ću komentarisati ove 

odgovore, ovaj podnosim u ime Kluba S BiH-a, predsjedniku Skupštine inicijativu, dakle Klub S BiH-

a pokreće inicijativu da Skupština HNK-a zakaže tematsku sjednicu sa jednom tačkom dnevnog reda, 

a na temu –Deblokada zakonodavne i izvršne vlasti u Mostaru. Samo kratko obrazloženje. Poznata je 

činjenica da u Gradu Mostaru nije došlo do lokalnih izbora u oktobru 2012. godine zbog odluke CIK-a 

BiH-a kojom se određuju izbori za Gradsko vijeće Grada Mostara zato što Parlamentarna skupština 

BiH-a nije u ostavljenom roku izmijenila i dopunila ustavne odredbe Izbornog zakona u skladu sa 

predmetnom odlukom Ustavnog suda iz novembra 2010. godine. Neprovođenje ove odluke proizvelo 

je vrlo tešku socijalno-ekonomsku situaciju u Gradu Mostaru, u kojem ne postoji zakonodavna, a ni 

izvršna vlast, što najviše trpe budžetski korisnici Grada Mostara. Zato Klub poslanika S BiH-a smatra 

da ova Skupština treba da raspravlja o svim ovim pitanjima koja se odnose na nefunkcionisanje 

zakonodavne i izvršne vlasti u Gradu Mostaru, i da o tome iskaže svoj stav, odnosno animira 

odgovorne subjekte, prije svega Skupštinu BiH-a, na rješavanju ovog pitanja. Ovu inicijativu 

podnosim pismeno.  

A evo mali komentar. Ministarstvo zdravstva mi je odgovorilo na jedan ovako vrlo vješt način, ovaj da 

niko nije kriv, a ništa se nije odradilo kad je u pitanju registriranje po zakonu zdravstvenih ustanova, 

odnosno ovaj izdvajanje primarne zdravstvene zaštite od bolničke kad je u pitanju RMC Mostar i 

Opšta bolnica Konjic. Ja bih molio ministra svejedno da pokuša se aktivirati da se ovo rješenje ovaj 

nađe jer zaista ne postoje zakonske prepreke da se ova radnja odradi, a evo pod pokroviteljstvom i 

rukovođenjem gospodina ministra.  

Dobio sam treći odgovor od ministra privrede, a po pitanju dokle se došlo sa projektom vjetroparka na 

Podveležju. Ja sam tek ovim odgovorom totalno zbunjen, ali rekao bih i ja i Skupština da smo do sada 

očito krivo informirani, jer na moj drugi upit sam dobio odgovor da se aneks na ugovor koji je 

postignut još 2011. godine, bolje kazano da je to negdje bilo, da me ne držite baš za riječ, uglavnom 

više od dvije godine, to je bilo 11.03., evo taman ovaj 2011. godine, napravljen je ugovor o koncesiji 

za vjetropark na Podveležju. Taj ugovor, neću ga komentirati, ali je anektiran jednim aneksom u julu 

2012. godine, koji govori da se ovaj projekat dijeli u dvije faze i gdje će se prva faza, a bolje kazano 

instalacija, dva vjetroagregata, završiti do 31.12.2011., a ostalih 14 do 31.11.2012. Na moj upit zadnji 

ovaj da mi se ne slažu određeni iskazi u odgovoru pitao sam u kojoj je momentalno fazi, ministar je 

odgovorio, da je tenderska procedura u toku, da je objavljen tender, ali na moju opasku da se taj tender 

nije objavio u ovim javnim glasilima i tražio sam da mi se odgovori gdje je taj tender objavljen, sada 

dobivam odgovor na nekih 15-ak strana, tu je on, gdje vidimo da je proces praktički vraćen najmanje 

dvije godine unazad. Ovdje su zaista vrlo fino prikazani svi zapisnici sa ovih tijela koja su uključena u 

rješavanje ovog velikog, za nas velikog privrednog ovoga projekta, i jasno nade za cijelu Hercegovinu, 

ali je nevjerovatno da se sada poništava i osnovni ugovor, da se i aneks 1 praktički zaobilazi, i 

predlaže se aneks dva da se radi, bez zaista dovoljno razloga zbog čega se to radi. Ovdje je istina 

inicijativa glavnog koncesionara Elektroprivrede BiH-a i traži se od Ministarstva privrede HNK-a da 

ono odobri, odnosno da se aktivira na potpisivanju ovog ugovora, koji čitavi projekat vraća na 

početak, dapače, ovdje se iz jednog zapisnika da vidjeti da je i tek ovaj usvojen ugovor za, odnosno 

tek da se može ići u tenderisanje projekta koji govori o priključivanju na visoki napon u distributivnu 
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mrežu. Tako da ovdje stvarno vidi se da se ništa u biti nije odradilo. Mislim ja sam malo iznenađen što 

ovakve odgovore dobivamo potpisane od resornog ministra, koji apsolutno dezavuiraju i mene kao 

delegata, ali čini mi se i cijelu javnost. Tako da vidi se po ovome svemu da čak unutar ministarstva ne 

postoji, čini mi se da službe rade jedno, a ministar drugo, a pogotovo kad je u pitanju Elektroprivreda 

BiH-a i ministarstvo. Zato zaista, ovo sam ja dobio umjesto odgovora ove silne papire, i ne znam 

koliko je uopšte dopustivo ovako traćenje vremena i nekorištenje resursa za koji zaista imamo sve 

elemente. Da bude situacija još ovaj i gora, imam informaciju, i to vrlo pouzdanu, da je i 

Elektroprivreda BiH-a dobila milijon eura za provođenje ovog projekta, za pripremu projekta, i da 

zbog neurađenog posla u tom pripremnom dijelu sada su dobili opomenu da moraju vratiti taj milijon 

eura jer su to bila grant sredstva Evropske unije. Tako da je jedno razočarenje ovakvim stavom i ja 

mislim da svi mi imamo razloga da budemo razočarani najodgovornijim ljudima koji, evo da tako 

kažem, vode ovako vrlo ozbiljan resor. Hvala lijepa.“ 

 

 

 

11.4.2013. 

Imam jedno poslaničko pitanje, a problematika je šume. Situacija u kojoj se nalazimo ovaj u 

nedefinisanom zakonodavnom okviru, mnogi građani Opštine Konjic se žale na pojačanu sječu i 

pojačan odvoz tog šumskog bogatstva, pa bez obzira i što i ne postoji zakon o tome mislim da bi 

resorno ministarstvo i ovaj MUP trebali i imaju svakako prostora za djelovanje, pa je moje pitanje 

upućeno –dali su evo tačne ove informacije od strane građana o pojačanoj sjeći i izvozu šumskog 

bogatstva i dali ove institucije, dakle ministarstvo privrede, poljoprivrede i šumarstva, dali šta 

poduzimaju, odnosno MUP kantona HNK-a? Hvala. 

 

 

Ime i prezime 

Adis Bubalo 

Stranka S BIH 

Mandat 1 

Pozicija zastupnik 

Povjerenstvo Povjerenstvo za 

graditeljstvo,prostono uređenje i 

zaštitu okoliša 

Nazočnost zasjedanjima 

skupštine 

 

40/44 

Nazočnost sjednicama 

povjerenstva 

1 

Zastupnička pitanja 23 

Inicijative 2 

Diskusije 24 

Amandmani 47 

 

 

15.4.2011. 

Da li Vlada HNK-a ima namjeru i ako ima kada misli ispuniti svoje obaveze po zaključku Skupštine iz 

ranijeg saziva ovaj vezano da se očituje na tekst zakona o Parku prirode Rujište, koji je dostavljen 

prošlog ljeta kad je isti u skupštinsku proceduru stavio poslanik Stranke za BiH Arif Jelovac, i šta je 

razlog da se do sada nekih 8-9 mjeseci ignoriše zaključak Skupštine? 
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24.5.2011. 

S obzirom da sam ja na prošloj sjednici, 15.04.-og postavio jedno poslaničko pitanje i na njega nisam 

dobio odgovor, ni pismeno, ni usmeno, a odnosi se na šutnju Vlade o zaključku Skupštine da se očituje 

o dostavljenom prijedlogu Zakona o Parku prirode Rujište, a u skladu sa Poslovnikom tražim od 

kolegija Skupštine da na prvoj narednoj sjednici Skupštine ovo pitanje stavi na dnevni red. 

 

19.12.2011. 

Moje poslaničko pitanje je isto tako u cilju pripreme za raspravu o Budžetu za 2012. godinu, a 

upućeno je ministarstvu obrazovanja. Znači da se izračuna i tabelarno prikaže koliki su izdaci, troškovi 

po učeniku u srednjem i osnovnom obrazovanju, posebno za svaku općinu u HNK-a pojedinačno. 

 

31.5.2012. 

Pozdravljam sve prisutne kolege zastupnike i goste. Ja imam dva poslanička pitanja. Prvo je vezano za 

koncesije. Znači kako postoji veći broj zahtjeva, a to smo vidjeli za izdavanje koncesija, te s obzirom 

koliko sam vidio da i na ovoj sjednici je Vlada inicirala prijedlog da se Vladi daju ova ovlaštenja 

komisije za koncesije za određene predmete, moje pitanje glasi –kada će se formirati komisija za 

koncesije HNK-a i zašto to pitanje još uvijek nije pokrenuto? Ova problematika treba što hitnije da se 

riješi jer je to jedan ogroman resurs i potencijal za razvoj kompletnog kantona. 

 

Drugo pitanje je, ovaj znači tražim da mi se dostavi spisak svih isplaćenih grantova od strane Vlade 

HNK-a u mjesecu aprilu sa nazivima korisnika, kome su isplaćeni grantovi, u kom apsolutnom iznosu 

i relativnom, to jest procentualnom iznosu u odnosu na Budžet? 

 

12.7.2012. 

Pozdravljam sve prisutne kolege i kolegice zastupnike i članove Vlade i rukovodstvo Skupštine. Ja 

sam prošli put postavio 2 pitanja, jedno ministarstvu finansija, jedno ministarstvu privrede, i dobio 

sam odgovor što je napredak jedan. Međutim, odgovorom ministarstva privrede nisam apsolutno 

zadovoljan i tražim novi odgovor. Ja sam pitao kada će se formirati komisija za koncesije i zašto nije, 

a dobio sam odgovor ko je imenuje, kako je imenuje, kakva je njena struktura, a to sam znao i prije jer 

to stoji i u zakonu. S obzirom na neprimjeren odgovor, koji mi liči čak i na nepoštivanje ove Skupštine 

i nas zastupnika, kao pojedinac proširujem svoje poslaničko pitanje, a to je ko je odgovoran zašto 

nemamo komisiju za koncesije jer neko mora biti odgovoran za svoj eventualni nerad? Ovo tim prije 

jer je puno zahtjeva na terenu za koncesijama, a Vlada osim priče o koncesijama ne čini elementarni 

korak ka dodjeli koncesija. 

 

A drugo mi je jedna inicijativa, znači inicijativa je da se provjeri dali Vlada HNK-a ima zakonska i 

ustavna ovlaštenja da u periodu turističke sezone zabrani promet šleperima i kamionima sa 

prikolicama tokom vikenda, osim u noćnim satima, i da ukoliko postoje pravne pretpostavke Vlada 

HNK-a uradi nešto po tom pitanju 

 

13.9.2012. 

Pozdravljam sve prisutne. Moja dva poslanička pitanja vezana su za požare. Znači poznato je da je 

kompletno područje HNK-a mjesecima napadnuto požarima, koji su uzrokovali veliku materijalnu 

štetu. Materijalna šteta i životi građana bili su posebno ugroženi na području Opštine Konjic 

mjesecima, ljudi danima nisu mogli disati. Svi odgovorni su zakazali, od kantonalne Vlade, Štaba 

civilne zaštite, Uprave za civilnu zaštitu i vatrogastvo. Prvo ih je zimus iznenadio snijeg, ljetos požari, 

a sljedeće su vjerovatno poplave. Ja sugerišem da se pripreme da ih poplave ne iznenade.  
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Pitanja konkretna. Znači šta je konkretno učinio kantonalni Štab civilne zaštite u pripremi za sezonu 

požara kao preventivu, a šta tokom samog trajanja požara kao aktivnu akciju? 

 

I drugo, pitanje –zašto se čekalo toliko dugo, više od mjesec dana požara da bi se proglasilo vanredno 

stanje, odnosno ko je odgovoran za to? Hvala. 

 

21.12.2012. 

Prvo je za ministarstvo saobraćaja i veza. Znači regionalni put Konjic-Boračko jezero je u veoma 

lošem stanju, godinama bez ikakvih značajnijih ulaganja i velikim dijelom je u funkciji samo jedna 

saobraćajna traka, velika je frekvencija vozila, a pogotovo u ljetnom periodu, i vožnja tim putem je 

više nego rizična. Znači s obzirom da je Boračko jezero jedna turistička destinacija, a put Konjic-

Boračko jezero je njegova najslabija tačka, i posjećenost Boračkom jezeru je znatno manja upravo 

zbog puta, pitanje glasi: dali se u 2013. planiraju ikakva značajnija ulaganja, rekonstrukcije u taj put? 

 

Na osnovu kojih kriterija, podloga i podataka je donesena Odluka o deficitarnim zanimanjima u 

akademskoj 2012./2013. godini, a koja je bila podloga za konkurs za dodjelu stipendija? 

 

 

 

13.3.2013. 

Pozdravljam sve prisutne kolege i kolegice. Evo ja se zahvaljujem na odgovorima na postavljena 

pitanja ministarstvu saobraćaja i ministarstvu obrazovanja, znači koja sam imao dva, dobio sam 

odgovor. Imam poslaničko pitanje za Vladu HNK-a. Dali se pri predlaganju i donošenju novih zakona, 

a koji se tiču prirodnih resursa na nivou HNK-a: šume, vode, poljoprivredno zemljište, itd., vodi 

računa o presudi Ustavnog suda BiH-a, a koja se odnosi na status državne imovine?  

 

11.4.2013. 

Ja pozdravljam sve prisutne kolege i kolegice zastupnike, goste, članove Vlade, itd. Ja imam jedno 

pitanje i jednu inicijativu. Inicijativa se odnosi, da kaže malo uvoda, na ovoj web stranici ovog 

virtualnog parlamenta postavio sam poslaničko pitanje, anketno, ne poslaničko, izvinjavam se, ovaj 

vezano za ovu problematiku mentora i savjetnika ko je u pravu -Vlada, sindikati, ovaj da je to sve 

politika, i na vrlo respektabilnom uzorku dobio sam rezultate ankete, da je ne znam Vlada u pravu 

15\%, sindikati 41\%, sve je to politika 44\%, itd. Nije reklama za ovo, ali eto čisto ovaj kao uvod. 

Zaista oko ovoga se vodila velika polemika i ovaj jedni pritišću druge, ja lično kao zastupnik dobio 

sam dosta inicijativa od ovih prosvjetnih radnika da će to te dovesti do rada na crno, te ovo, te ono, i u 

tom smislu pokrećem inicijativu, tražim od nadležnog ministarstva da se zakonski uredi oblast 

savjetništva i mentorstva u obrazovanju.  

 

A pitanje poslaničko je Vladi i ministarstvima i institucijama na koje se odnosi. Znači dali su kod 

izvršenja trošenja Budžeta u 2012. godini ispoštovani članovi 29 i 30 Zakona o izvršenju budžeta, koji 

se odnose na sredstva po ekonomskim kontima 614 000 kad unaprijed nije poznat korisnik 

predviđenih sredstava, kada je objavljen javni poziv za aplikaciju i kojim medijima? Hvala.“ 

 

26.7.2013. 

Pozdravljam sve prisutne kolege i kolegice. Ja imam dva poslanička pitanja. Prvo je vezano za 

koncesije. Znači nakon donošenja Zakona o koncesijama, koji je ovaj saziv Skupštine donio, bilo je 

potrebno formirati i komisije za koncesije. Pitanje: „U kojoj je fazi proces formiranja komisija za 

koncesije, odnosno imenovanje članova? 
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26.7.2013. 

Da li je i koliko je izdato koncesija nakon stupanja zakona na snagu i koji su finansijski efekti za 

HNK-a?“ 

 

A  pitanje je za Ministarstvo unutrašnjih poslova. Znači u posljednje vrijeme građani Konjica su 

izloženi bukvalno napadima organizovanih prosjaka oko Gradske pijace i u rejonu oko Stare ćuprije, i 

to je pojačano sa dolaskom turističke sezone. Pitanje je: „Šta MUP radi po tom pitanju“? Isto se odnosi 

i na Mostar, užu gradsku zonu gdje je praktično nemoguće parkirati vozilo, čak i na označenim 

parkinzima a da ne budete napadnuti od prosjačkih organizovanih ekipa!? Hvala.“ 

 

19.11.2013. 

Pitanje, prvo je, nadopuna mog jednog od prošlih pitanja, a vezano za, da je zakonom o izvršenju 

budžeta utvrđeno da se za grantove sa nepoznatim primaocima objavljuje javni poziv za prikupljanje 

aplikacija. Pitanje je konkretno, dali je takav javni poziv raspisan za stavke: „ostali izdaci za kulturu 

40.000 KM, ostali izdaci za sport 200.000 KM, grant za izgradnju vjerskih objekata, i transfer za 

poticaje industrijske proizvodnje“? Ako jeste, molim da nas informišete gdje i kad je objavljen poziv, 

a ako nije zašto nije, s obzirom da se ove stavke nalaze i u rebalansu budžeta. 

 

Sljedeće poslaničko pitanje je, da se u rebalansu budžeta za 2013. godinu kao i u narednom budžetu 

vjerovatno, jeli za 2014. godinu, nalazi određen broj projekata različitih naziva: „KEPASS“,„ADRI 

GOV“, „PROVEDBENI PARTNER“, „IPA“ „GREAN MOUNTAIN“, „SHAPE“, itd. Za ove 

projekte je po rebalansu planirano 632.870.000 KM. Da se pogrešno ne shvatim, nemam ništa protiv 

ovih projekata, samo pošto mi kao zastupnici svake godine odobravamo sredstva za iste, molim da 

nam se daju podaci o tome, šta su ti projekti, šta im je namjena i svrha, zašto se troše planirana 

sredstva i koji su benefiti od istih? Hvala. 

 

4.2.2014. 

Pozdravljam sve prisutne kolege i kolegice. Ja imam dva zastupnička pitanja. Prvo je, znači svjedoci 

smo da se u našem kantonu u svim opštinama vrši eksploatacija prirodnih resursa. Usvojenim 

zakonom o koncesijama precizirano je kako i pod kojim uslovima se daju koncesije i kako se utvrđuje 

naknada. Tražim da se dostavi lista svih potpisanih koncesionih ugovora na prostoru kantona sa 

rokovima važenja, kao i jediničnim i ukupnim iznosima naknada za koncesije za svaki pojedinačni 

slučaj. Nešto prije sam slično već tražio, međutim nisam dobio ovaj potpunu informaciju. 

 

I drugo pitanje, evo i to smo prošli put, kolega Omerović je pitao, ali evo ja ću danas kao poslaničko. 

Zašto danas, znači 4. februara, još uvijek nemamo utvrđen Nacrt Budžeta HNK-a za 2014. godinu!? 

Hvala. 

 

7.4.2014. 

Ja pozdravljam sve prisutne, članove Vlade i kolege zastupnike. Ja imam dva pitanja. Prvo je, znači 

temeljem odluke Vlade HNK-a o usvajanju Programa zapošljavanja pripravnika u 2014. od 6. marta, a 

u svezi programa jačanja konkurentnosti na tržištu rada, Vlada HNK-a je raspisala javni konkurs za 

prijem pripravnika, broj taj i taj, od 19. marta 2014. godine. Da kažem podržavam i pohvaljujem ovu 

inicijativu ovaj za prijem pripravnika, međutim pored potrebnih uslova i dokaza koje kandidati treba 

da ispunjavaju predviđen je i intervjuu. Ova odredba je suprotna sa zakonom o državnoj službi i 

suprotna je pravilniku o jedinstvenim kriterijima i postupku izbora i prijema pripravnika sa visokom 

stručnom spremom u organe državne službe F BiH, Službene novine F BiH broj 4/13. Pomenutim 
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pravilnikom, član 5, utvrđuju se samo tri kriterija za izbor pripravnika, i to: prosjek ocjena završenog 

studija, trajanje nezaposlenosti nakon sticanja diplome visoke stručne spreme prema evidenciji 

nadležne službe za zapošljavanje, i pod 3) invalidnost. Ovo nije jedina nepravilnost u konkursu. Znači 

pitam Vladu HNK-a, po kojem zakonu je objavila pomenuti konkurs? I tražim da se isti uskladi sa 

zakonom o državnoj službi i pravilnikom o jedinstvenim kriterijima i postupku izbora i prijema 

pripravnika sa visokom stručnom spremom. Da se kriteriji intervjua ili kako ga popularno zovu 

umjetničkog dojma, u ovom slučaju izbace, te da se prijem pripravnika obavi po kriterijima datim u 

pravilniku, kako bi osigurali pošteni i pravičan pristup. To bi bilo prvo pitanje. 

 

A drugo je, da se u Skupštinu HNK-a dostavi izvještaj o reviziji finansijskih izvještaja budžeta HNK-a 

za 2012. i 2013. godinu. Hvala. 

 

13.6.2014. 

Pozdravljam sve prisutne kolege i kolegice. Imam dva zastupnička pitanja, iako redovno ne dobijam 

odgovore ni na jedno moje pitanje, ali evo postavit ću pitanja. Znači prvo pitanje, da je Vlada usvojila 

informaciju o izradi programa i utrošku sredstava utvrđenih Proračunom HNK-a za 2013. godinu, za 

ministarstvo poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede, sa pozicije namjenska sredstva vodoprivrednih 

naknada za 2013. godinu. Imajući u obziru iskustvo sa posljedicama poplava u BiH i neadekvatnom 

trošenju novca za pomenute namjene tražim da se informacija o izradi programa i utrošku sredstava 

utvrđenih Proračunom HNK-a za 2013. godinu, za ministarstvo poljoprivrede, šumarstva i 

vodoprivrede, namjenska sredstva, dostavi svim zastupnicima u Skupštini HNK-a. 

 

I drugo pitanje, isto tako znači tražim da se zastupnicima u Skupštini HNK-a dostavi informacija 

Uprave za civilnu zaštitu i vatrogastvo o pričinjenoj materijalnoj šteti na objektima Vlade i drugih 

organa kantonalne uprave i Skupštine od 25.03.2014. godine. Hvala. 

 

Ime i prezime 

Albert Šunjić 

Stranka HSP 

Mandat 2 

Pozicija zastupnik 

Povjerenstvo Povjerenstvo za utvrđivanje 

istovjetnosti tekstova na jezicima 

konstitutivnih naroda i informiranje 

Nazočnost zasjedanjima 

skupštine 

 

34/35 

Nazočnost sjednicama 

povjerenstva 

2 

Zastupnička pitanja 17 

Inicijative 4 

Diskusije 17 

Amandmani 3 

 

23.11.2011. 

Ovo zastupničko pitanje nije usmjereno kao pitanje prema Vladi, jer držim otprilike da nije korektno, 

ova Vlada nije ni 100 dana zasjela, u tih 100 dana direktno Vladi postavljat neka zastupnička pitanja. 

Ovo zastupničko pitanje prvenstveno je usmjereno na menadžment Kliničke bolnice „Bijeli Brijeg“ 

Mostar i na Zavod zdravstvenog osiguranja. Znači zastupničko pitanje bi glasilo: U svakodnevnom 
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kontaktu sa građanima županije u njihovih izjava da osobno moraju kupovat lijekove prilikom odlaska 

u Kliničku bolnicu „Bijeli Brijeg“ Mostar i napisima u medijima da je Klinička bolnica u velikim 

dugovima, spominje se od 38.000.000 do 40.000.000 KM, pa evo u zadnje vrijeme govore i 

50.000.000 KM, te postavljam pitanje: zašto županije ne preuzmu osnivačka prava, zašto se ne 

promijeni statut koji je još od 1996. godine i zašto županije ne daju članove u Nadzorni odbor? To bi 

bilo pitanje. 

 

Da li je Klinička bolnica Mostar registrirana kao Sveučilišna klinička bolnica Mostar? Dali je 

regularan treći mandat ravnatelja Kliničke bolnice Mostar, i dali je isti u sukobu interesa s obzirom da 

obnaša funkciju ravnatelja Kliničke bolnice Mostar, a prodekan je za nastavu na Medicinskom 

fakultetu Sveučilišta u Mostaru? 

 

5.3.2012. 

Ja bih postavio ovom prilikom 2 zastupnička pitanja. Prvo se odnosi ministarstvu poljoprivrede, znači 

to bi bilo ono pitanje o statusu djelatnika JP Šume Herceg-Bosne. Ono bi glasilo: Zašto se do sada nije 

riješilo pitanje JP Šume Herceg-Bosne i kome odgovara ovako nesređeno stanje koje je odvelo ovu 

firmu u propast, djelatnicima ovog poduzeća nije isplaćeno 40 prethodnih plaća, kad će poduzeti 

konkretne mjere i radnje u cilju rješavanja problema djelatnika ovog poduzeća? 

 

Drugo bi bilo pitanje za ministarstvo pravosuđa, uprave i lokalne samouprave. Kad će se donijeti 

zakon o lokalnoj samoupravi, odnosno ono narodskim jezikom rečeno kad će profunkcionirati mjesne 

zajednice, evo prije svega mislim u Gradu Mostaru, a i u ostalim sredinama? Hvala 

 

30.4.2012. 

Pozdravljam cijenjeno predsjedništvo, pozdravljam kolege zastupnike i goste. Ja bih postavio 

zastupničko pitanje, a odnosi se, znači pitanje je usmjereno na Ministarstvo prometa i veza HNŽ-a i na 

Ministarstvo unutarnjih poslova HNŽ-a. Znači postavljam zastupničko pitanje usmjereno Ministarstvu 

prometa i veza i Ministarstvu unutarnjih poslova HNŽ-a, a odnosi se na stanje u prometu, prije svega u 

Gradu Mostaru i okolnim mjestima i prigradskim naseljima: „Šta će se učiniti da se konačno pomaknu 

raznorazni trgovci koji prodaju drva, ugalj, đubrivo, cvijeće, maskirne uniforme, odjevnu garderobu na 

izuzetno frekventnom raskrižju Rodoč-Aluminijski kombinat-Mostar? 

 

„Kada će se iznaći odgovarajuće rješenje da šleperi od 30 tona nosivosti ne prolaze kroz naseljeno 

mjesto Ulog na podruju Rodoča i time ugrožavaju promet prvenstveno učenika do škole i nazad? 

 

31.5.2012. 

Pozdravljam sve kolege, cijenjeno predsjedništvo, Vladu, predstavnike medija i međunarodne 

zajednice. Evo kao zastupnik bih pokrenuo jednu inicijativu, naime obratio bih se Ministarstvu 

unutarnjih poslova HNŽ-a i Ministarstvu pravosuđa, uprave i lokalne samouprave HNŽ-a. Ovim 

putem obraćam se inicijativom za pokretanje izmjene Pravilnika o registraciji motornih vozila BiH, a 

odnose se na poglavlje o registraciji motocikla. Naime, poznato je da se motocikli koriste samo jedan 

dio sezone u godini, i to u proljetnim i ljetnim mjesecima, pa bi bilo logično da im se omogući 

sezonska registracija, a ne godišnja kako je propisano Pravilnikom o registraciji motornih vozila BiH. 

Molim navedene naslove da razmotre inicijativu o registraciji motocikla na 3 ili 6 mjeseci. 

 

12.7.2012. 

Pozdravljam cijenjeno predsjedništvo, gospodina predsjednika, cijenjene kolege, medije, predstavnike 

međunarodne zajednice. Ja ću postaviti 2 zastupnička pitanja. Prvo zastupničko pitanje odnosi se 
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prema Agenciji za privatizaciju HNŽ-a i Ministarstvu gospodarstva HNŽ-a, ovo pitanje su i kolege 

prije mene postavljale i dobijali smo određene odgovore. Međutim, nakon određenih i razgovora, prije 

svega sa obespravljenim radnicima na području naše županije dobio sam jednu zamolbu da postavim 

zastupničko pitanje, znači kada će se ozbiljno pristupiti procesu revizije privatizacije u HNŽ-u? 

Pitanje je znači upućeno prema Agenciji za privatizaciju HNŽ-a i Ministarstvu gospodarstva HNŽ-a? 

 

A drugo bi bilo zastupničko pitanje upućeno Ministarstvu graditeljstva i prostornog uređenja HNŽ-a, 

dali su nižim oblicima planova urbanističkih, regulacijskih, provedbenih i prostornih planova 

predviđene biciklističke staze, to prvenstveno mislim na Grad Mostar, znači ovo područje ono dole od 

Mahale i u samom gradu gdje su biciklisti, poštivajući njihovu želju za rekreacijom, problem u 

prometu i sebi a i vozačima. Hvala vam lijepo. 

 

13.9.2012. 

Hvala predsjedniče. Pozdravljam cijenjeno predsjedništvo, pozdravljam kolege, predstavnike medija i 

međunarodne zajednice. Postavio bih dva zastupnička pitanja. Prvo se pitanje odnosi prema Upravi za 

civilnu zaštitu i vatrogastvo u HNK/Ž. Poznato je da je tijekom zimskih mjeseci padanja snijega naša 

županija doživjela pravi kaos i jedina svijetla točka tada su bili pripadnici Gorske službe spašavanja. 

Također tijekom ljetnih mjeseci izbili su katastrofalni požari na prostoru naše županije i tada se 

Vatrogasna služba pokazala prilično neopremljenom, te nije mogla odgovoriti teškoj elementarno 

nepogodi. Isto tako poznato je da je Federalna vlada davno prepustila vojarnu-kasarnu u Rodoču i 

proglasila je kao neperspektivan vojni objekat na upravljanje našoj Vladi, odnosno Upravi za 

vatrogastvo i civilnu zaštitu sa namjerom da se formira Centar civilne zaštite i vatrogastva. Međutim, 

isto tako poznato vam je da se tu do danas nije učinilo ništa i da se objekat i dalje devastira, odnosno 

da u objektu po riječima ovih upravnika trenutno nema ni struje ni vode. Postavljam pitanje- dali 

Uprava za civilnu zaštitu i vatrogastvo namjerava osposobiti odgovarajući centar za zaštitu građana i 

županije od elementarnih nepogoda koje pogađaju našu županiju? 

 

Drugo zastupničko pitanje bilo bi –dali je naša Vlada upoznata sa događanjima oko projekta „Gornji 

horizonti“ i kako će izgradnja tog projekta utjecati na riječne tokove u našoj županiji? Pri tom 

prvenstveno mislim na moguće katastrofe koje bi se desile ako bi to utjecalo na izvore Bune i Bunice. 

Hvala. 

 
15.1. 2013. 

Pozdravljam cijenjeno rukovodstvo, kolege zastupnike, predstavnike medija i organizacija iz civilnog 

društva. Evo ovo bi bilo jedno moje vijećničko pitanje, odnosno inicijativa, obraćam se rukovodstvu 

Skupštine, odnosno kolegiju Skupštine, znači obraćam se rukovodstvu Skupštine sa inicijativom i 

zamolbom da uputimo pismo Visokom predstavniku i državnom Parlamentu sa zamolbom da se usvoji 

Odluka o privremenom financiranju za Grad Mostar za prvo tromjesečje 2013. godine kako se ne bi 

paralizirao i ionako težak život u Gradu Mostaru koji je administrativni i gospodarski centar naše 

županije. Eto zamolio bih ako vi možete na jednom na kolegija da raspravite o tome pošto je to 

sastavni dio naže županije, da u ime nas, odnosno u ime kolegija ili rukovodstva Skupštine uputite ovu 

inicijativu prema dva ova tijela. Hvala.“ 

 

Ista je situacija i sa Gradom Mostarom, pa da li će imati ikakvih posljedica na Grad Mostar, ovi ljudi 

što su konkurirali posljedica što nema trenutno Gradskog vijeća u Mostaru, ne radi? Ne znam kakvo je 

stanje u Gradskoj upravi Mostara?“ 

 

13.3.2013. 



Monitoring Skupštine Hercegovačko-neretvanske županije/kantona 
 

Centri civilnih inicijativa  107 
 

Hvala gosp. predsjedniče. Pozdravljam cijenjeno predsjedništvo, kolege, medije i nevladin sektor. 

Postavio bih zastupničko pitanje kojeg sam dobio od grupe mještana naselja Rodoč, koji imaju nasade 

voćaka u blizini tvornice „Soko“. Dobio sam informaciju da otpadne vode iz tvornice „Soko“ utiču na 

stradanje nasada trešanja, te bih zamolio ministarstvo da ispita te navode. Zastupničko pitanje upućeno 

je ministarstvu trgovine, turizma i zaštite okoliša. Hvala.“ 

 

17.9.2013. 

Hvala predsjedniče. Pozdravljam rukovodstvo Skupštine i kolege, premijera i Vladu, medije i 

predstavnike nevladinih organizacija. Ja bio postavio jedno zastupničko pitanje, a odnosi se na 

Ministarstvo obrazovanja. U razgovoru sa više djelatnika Osnovne škole Bartol Kašić dobio sam 

određenu informaciju od njih kako im je u posljednje vrijeme dosta kasnila ova naknada za prijevoz, 

to mislim na nastavnike i učitelje, kao navodno kad im je trebao legnut taj prijevoz za određeni mjesec 

da su neki djelatnici škole tužili školu pa su sva ta sredstva otišla tim djelatnicima, koji su dobili po 

4.000, 5.000 KM, a ovi su određeni i dalje ostali na čekanju. Pa bih postavio pitanje Ministarstvu 

obrazovanja. Poznato je da u posljednje vrijeme imamo problema sa prijevozom učenika, a također i 

sa naknadama za prijevoz za nastavnike i učitelje, pa bih zamolio ministarstvo da dadne informaciju 

kakvo je trenutno stanje sa naknadom prijevoza za djelatnike osnovnog obrazovanja. Hvala.“ 

 

19.11.2013. 

Hvala predsjedniče. Pozdravljam predsjedništvo, kolege, predstavnike medija i predstavnike 

međunarodne zajednice, kao i Vladu. Moje zastupničko pitanje zaista biti će kratko, pošto su 

informacije za nas zastupnike iz tog domena isto kratke ili hajmo reći nikakve. Zastupničko pitanje se 

odnosi na Ministarstvo zdravstva, rada i socijalne skrbi, odnosno Zavodu zdravstvenog osiguranja 

HNŽ-a. Pitanje glasi: „Dali je točna informacija da je Zavod zdravstvenog osiguranja HNŽ-a u 

gubitku, koliki je taj iznos i kako su nastali ti dugovi? Pošto mi, i ja osobno, kao i većina zastupnika, te 

informacije smo doznali iz medija“. Hvala. 

 

30.12.2013. 

Pozdravljam sve nazočne. Ovo je zastupničko pitanje, inicijativa, obraćam se ministarstvu zdravstva, 

rada i socijalne skrbi sa inicijativom da pokušaju u suradnji sa ministarstvom obrazovanja, 

ministarstvom gospodarstva i sa ostalim nivoima vlasti općina u županiji i Federaciji iznaći 

mogućnosti sufinanciranja pripravničkog staža na način da se svim studentima sa prostora naše 

županije omogući odrađivanje pripravničkog staža. Hvala. 

 

 

Ime i prezime 

Tomislav Perić 

Stranka NSRZB 

Mandat 1 

Pozicija zastupnik 

Povjerenstvo Povjerenstvo za gospodarstvo, 

poduzetništvo i poljoprivredu 

Nazočnost zasjedanjma 

skupštine 

 

43/44 

Nazočnost sjednicama 

povjerenstva 

2 

Zastupnička pitanja 14 

Inicijative 4 
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Diskusije 20 

Amandmani 3 

 

 

23.11.2011. 

Zanima me visina primanja, odnosno naknada članovima upravnih i nadzornih odbora javnih 

poduzeća, zavoda i ostalih institucija koje to imaju, a koje su u sklopu naše županije? 

 

5.3.2012. 

Jeli od imenovanja nove Vlade do danas bilo upošljavanja novih djelatnika i ukoliko jeste da nas 

izvijestite u kojim sektorima i koliko? 

 

Volio bih prosječnu plaću uposlenih u proračunskim fondovima i u vanproračunskim fondovima, da 

mi se dostavi kolika je prosječna plaća u ministarstvima, a kolika u vanproračunskim fondovima 

 

30.4.2012. 

Molim da mi se, odnosno evo i sada svima nama dostavi popis svih vozila koje se vode kao službena i 

osoba koje ih duže, a tu mislim na sve institucije proračunske i izvanproračunske, izuzev MUP-a? 

 

Kolika je novčana vrijednost potrošnje goriva od početka godine do danas po svakom duženom 

službenom vozilu? 

 

 

31.5.2012. 

Molim da mi se dostavi popis svih tvrtki sa iznosima poticaja, odnosno subvencija za zapošljavanje 

koje je Služba za zapošljavanje isplaćivala istima tijekom 2011. godine i do sadašnjeg dijela 2012. 

Godine 

 

Želim da me se izvijesti dali je Uprava Zavoda za zdravstveno osiguranje suficit od prihoda ostvaren u 

2011. godini isplaćivala postojećim zaposlenicima putem plaća, naknada, nagrada, odnosno bilo kojih 

drugih sličnih primanja 

 

12.7.2012. 

Dobar dan još jedanput. Ja bih postavio nekoliko pitanja i tražio objašnjenja jer još 05.03.2012. godine 

ja sam postavio bio jedno pitanje da mi se dostavi podatak o prosječnim plaćama u ministarstvima i 

prosječnim plaćama u izvanproračunskim fondovima, to znači u Službi za zapošljavanje i u Zavodu za 

zdravstveno osiguranje. I gosp. Hadžihusejnović, ministar finansija mi je dostavio podatak o 

prosječnoj plaći u ministarstvima, dakle ovim putem mu se zahvaljujem. Međutim, nikada nisam 

dobio informaciju koju zahtijevam od ministra ili zdravstva ili resornih rukovoditelja službi koje sam 

naveo. 

 

I drugo pitanje, na prošloj Skupštini sam postavio sljedeće pitanje, također nisam dobio odgovor. Ja 

molim od predsjednika Skupštine i kolegija obrazloženje zašto se to uredno ne dostavlja, a radi se o 

sljedećem -zahtijevao sam odgovor dali je istina da je u prošloj 2011. godini iz viška ostvarenih 

prihoda u odnosu na rashode Zavod za zdravstveno osiguranje vlastitim djelatnicima isplaćivao plaće, 

nagrade ili neke druge jeli novčane iznose, dok s druge strane znamo da u bolnicama nije bilo lijekova, 

sanitarija i svega ostaloga.  

I drugo pitanje, prošli put koje sam postavio, je bilo, da mi se dostavi informacija -popis svih poduzeća 
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i novčani iznosi kojim služba za zapošljavanje subvencionira zapošljavanje u tim poduzećima, jeli 

pošto je poznato da se od iznosa sredstava jedan dio poduzeća financira - novi zaposlenici, itd., itd. 

Nikad nisam dobio odgovor na pitanje. Hvala 

 

13.9.2012. 

Dobar dan svima, i sve skupa vas srdačno pozdravljam. Obzirom da sam 31.05.2012. godine postavio 

zastupničko pitanje na koje nisam dobio odgovor želim isto to pitanje uputiti ponovo sada. A ono 

glasi, da mi se dostavi popis svih tvrtki sa iznosima poticaja, odnosno subvencija za zapošljavanje koje 

je Služba za zapošljavanje isplaćivala istima tijekom 2011. godine i dosadašnjeg dijela 2012. godine? 

 

20.3.2013. 

Dobar dan svima. Sve skupa ja vas srdačno pozdravljam. Želio bih postaviti jedno pitanje i ujedno 

prokomentirati sljedeće situaciju. Naime, mi smo bili usvojili jedan zaključak da će se održati 

tematska sjednica o nezaposlenosti, odnosno o zaposlenosti, pošto ja vidim to je prošlo već pola 

godine, jeli održala se i tematska sjednica o zdravstvu, vidimo kakvi su rezultati, održala se i tematska 

sjednica o školstvu, odnosno obrazovanju, vidimo da ima mnogo neriješenih situacija, evo ja bih 

zamolio kolegij Skupštine da me izvijesti hoće li se uopće ta tematska sjednica o nezaposlenosti 

održavati? Jer ako nas ne interesira taj segment, pošto znamo da je u 2012. godini došlo do dodatnog 

povećanja broja nezaposlenih, ako se nešto može napravit da to prokomentiramo, ako ne može da 

jednostavno kažemo da nećemo o tome pričati i gotovo!?“ 

 

I druga stvar, ja bih zamolio rukovodstvo Skupštine da mi pomogne da dobijem odgovor na 

zastupničko pitanje koje sam postavio još nekada ihi-hi, a odnosilo se na to da mi Služba za 

zapošljavanje dostavi izvještaj o utrošku sredstava za pomoć pri zapošljavanju, jeli ja nikad nisam 

dobio odgovor na to pitanje, a tražio sam da mi se dostavi raspodjela sredstava za subvencioniranje 

zapošljavanja za 2012. i 2011. godinu. Evo ako kolegij Skupštine misli da je korektno da se 

zastupnicima ne dostavljaju odgovori na pitanja onda ne moraju poduzeti ništa, u protivnom ako misle 

i radi poštovanja i digniteta zastupnika molim da se angažiraju da dobijem odgovor na to pitanje. 

Hvala.“ 

 

20.3.2013. 

Kolegij, o kej. Ja predlažem inicijativu da Skupština obaveže Vladu, odnosno ministre i premijera, da 

svaki u sklopu svojih resora i nadležnosti budu obvezni u danom roku dostaviti odgovor na 

zastupničko pitanje. E to Skupština može. Zato predlažem tu inicijativu i ako može da se danas 

izjasnimo o njoj. Hvala.“ 

 

19.1.2013. 

Dobro. A druga moja konstatacija, a ujedno i pitanje –kada će se održati tematska sjednica Skupštine o 

nezaposlenosti? Obzirom da smo mi taj zaključak još nekada usvojili davno i ne sjećam se više, ima 

godinu dana mislim da je bilo, nije mi jasno, zašto se to cijelo vrijeme opstruira, zašto se to ne stavi na 

dnevni red Skupštine ili da bude tematska sjednica, kad smo to usvojili mi ovdje svi prisutni u ovome 

zakonodavnom tijelu, a pogotovo što su održane tematske sjednice za zdravstvo i za školstvo je li? 

Znamo kakvi su rezultati neslavni, ali evo bar da malo popričamo o nezaposlenosti. Mislim da je taj 

zaključak bio oficijelno usvojen, i zanima me kada će biti ta tematska sjednica? Da vidim, što je 

gospodin Obradović rekao, broj nezaposlenih se povećao za cirka 4.000, 5.000 ljudi, puno je i 5 

dodatno nezaposlenih, a kamoli 5.000 nezaposlenih. Hvala lijepa. 
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PRIVITAK  2 - INFORMACIJA O USVOJENIM ZAKONIMA  

 

Kredibilitet zakonodavne institucije temelji se na razlozima donošenja svakog konkretnog sistemskog 

riješenja. S ciljem prikazavanja ove dimenzije rada skupštine u nastavku prikazujemo tabelaran 

pregled svih usvojenih zakona u aktualnom mandatu, kao i pregled razloga i očekivanih rezultata za  

neke od zakona. 

 

r.br. zakon god.I.pojavljivanja. god.realizacije 

 1. Zakon o izvršenju Proračuna HNK za 2011. godinu 2010. 2011. 

 2. Zakon o elektroenergetskoj inspekciji 2011. 2012. 

 3. Zakon o termoenergetskoj inspekciji 2010. 2012. 

 4. Zakon o rudarstvu 2010. 2011. 

 5. Zakon o geološkim istraživanjima 2010. 2011. 

 6. Zakon o izvršenju Proračuna HNŽ za 2012. godinu 2011. 2012. 

 7. Zakon o zaštiti okoliša HNŽ 2012. 2012. 

 

 8. 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o izvršenju 

sankcija u HNŽ 

2012.  

2012. 

 9. Zakon o visokom obrazovanju u HNŽ 2012. 2012. 

10. Zakon o fondu za zaštitu okoliša HNŽ 2011. 2012. 

 

11. 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o ugostiteljskoj 

djelatnosti 

2010.  

2012. 

12. Zakon o izmjenama Zakona o rudarstvu HNŽ 2012. 2012. 

13. Zakon o javno-privatnom partnerstvu 2012. 2013. 

14. Zakon o pružanju besplatne pravne pomoći  2012. 2013. 

 

 

15. 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o županijskim 

ministarstvima i drugim tijelima županijske uprave 

2012.  

 

2013. 

 

16. 

Zakon o prijenosu poslova inspekcijskog nadzora iz 

oblasti veterinarstva 

2012.  

2013. 

17. Zakon o  poljoprivrednom zemljištu 2012. 2013. 

 

18. 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o sudskim 

pristojbama 

2012.  

2013. 

19. Zakon o koncesijama 2012. 2012. 

 

 

20. 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o poticaju 

razvoja malog gospodarstva i zaštiti tradicionalnih 

djelatnosti 

2012.  

 

2013. 

21. Zakon o vodama 2012. 2013. 

22. Zakon o izvršenju Proračuna HNŽ za 2013.godinu 2013. 2013. 

23. Zakon o upravnim pristojbama HNŽ-a s tarifom 2013. 2013. 

 

24. 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o policijskim 

službenicima 

2012.  

2012. 

 

25. 

Zakon o načinu označavanja i evidenciji naseljenih 

mjesta, ulica, trgova i kućnih brojeva 

2012.  

2013. 

 

26. 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o Agenciji za 

privatizaciju HNŽ 

2012.  

2013. 

27. Zakon o poljoprivrednoj savjetodavnoj djelatnosti HNŽ 2012. 2013. 

 

28. 

Zakon  o gradnji 2012.  

2013. 

29. Zakona o Akademiji za znanost i umjetnost 2013. 2013. 
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30. Zakon o cestovnom prijevozu na području HNŽ 2011. 2013. 

31. Zakon o slatkovodnom ribarstvu 2012. 2014. 

 

32. 

Zakona  o zaštiti zraka 2011. 2014. 

33. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o osnovnom 

odgoju i obrazovanju 

2013.  

2014. 

34. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o geološkim 

istraživanjima HNŽ 

2012.  

2014. 

35. Zakon o izvršenju Proračuna HNŽ za 2014.godinu 2013. 2014. 

 

36. 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o prostornom 

uređenju 

2014.  

2014. 

37. Zakon o morskom ribarstvu 2012. 2014. 

 

38. 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o knjižničkoj 

djelatnosti 

2014.  

2014. 

 

Tabela 8: Pregled realiziranih zakona 

 

Zakon o šumarstvu je usvojen na 28. sjednici Skupštine HNŽ/K održanoj 19.11.2013. 

godine. Više puta je prošao javnu raspravu, pri čemu su uspostavljeni neposredni kontakti i 

suradnja sa jedinicama lokalne samouprave. Šest jedinica lokalne samouprave je dalo 

pozitivno mišljenje o ovom zakonu a tri jedinice lokalne samouprave nisu dostavile konkretne 

prijedoge u svezi predloženih zakonskih rješenja, već su osporavali donošenje ovog zakona 

postavljajući pitanje ustavnosti njegovog donošenja. Ovim zakonom se uređuje uzgoj, zaštita, 

korištenje i raspolaganje šumom i šumskim zemljištem kao prirodnim bogatstvom.  

 

Zakon o javno privatnom partnerstvu je usvojen 13.3. u formi prijedloga. Usvojen je prije 

isteka planiranog roka. Javno – privatno partnerstvo predstavlja suradnju organa vlasti svih 

razina i drugih javnih institucija sa privatnim sektorom na području planiranja, proizvodnje, 

pružanja usluga, financiranja, poslovanja ili naplate javnih usluga. Opravdanost za donošenje 

ovog zakona je u sve većoj potrebi za infrastrukturnim projektima, pri čemu se pokazuje 

manjak financijskih sredstava u Proračunu HNK, te se ukazuje sve veća potreba za 

pronalaženjem dodatnih financijskih sredstava za financiranje, izgradnju i upravljanje 

infrastrukturnim projektima. Privatnim ulaganjima u javna dobra očekuje se u narednom 

periodu (1-2 godine) oživljavanje zapuštenih infrastrukturnih objekata i značajan priliv 

sredstava u Proračun HNK. 

 

Zakon o poljoprivrednom zemljištu je usvojen u srpnju 2013. godine i njegovim 

usvajanjem se predviđa uređenje trenutnog lošeg stanja ove oblasti nastale zbog poslijeratnog 

„prisvajanja“ poljoprivrednog zemljišta u državnoj svojini od strane pravnih i fizičkih osoba 

koje su često bez ikakve kontrole zauzimale i koristile poljoprivrdno zemljište koje je nekada 

bilo društveno, a sada je državno. Zakon pruža mogućnost „uvođenja u sustav“ korisnika 

državnog poljoprivrednog zemljišta, tj. stvara pravni temelji za njegovo korištenje. 

 

Zakon o pružanju besplatne pravne pomoći svoje temeljne razloge za usvajanje povlači iz 

obveza utvrđenih Strategijom za reformu sektora pravde u BiH za period 2009. do 2013. 

godine. Izvor ovog prava je Europska konvencija za zaštitu ljudskih prava i temeljnih sloboda 

koja pravo na besplatnu pravnu pomoć izričito samo predviđa za optuženike kada to nalaže 

interes pravde i materijalni status optuženika. Primjenom usvojenog zakona predviđaju se 

uštede u Poračunu jer će od sada obranu osumnjičenih i optuženih moći vršiti i pravni 

zastupnici Županijskog Zavoda za pravnu pomoć. Do sada su sudovi u županiji kada je 

obrana obvezna a osumnjičeni ili optuženi ne može sam plaćati  troškove određivali za to 

odvjetnike koji su plaćani iz Proračuna. 
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Zakon o prijenosu poslova inspekcijskog nadzora iz oblasti veterinarstva – razlog za 

usvajanje ovog zakona je u činjenici da županija ne raspolaže sa dovoljnim brojem 

osposobljenih stručnih kadrova iz oblasti veterinarske struke, a na snazi je akt Vlade HNK o 

zabrani upošljavanja novih uposlenika u tijela uprave. Jedinice lokalne samouprave imaju 

mogućnost angažmana postojećih veterinarskih kadrova na svome teritoriju koji mogu 

adekvatno odgovoriti zahtjevima struke pa se ovim zakonom prenose na njih poslovi 

inspekcijskog nadzora. 

 

Zakon o slatkovodnom ribarstvu HNK je Skupština usvojila 28.6.2013. godine u formi 

nacrta. Razlozi za donošenje ovog zakona sadržani su u mogućnosti i obvezi da se preko 

korisnika ribolovnog prava, a pod nadzorom županijskih institucija osigura direktna zaštita 

prije svega ribolovnog fonda, kao i ostale flore i faune u slivu rijeke Neretve, kao i ostalim 

ribolovnim vodama na Hercegovačko-neretvanskom ribolovnom području. U izradu su 

uključene sve jedinice lokalne samouprave kao i korisnici ribolovnog prava na području 

županije, kao i Agencija za vodno područje Jadranskog mora. Za provođenje ovog zakona 

nisu potrebna nikakva dodatna sredstva iz Proračuna HNK. 
 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o geološkim istraživanjima- Zakonom o 

geološkim istraživanjima se uređuju geološka istraživanja iz nadležnosti Hercegovačko –

neretvanskog kantona ,faze izvođenja geoloških istraživanja, geološka istraživanja od interesa 

za županiju, financiranje geoloških istraživanja od interesa za županiju, istražni prostor, 

vođenje katastra, postupak odobravanja i što se određuje odobrenjem za izvođenje geoloških 

istraživanja, odbijanje zahtjeva za odobrenje geoloških istraživanja, izvođenje geoloških 

istraživanja, ukidanje odobrenja za izvođenje geoloških istraživanja, postupak nakon 

izvedenih geoloških istraživanja, utvrđivanje rezervi mineralne sirovine, nadzor nad 

provođenjem Zakona, kaznene odredbe i druga pitanja vezana za geološka istraživanja na 

području županije. Izmjene i dopune zakona su provedene na šest članaka temeljnog zakona a 

po radi bolje praktične primjene istoga. 
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PRIVITAK 3 – RADNA TIJELA SKUPŠTINE HNŽ/K  
 

 

POVJERENSTVO ZA USTAV  

Ljeljak Mirsad – predsjednik  

Martinović Tomislav – zamjenik predsjednika  

Špago Šerif – član 

Rotim Nives – član  

Iz reda stručnjaka izabrani su:  

-  Hasanagić Senad  

-  Brkić Dragan  

 

 

POVJERENSTVO ZA ZAKONODAVNO – PRAVNA PITANJA  

Martinović Tomislav – predsjednik  

Jelovac Ramiz – zamjenik predsjednika  

Saradžić Vesna – član  

Faletar Luka – član  

Iz reda stručnjaka izabrani su:  

- Isić Mumin  

- Čule Željka  

 

 

POVJERENSTVO ZA RAVNOPRAVNOST SPOLOVA  

Raič Zoran – predsjednik  

Saradžić Vesna – zamjenik predsjednika  

Obradović Huso – član  

POVJERENSTVO ZA PRAĆENJE RADA MINISTARSTVA UNUTARNJIH 

POSLOVA, LJUDSKA PRAVA I GRAĐANSKE SLOBODE  

Čilić Semiz – predsjednik  

Jakiša Zdravko – zamjenik predsjednika  

Špago Šerif – član  

 Ante Markešić– član  
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Gosto Nusret – član  

 

POVJERENSTVO ZA IZBOR I IMENOVANJE  

Dujmović Zora – predsjednik  

Mušić Zijat – zamjenik predsjednika  

Pažin Magdalena – član  

Žuljević Aner – član  

 

POVJERENSTVO ZA PRORAČUN, FINANCIJE I EKONOMSKU POLITIKU  

Vlatko Marinović– predsjednik  

Žuljević Aner – zamjenik predsjednika  

Prkačin Đuro – član  

Gosto Nusret – član  

 

 

POVJERENSTVO ZA OBRAZOVANJE, KULTURU, SPORT I MLADE  

Dizdar Nerin – predsjednik  

Aleksić Valentina – zamjenik predsjednika  

Jelovac Ramiz – član  

Jakiša Zdravko – član  

 

 

POVJERENSTVO ZA GOSPODARSTVO, PODUZETNIŠTVO I POLJOPRIVREDU  

Perić Tomislav – predsjednik  

Prkačin Đuro – zamjenik predsjednika  

Macić Osman – član  

Ante Markešić – član  

 

 

POVJERENSTVO ZA GRADITELJSTVO, PROSTORNO UREĐENJE I ZAŠTITU 

OKOLIŠA  

Faletar Luka – predsjednik  

Bubalo Adis – zamjenik predsjednika  
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Vlatko Marinović – član  

Semiz Čilić - član 

 

POVJERENSTVO ZA ZDRAVSTVO, RAD, SOCIJALNU POLITIKU, IZBJEGLE I 

RASELJENE  

Obradović Edin – predsjednik  

Zelenika Diana – zamjenik predsjednika  

Omerović Safet – član  

Babić Ivka – član  

 

 

POVJERENSTVO ZA UTVRĐIVANJE ISTOVJETNOSTI TEKSTOVA NA 

JEZICIMA KONSTITUTIVNIH NARODA I INFORMIRANJE  

Rotim Nives – predsjednik  

Kljako Anel – zamjenik predsjednika  

Dizdar Nerin – član  

Šunjić Albert – član   

Iz reda stručnjaka:  

Karačić Ivo 
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PRIVITAK 4 – NEOVISNA REVIZORSKA IZVJEŠĆA  

 

 

Ured za reviziju institucija u FBiH  

 

Neovisno revizorsko mišljenje za 2011.godinu 

 

 

Predmet revizije 

 

Izvršili smo reviziju konsolidiranih financijskih izvješća Hercegovačko-neretvanske županije (u 

daljem tekstu: Županija) za 2011. godinu (bilance stanja na dan 31.12. 2011. godine i odgovarajućeg 

računa prihoda i rashoda, izvješća o izvršenju proračuna za godinu koja se završava na taj dan), te 

reviziju sukladnosti poslovanja sa važećim zakonskim i drugim relevantnim propisima i pregleda 

značajnih računovodstvenih politika i drugih napomena uz financijska izvješća. 

 

Odgovornost rukovodstva za financijska izvješća 

 

Rukovodstvo Županije odgovorno je za izradu i fer prezentaciju financijskih izvješća sukladno  

posebnim propisima u Federaciji o računovodstvu i financijskom izvješćivanju u javnom sektoru. Ova  

odgovornost obuhvata: kreiranje, primjenu i održavanje internih kontrola koje su relevantne za 

pripremu i fer prezentaciju financijskih izvješća koji ne sadrže materijalno značajne pogrešne iskaze 

nastale usljed korupcije i prevare, odabir i primjenu odgovarajućih računovodstvenih politika i 

računovodstvene procjene koje su razumne u datim okolnostima. Rukovodstvo je također odgovorno 

za sukladnost poslovanja Vlade sa važećim zakonskim i drugim relevantnim propisima.  

 

Odgovornost revizora 

 

Naša je odgovornost da izrazimo mišljenje o financijskim izvješćima na temelju provedene revizije.  

Reviziju smo izvršili sukladno Zakonu o reviziji institucija u FBiH („Službene novine FBiH“ broj  

22/06), Okviru međunarodnih standarda vrhovnih revizorskih institucija – ISSAI, Okvir u BiH  

(„Službeni glasnik BiH“ broj: 38/11 i „Službene novine FBiH“ broj: 30/11) i kodeksom profesionalne  

etike revizora. Ovi standardi nalažu da radimo sukladno etičkim zahtjevima i da reviziju planiramo i  

izvršimo na način koji omogućava da se u razumnoj mjeri uvjerimo da financijska izvješća ne sadrže  

materijalno značajne pogrešne iskaze, te da je poslovanje sukladno sa važećim zakonskim i drugim  

relevantnim propisima.Revizija uključuje sprovođenje postupaka u cilju pribavljanja revizorskih 

dokaza o sukladnostiposlovanja o iznosima i objelodanjivanjima datim u financijskim izvješćima. 

Izbor postupka je temeljen na revizorskoj prosudbi, uključujući procjenu rizika materijalno značajnih 

pogrešnih iskaza u financijskim izvješćima. Prilikom procjene rizika, revizor razmatra interne kontrole 

koje su relevantne za pripremu i fer prezentaciju financijskih izvješća, u cilju odabira revizorskih 

postupaka koji su odgovarajući u datim okolnostima, ali ne u cilju izražavanja odvojenog mišljenja o 

efektivnosti internih kontrola. Revizija takođeruključuje ocjenu primijenjenih računovodstvenih 

politika i značajnih procjena izvršenih od strane rukovodstva, kao i ocjenu opće prezentacije 

financijskih izvješća.Smatramo da su pribavljeni revizorski dokazi dovoljni i odgovarajući i da 

osiguravaju temelj za naše revizorsko mišljenje. 

 

Temelj za izražavanje mišljenja: 

 

1. Prilikom planiranja, izrade i donošenja Proračuna Županije nije postupljeno sukladno Zakonu o 

proračunima u Federaciji BiH, obzirom da Proračun nije usvojen u zakonskom roku i isti je usvojen 

bez realnog izvora financiranja od 11.185.800 KM za pokriće deficita iz prethodne godine. Privremene 

mjere obustavljanja i umanjenja Proračuna su provedene u periodu od 8 mjeseci, što je značajno duže 

od propisanog,zbog čega Izmjene i dopune proračuna nisu blagovremeno donesene (točka 4.3 

Izvješća).  
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2. Proračun se nije izvršavao sukladno odredbama Zakona o proračunima u FBiH, Zakona  

o riznici u FBiH i Zakona o izvršenju Proračuna za 2011. godinu, nisu sačinjavani planovi novčanih 

tijekova, koji predstavljaju temelj za izvršenje Proračuna Županije, na  Ured za reviziju institucija u 

FBiH bazi relevantnih i svih neophodnih podataka i informacija prikupljenih iz različitih izvora. 

Proračunski korisnici nisu sačinjavali tromjesečne i mjesečne operativne planove, a mjesečne 

operativne planove Vlada Županije je usvajala retroaktivno, po isteku mjeseca na koji se odnosi (točka 

4.3 Izvješća). 

 

3. Iskazano je prekoračenje Proračuna u iznosu 1.525.647 KM, za više stvorene obveze koje  

nisu evidentirane na poziciji rashoda i izdataka u trenutku nastanka obveze, što je suprotno 

računovodstvenom načelu modificiranog nastanka događaja, čime nije postupljeno sukladno Zakonu o 

proračunima u FBiH i Uredbi o računovodstvu proračuna u FBiH. Prema Zaključku Vlade iste obveze 

će se platiti i evidentirati u narednom periodu po posebnim odlukama Vlade (točke 4.3., 4.5.3., 4.7 i 

4.8.4 Izvješća). 

 

4. Ne možemo potvrditi točnost i istinitost iskazanog financijskog rezultata, obzirom da je  

iskazan višak prihoda nad rashodima u iznosu 1.028.290 KM, za koji iznos je izvršeno  

umanjenje akumuliranog deficita iz ranijih godina. Istovremeno nije izvršeno priznavanje rashoda i 

izdataka u iznosu 1.525.647 KM u periodu kada je obveza za plaćanje nastala. Nisu evidentirane ni 

obveze prema Ministarstvu pravde FBiH iz ranijeg perioda u iznosu 898.680 KM, zbog čega je 

akumulirani deficit manje iskazan za navedeni iznos (točka 4.7 Izvješća). 

 

5. Nisu provedene procedure odabira najpovoljnijeg dobavljača za nabavu lož ulja i za  

tekuće održavanje cesta sukladno Zakonu o javnim nabavama BiH, a realizirane su u  

iznosu 2.590.012 KM (točke 4.5.2 i 4.6 Izvješća). 

 

6. Nismo imali pouzdanu osnovu da potvrdimo iskazanu vrijednost stalnih sredstava zbog toga što 

provedeni kontrolni postupci nisu pouzdani i ne daju razumnu sigurnost da je stvarna vrijednost 

imovine kako je i iskazana u finansijskim izvještajima (točke 4.8 i 4.8.1 Izvješća). 

 

 

Negativno mišljenje 

 

Po našem mišljenju, zbog efekata koje na financijska izvješća mogu imati stavke navedene u  

prethodnim tačkama, godišnja financijska izvješća Proračuna Hercegovačko-neretvanske županije, ne  

prikazuju istinito i objektivno po svim bitnim pitanjima stanje imovine i obveza na dan 31.12.2011.  

godine, rezultate poslovanja i izvršenja proračuna, za godinu koja se završava na taj dan, sukladno  

prihvaćenom okviru financijskog izvješćivanja, Uredbom o računovodstvu proračuna u FBiH i 

Pravilnikom o financijskom izvješćivanju i godišnjem obračunu proračuna u FBiH. Financijsko 

poslovanje Hercegovačko-neretvanske županije tijekom 2011. godine nije bilo u svim materijalno 

značajnim aspektima usklađeno sa važećom zakonskom regulativom. Bez daljne kvalifikacije našeg 

mišljenja, skrećemo pažnju na: 

 

 

je 900.875 KM, što je dodatno opteretilo Proračun. Dok ukupna vrijednost izvršnih sudskih  

presuda koje su dostavljene bankama za plaćanje na datum bilance iznose 9.714.917 KM i odnose se 

na osnovni dug bez troškova spora i zateznih kamata. Prema podacima Ministarstva  

financija presude koje su u postupku kod pravobraniteljstva iznose 17.044.117 KM za osnovni dug 

inajvećim dijelom se odnose na tužbe djelatnika, a zbog nepoštivanja Kolektivnog ugovora za 

službenike organa uprave i sudske vlasti u FBiH. Obzirom na visinu pravosnažnih sudskih presuda 

nadležni organi trebaju poduzeti aktivnosti na izmirenju istih kako zatezne kamate ne bi dodatno 

opterećivale Proračun 
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Ured za reviziju institucija u FBiH  

 

Neovisno revizorsko mišljenje za 2012.godinu 

 

 

Osnova za reviziju 

 

Izvršili smo reviziju konsolidiranih financijskih izvješća Proračuna Hercegovačko-neretvanske 

županije(u daljem tekstu: Županija) za 2012. godinu (bilance stanja na dan 31.12. 2012. godine i 

odgovarajućeg računa prihoda i rashoda, izvješća o izvršenju proračuna za godinu koja se završava na 

taj dan), te reviziju usklađenosti poslovanja sa važećim zakonskim i drugim relevantnim propisima i 

pregleda značajnih računovodstvenih politika i drugih napomena uz financijska izvješća. 

 

Odgovornost rukovodstva 

 

Rukovodstvo Županije odgovorno je za izradu i fer prezentaciju financijskih izvješća sukladno 

posebnim propisima u Federaciji o računovodstvu i financijskom obavještavanju u javnom sektoru. 

Ova odgovornost obuhvata: kreiranje, primjenu i održavanje internih kontrola koje su relevantne za 

pripremu i fer prezentaciju financsijskih izvješća koji ne sadrže materijalno značajne pogrešne iskaze 

nastale usljed korupcije i prevare, odabir i primjenu odgovarajućih računovodstvenih politika i 

računovodstvene procjene koje su razumne u datim okolnostima. Rukovodstvo je takođe odgovorno za 

usklađenost poslovanja Vlade sa važećim zakonskim i drugim relevantnim propisima. 

 

Odgovornost revizora 

 

Naša je odgovornost da izrazimo mišljenje o financijskim izvješćima temeljem provedene revizije. 

Reviziju smo izvršili sukladno Zakonu o reviziji institucija u FBiH (''Sl. novine FBiH'', broj 22/06) i 

Okvirom međunarodnih standarda vrhovnih revizorskih institucija-ISSAI Okvir u BiH („Sl.glasnik 

BiH“broj 38/11 i „Sl.novine FBiH“, broj 30/11). Ovi standardi nalažu da radimo u skladu sa etičkim 

zahtjevima i da reviziju planiramo i izvršimo na način koji omogućava da se, u razumnoj mjeri, 

uvjerimo da financijska izvješća ne sadrže materijalno značajne pogrešne iskaze, te da je poslovanje 

usklađeno sa važećim zakonskim i drugim relevantnim propisima.Revizija uključuje sprovođenje 

postupaka u cilju prikupljanja revizorskih dokaza o usklađenosti poslovanja i o iznosima i 

objelodanjivanjima datim u financijskim izvješćima. Izbor postupka je zasnovan na revizorskom 

prosuđivanju, uključujući procjenu rizika materijalno značajnih pogrešnih iskaza u financijskim 

izvješćima. Prilikom procjene rizika, revizor razmatra interne kontrole koje su relevantne za pripremu 

i fer prezentaciju financijskih izvješća, u cilju odabira revizorskih postupaka koji su odgovarajući 

udatim okolnostima, ali ne u cilju izražavanja odvojenog mišljenja o efektivnosti internih kontrola. 

Revizija takođe uključuje ocjenu primijenjenih računovodstvenih politika i značajnih procjena 

izvršenih od strane rukovodstva, kao i ocjenu opšte prezentacije financijskih izvješća. 

Smatramo da su pribavljeni revizorski dokazi dovoljni i odgovarajući i da obezbjeđuju osnovu za naše 

revizorsko mišljenje. 

 

Osnova za izražavanje mišljenja: 

 

1. Nisu poštovane odredbe članova 4., 22. i 23. Zakona o proračunima u FBiH, jer nije  

vršeno usuglašavanje rashoda sa ostvarenim prihodima. Navedeno je imalo za posljedicu  

ostvareni deficit za 2012. godinu u iznosu 8.664.797 KM, odnosno akumulirani deficit u  

iznosu 27.176.971 KM (točka 4.3. i 4.9. Izvješća); 

 

2. Ne može se potvrditi iskazani financijski rezultat za iznos 997.771 KM, obzirom da 

ostvareno prekoračenje u navedenom iznosu nije iskazano na poziciji troškova već na  
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poziciji kratkoročnih razgraničenja (točka 4.10. Izvješća); 

3. Nisu ispunjeni uvjeti definirani Zakonom o javnim nabavama za zaključivanje aneksa  

ugovora Ministarstva prometa i veza za rekonstrukciju mosta „Bijela“ u iznosu 105.002  

KM i sanaciji regionalne ceste R-418b u iznosu 158.976 KM (točka 4.6. Izvješća); Ured zareviziju 

institucija u FBiHNeovisno revizorsko mišljenje 2 

 

4. Ne može se potvrditi opravdanost izdataka za ugovore o djelu u iznosu od 55.524 KM  

neto i naknada za rad u povjerenstvima u iznosu od 47.050 KM neto iz razloga što su  

predmet njihovih aktivnosti bili poslovi iz nadležnosti proračunskih korisnika ili su isti  

sistematizirani pravilnicima o unutarnjem ustrojstvu. Također, ne može se potvrditi  

opravdanost dijela troškova reprezentacije, mobilnih telefona, službenih putovanja i  

goriva obzirom da se nije u svim slučajevima pridržavalo zakoskih propisa i internih 

akata kojima je regulirano stvaranje ovih izdataka (točka 4.5.2. Izvješća). 

 

Mišljenje sa rezervom 

 

 

Po našem mišljenju, osim za efekte koje na financijska izvješća mogu imati stavke navedene u  

prethodnom pasusu, financijska izvješća Proračuna Hercegovačko-neretvanske županije, po svim 

bitnim pitanjima, prikazuju istinito i objektivno, stanje imovine i obveza na dan 31.12.2012. godine, 

rezultate poslovanja i izvršenja proračuna, za godinu koja se završava na taj dan, sukladnoprihvaćenim 

okvirom financijskog izvješćivanja tj. Uredbom o računovodstvu proračuna u FBiH i Pravilnikom o 

financijskom izvješćivanju i godišnjem obračunu proračuna u FBiH.Financijsko poslovanje Proračuna 

Hercegovačko-neretvanske županije tijekom 2012. godine, osim za napomene navedene u točkama 1 

do 4 prethodnog pasusa, je bilo u svim materijalno značajnim aspektima usklađeno sa važećom 

zakonskom regulativom. 

Bez dalje kvalifikacije našeg mišljenja, skrećemo pažnju na slijedeće: 

Ukupno dospjele obveze po pravosnažnim sudskim presudama (većinom o pravima iz radnog odnosa), 

bez uključenih troškova spora i zateznih kamata na dan 31.12.2012. godine iznose 12.400.053KM i 

iste su iskazane u vanbilansnoj evidenciji a ne na bilančnim pozicijama. Imajući u vidu činjenicu da 

odlaganje izmirenja ovih obaveza ima za posljedicu obračun i plaćanje zateznih kamata, isti će 

rezultirati povećanjem ukupnih troškova proračuna u narednom razdoblju. Prema podacima 

Ministarstva financija pred nadležnim sudovima su u tijeku procesi protiv proračunskih korisnika u 

vrijednosti 22.870.078 KM. (točka 4.13.  

Izvješća). 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Monitoring Skupštine Hercegovačko-neretvanske županije/kantona 
 

Centri civilnih inicijativa  120 
 

 

 

 

 

Ured za reviziju institucija u FBiH  

 

Neovisno revizorsko mišljenje za 2013.godinu 

 

 

Osnova za reviziju 

 

Izvršili smo reviziju financijskih izvješća Proračuna Hercegovačko-neretvanske županije za 2013. 

godinu(Račun prihoda i rashoda, Bilanc stanja, Izvještaj o novčanim tokovima, Izvještaj o kapitalnim 

izdacima i financiranju, Posebni podaci o plaćama i broju zaposlenih, Godišnje izvješće o izvršenju 

proračuna) na dan 31.prosinac 2013. godine i usklađenosti poslovanja sa važećim zakonskim i drugim 

relevantnim propisima. 

 

Odgovornost rukovodstva za financijska izvješća 

 

Rukovodne strukture Vlade i proračunskih korisnika odgovorne su za izradu i fer prezentaciju  

financijskih izvješća sukladno prihvaćenim okvirom financijskog izvješćivanja tj. Zakonom o 

proračunima u FBiH, Uredbom o računovodstvu proračuna u FBiH i Pravilnikom o financijskom 

izvješćivanju i godišnjem obračunu proračuna u FBiH. Ova odgovornost obuhvata kreiranje, primjenu 

i održavanje internih kontrola koje su relevantne za pripremu i fer prezentaciju financijskih izvješća 

koji ne sadrže materijalno značajne pogrešne iskaze nastale usljed prevare i greške, kao i odabir i 

primjenu odgovarajućih računovodstvenih politika i računovodstvene procjene koje su razumne u 

datim okolnostima.Pored odgovornosti za pripremu i fer prezentaciju financijskih izvješća, rukovodne 

strukture Vlade i proračunskih korisnika su odgovorne i za usklađenost poslovanja sa važećim 

zakonskim i drugim relevantnim propisima, uključujući i odredbe zakona i propisa na osnovu kojih su 

transakcije i iznosi objavljivani u financijskim izvješćima.  

 

Odgovornost revizora 

 

Naša je odgovornost da izrazimo mišljenje o financijskim izvješćima temeljem provedene revizije.  

Reviziju smo izvršili sukladno Zakonu o reviziji institucija u FBiH (''Sl. novine FBiH'', broj 22/06) i 

primjenjivim Međunarodnim standardima Vrhovnih revizorskih institucija (ISSAI). Ovi standardi 

nalažu da radimo sukladno etičkim zahtjevima i da reviziju planiramo i izvršimo na način koji 

omogućava da se, u razumnoj mjeri, uvjerimo da financijska izvješća ne sadrže materijalno značajne 

pogrešne iskaze. Revizija uključuje sprovođenje postupaka u cilju pribavljanja revizorskih dokaza o 

iznosima i objavama datim u financijskim izvješćima. Izbor postupka je zasnovan na prosuđivanju 

revizora, uključujući procjenu rizika materijalno značajnih pogrešnih iskaza u financijskim izvješćima 

uslijed prevare i greške. Prilikom procjene rizika, revizor razmatra interne kontrole koje su relevantne 

za pripremu i fer prezentaciju financijskih izvješća, u cilju odabira revizorskih postupaka koji su 

odgovarajući u datim okolnostima, ali ne u cilju izražavanja odvojenog mišljenja o efikasnosti internih 

kontrola. Revizija također uključuje ocjenu primijenjenih računovodstvenih politika i značajnih 

procjena izvršenih od strane rukovodstva, kao i ocjenu opće prezentacije financijskih izvješća.  

Pored odgovornosti za izražavanje mišljenja o financijskim izvješćima, naša odgovornost je 

izražavanje mišljenja o tome da li su financijske transakcije i informacije, po svim bitnim pitanjima, 

usklađene sa odgovarajućim zakonskim propisima. Ova odgovornost uključuje provođenje procedura, 

kako bi se dobili revizijski dokazi o tome da li se sredstva koriste za namjene utvrđene zakonima i 

propisima. Procedure uključuju procjenu rizika od značajnog neslaganja sa zakonima.  

Smatramo da su pribavljeni revizorski dokazi dovoljni i odgovarajući i da osiguravaju osnov za naše  

mišljenje. 
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Osnova za izražavanje mišljenja: 

 

1. Proračunom za 2013. godinu je planirano pokriće viška rashoda nad prihodima tekuće  

godine u iznosu 14.000.000 KM kreditnim zaduženjem, a da nije planirano pokriće akumuliranog 

deficita koji je početkom 2013. godine iznosio 27.176.971 KM (točka 5. Izvješća); 

 

2. Ne može se potvrditi iskazani financijski rezultat za iznos 1.151.008 KM, obzirom da  

ostvareno prekoračenje u navedenom iznosu nije iskazano na poziciji troškova već na  

poziciji kratkoročnih razgraničenja (točka 5.2.4. Izvješća); 

 

3. Nisu pravovremeno donijete potrebne odluke za izbor većine dobavljača za tekuće izdatke za 2013. 

godinu, što je imalo za posljedicu da su prorčunski korisnici robe i usluge većim djelom nabavljali od 

dobavljača izabranih u prethodnoj godini (točka 7. Izvješća); 

 

4. Ne može se potvrditi opravdanost trošenja javnog novca za ugovore o djelu u iznosu od 47.040 KM 

neto i naknade za rad u povjerenstvima u iznosu od 102.468 KM neto iz razloga što su predmet 

njihovih aktivnosti bili poslovi iz nadležnosti proračunskih korisnika ili su isti sistematizirani 

pravilnicima o unutarnjem ustrojstvu. Također, ne može se potvrditi opravdanost dijela troškova 

reprezentacije, mobilnih telefona i goriva obzirom da se nije u svim slučajevima pridržavalo zakoskih 

propisa i internih akata kojima je regulirano odobravanje ovih izdataka (točka 5.2.2. Izvješća). 

 

Mišljenje sa rezervom 

 

Po našem mišljenju, osim za efekte koje na financijska izvješća mogu imati stavke navedene u  

prethodnom pasusu, financijska izvješća Proračuna Hercegovačko-neretvanske županije, po svim 

bitnim pitanjima prikazuju istinito i objektivno stanje imovine i obveza na dan 31.12.2013. godine, 

rezultate poslovanja i izvršenja proračuna, za godinu koja se završava na taj dan, sukladno 

prihvaćenim okvirom financijskog izvješćivanja. 

 

Financijske transakcije i informacije prikazane u financijskim izvješćima Proračuna 

Hercegovačkoneretvanske županije tijekom 2013. godine bile su u svim značajnim aspektima 

usklađene sa odgovarajućim zakonskim i drugim propisima. 

 

Bez dalje kvalifikacije našeg mišljenja, skrećemo pažnju na slijedeće: 

 

Ukupno dospjele obveze po pravosnažnim sudskim presudama (većinom o pravima iz radnog odnosa),  

bez uključenih troškova spora i zateznih kamata na dan 31.12.2013. godine iznosile su 14.898.082 KM 

i iste su iskazane u vanbilančnoj evidenciji a ne na bilančnim pozicijama. Imajući u vidu činjenicu da 

odlaganje izmirenja ovih obaveza ima za posljedicu obračun i plaćanje zateznih kamata, isti će 

rezultirati povećanjem ukupnih troškova proračuna u narednom razdoblju. Prema podacima 

Ministarstva financija pred nadležnim sudovima su u tijeku procesi protiv proračunskih korisnika u 

vrijednosti 24.543.599 KM. (točka 6.4. Izvješća). 
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                                  PRIVITAK 5 - NEKI  ASPEKTI  KVALITETE  ŽIVOTA  U  HNŽ/K  

 

Male plaće u BiH  u najvećem broju slučajeva su nedostatne i za golo preživljavanje. Najviše 

novca mjesečno građani u BiH troše na namirnice, a potrošačka  košarica u BiH kada se uzmu u obzir 

prosječne plaće, je jedna od najskupljih u Europi. Dok su troškovi hrane i njihov udio u potrošačkoj 

košarici u razvijenim zemljama EU trenutačno  na razini cijele Unije kreće oko 20 posto, građani u 

BiH više od polovine plaće daju za hranu. Plaće su najveće u financijskim institucijama, potom u 

državnoj upravi te zdravstvenim institucijama, dok su u prerađivačkoj industriji za četvrtinu manje od 

prosječne.  

 Kada govorimo o županijama, najbolje su plaćeni uposlenici u Sarajevskoj županiji, koji 

mjesečno u prosjeku prime cca. 350 KM više od zaposlenih u Posavini, čiji je prosjek plaće najmanji. 

Više od federalnog prosjeka primaju još zaposleni u HNŽ/K. Prema preliminarnim rezultatima popisa 

stanovništva u Bosni i Hercegovini, u HNŽ živi 236.278 stanovnika, od čega je zaposlenih, prema 

podatcima federalnog Zavoda za statistiku, 47.307 osobe. Prosječna neto plaća u HNŽ/K je smanjena 

u odnosu na 2013. godinu i iznosi 855 KM. Broj umirovljenika u HNŽ/K se kreće oko 35 000, dok je 

prosječna mirovina 377 KM. 

U ratu su propali veliki poslovni sustavi, a oni kojima je ukazano povjerenje od strane građana 

da ih ponovno ožive nisu učinili u proteklim godinama gotovo ništa. Trenutno, na gospodarskoj sceni 

je novonastali privatni sektor koji nije u stanju prihvatiti veliki broj nezaposlenih i riješiti ovaj 

problem i stvoriti novi, smoodrživi sustav razvoja. Većina tih poduzeća još uvijek posluje u sektoru 

trgovine i ugostiteljstva.  

Obilje neiskorištenih mogućnosti za bolji život i gospodarski razvitak temeljen na 

poljoprivrednoj proizvodnji, vjetroenergiji, stočarstvu, drvnoj industriji, solarnoj energiji, 

vinogradarstvu, voćarstvu i poljodjelstvu, te zimskom i vjerskom turizmu,  pružaju šume, vodena 

bogatstva, religijski, seoski i zimski turizam, parkovi prirode, mediteranska klima, izuzetno povoljan 

zemljopisni položaj, izlazak na more, najveći broj sunčanih dana u ovom dijelu Europe, u posljednje 

vrijeme izuzetno poboljšana međunarodna zračna povezanost, te neposredna blizina Europske unije.  

Svi navedeni problemi počet će se  rješavati na efikasniji način tek ako opredjeljenje Vlade 

HNŽ/K bude strategija poticaja intenzivnog korištenja komplementarnih prednosti resursa kojima 

raspolaže ova županija. Neiskorišteni kapaciteti kojima nas je priroda nesebično obdarila, a koji su na 

području ove županije izraženiji u svojoj raznolikosti nego u bilo kojoj drugoj županiji, ukazuju na 

dugogodišnju lošu razvojnu politiku koja je posljedica stalnih međustranačkih previranja, borbe za 

vlast, fotelje i osobne interese.  

 

 


